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UVODNIK 
Slepi, gluhi, nemi 
Ko se enkrat sproži plaz, ga je težko 

ustaviti. Na celjsko bolnišnico seje naj-
prej zvalilo preko 2.500 na patologiji 
nepregledanih tkiv, potem je izbruh-
nila žalostna zgodba umrle bolnice 
za rakom. Njej so sledile druge. Iz pre-
teklosti in iz sedanjosti. Vse obtožuje-
jo. 

Obtožujejo bolnišnico kot celoto, po-
samezne zdravnike in druge, s kate-
rimi se srečujejo pacienti. Dvom v nji-
hovo strokovnost, še bolj pa predanost 
poklicu, se širi kot nalezljiva bolezen. 
A ti kot da še vedno niso dojeli, kaj se jim dogaja in kaj od 
njih sploh hočejo. Pa je preprosto: da jasno in glasno priz-
najo napake, se zanje pokesajo in kaznujejo krivce (da se 
razumemo - ne gre za krivdo po zakonu). To pričakujejo 
»ljudje z ulice« in zaposleni v bolnišnici. Tudi zdravniki in 
med njimi tudi patologi si želijo potegniti črto in postaviti 
stvari (in krivce) na svoje mesto. To pa se ne zgodi. 

Celo z javno naznanjenim disciplinskim ukrepom proti 
za zaostanke na patologiji najbolj odgovornemu Borisu Kav-
čiču ni bilo nič. Postopek sploh ni bil sprožen, ker je do 
takrat, ko je dala pobudo nova predstojnica oddelka, zade-
va že zastarala! Vsi tisti, ki so bili poklicani pred njo, torej 
tisti, ki so napake na patologiji odkrili, niso storili ničesar 
Očitno to ni bilo v njihovem interesu. 

Ko so na nedavnem seminarju o kakovosti v zdravstvu (v 
organizaciji ministrstva za zdravje) spregovorili o primeru 
celjske patologije, so tamkajšnja dogajanja označili kot ti-
pičen primer človeškega obnašanja v stilu >me vidim, ne 
slišim, sem nem!« Ravno to da je zakrivilo dolgoletno pri-
krivanje problema in kasneje način njegovega (ne)razre-
ševanja. Solidarnost med zdravniki se namreč v odnosu do 
patologov dramatično poveča, saj se ob stavku: »Ce boš ti 
povedal, bom tudi jaz!« zamisli še tako vase prepričan zdrav-
nik. In molči. In ne ukrepa. In požre kolektivno odgovor-
nost. Potem pa vsi hodijo naokrog s povešenimi očmi in s 
strahom odpirajo časopise, radia in televizije pa raje sploh 
ne bi vklopili. Kajti vsakič, ko je napadena, po pravici ali 
krivici oblatena, celjska bolnišnica, pade košček blata na 
vsakogar med njimi. Večina si tega ne zasluži. Pa kar čaka-
jo - kot da prosijo za še. 

MILENA B. 
POKLIC 

Bolnišnica ' 
požira obtožbe 

Pri zdravljenju Jasne Pungeršek je šlo najmanj za veliko zdravniška mal 
marnost 

Ob ugotavljanju odgovor-
nosti za najprej dolgoletno 
kopičenje nepregledanih 
tkiv na patologiji celjske 
bolnišnice, sedaj pa še za 
morebitno odgovornost za 
smrt bolnice z rakom, ki je 
čakala na izvid pregleda od-
vzetega tkiva več mesecev, 
segajo obtožbe javnosti od 
neposredno vpletenih 
zdravnikov preko vodstva 
bolnišnice vse do ministrs-
tva za zdravje. Minister dr. 
Dušan Keber vsakršno od-
govornost zavrača. 

Prejšnji teden, ob svojem 
zadnjem obisku v Celju, je 
med drugim poudaril: »Niti 
v prejšnjih niti v zadnjem pri-
meru ministrstvo nima nepo-
sredne odgovornosti oziroma 
pristojnosti, saj tudi nima pri-
stojnosti nad strokovnimi 
nadzori.« Ta je namreč ne-
posredno v rokah stroke v po-
sameznih zdravstvenih zavo-
dih oziroma zdravniške zbor-
nice. Vseeno pa je izrazil pre-
pričanje, da vse kaže, da je 
šlo v primeru Jasne Punger-
šek najmanj za veliko malo-
marnost zaradi zakasnitve pa-

tološkega izvida in za krši-
tev kodeksa poklicne etike. 

Ne glede na to, kaj bo ugo-
tovilo sodišče, je minister na-
povedal vsaj ukrepe častne-
ga razsodišča zdravniške 
zbornice. Ali bo ukrepalo tudi 
ministrstvo, pa je odvisno od 
tega, kakšni bodo rezultati in-
ternega strokovnega nadzo-
ra in kako verodostojni bo-
do. Zaenkrat minister oce-
njuje, je raziskava zdravlje-
nja za rakom nedavno umr-
le bolnice, kot so se je lotili 
v celjski bolnišnici, ustrez-
na. 

O tem se bo lahko kmalu 
prepričal, saj v bolnišnici 
pravijo, da bo notranji stro-
kovni nadzor končan »v zelo 
kratkem času«. 

Omajano 
zaupanje 

z vsakim dnem čakanja, ko 
se pojavljajo vedno nove in 
nove obtožbe, je zaupanje v 
delo celjske bolnišnice manj-
še: »Za našo bolnišnico je to 
težko breme. Ker nismo ob 
pravem času priznali, kaj ni 
bilo v redu, moramo in bo-

mo še morali požreti tudi kri-
vične obtožbe, ki jih sicer ne 
bi. Največja škoda je nareje-
na zaupanju v naše uspešno 
delo. To bomo težko popra-
vili,« ugotavlja direktorica 
bolnišnice Štefka Presker in 
priznava, da ji je zaradi vse-
ga tega hudo. Podobno ob-
čutijo tudi drugi v bolnišni-
ci: »Razpoloženje med zapo-
slenimi je slabo ...« 

Bolnišnica pa mora kljub 
temu delovati naprej. Na 
strokovnem in na poslovnem 
področju. »Že nekaj časa sku-
šamo zaustaviti naraščanje iz-
gube, pred nami je arbitraža 
z zdravstveno zavarovalnico 
v zvezi z letošnjo pogodbo, s 
katero nam jemlje dodatnih 
180 milijonov tolarjev ... V 
razmerah, ko je videti, kot 
da so problemi zgolj in sa-
mo v celjski bolnišnici, je to 
še toliko težje. Tudi krivič-
no, saj ta bolnišnica ni sla-
ba. Na marsikaterem področ-
ju je celo boljša od drugih. 
Navsezadnje je med vodilni-
mi tudi po merilih za poslov-
no odličnost. Omajano zau-
panje vanjo pa vse to dobe-

sedno izbriše. Le z neprin 
no več previdnosti, nat; 
nosti, doslednosti, prijazj 
in seveda strokovnosti vJ 
zaposlenih se bomo lah| 
časom iz tega izkopali,« 
zaveda Štefka Presker. ^ 

Minister Keber: »Moje 
sede o kolektivni odgo 
nosti za dogajanja v i 
ski bolnišnici v javnosti^ 
pačno razlagajo. To ne]j 
meni, da ni nihče kriv. 1 
protno. V celjskem prî  
ru, pri tako številnih] 
manjkljivostih, so v ISj 
tih sodelovali števS 
zdravniki. Vsi ti zdravn 
nastopajo kot posam^ 
krivci in so odgovorni.« 

A vsako slabo je za nd 
tudi dobro. Ob »celjsk^ 
primeru so se začele odpj 
ti tabu teme, hitreje se je i 
vrtelo kolesje ministrstva 
stroke. To pa je dobro, saj 
sistemske napake niso in 
ne dogajajo samo v celji 
bolnišnici. Druge imajo j 
mo srečo, da niso na uda 

MILENA B. POKI 

KRATKE-SLADKE 

Spiavarju 
Morda se vprašate, 
kaj fanta s podstavka je 
posnelo? 
Sam si je kriv! 
To bil je silobran, 
saj v rokah držal je 
krepelo! 

Iz zbirke Biseri ob in v 
Savinji 

Bibeljnik 

m A 

Splavar v 
pravih roicah 

, Zgodba o podrtem kipu 
splavarja v mestnem parku v 
Celju ima, po preverjenih in-
formacijah, zelo zanimivo 
ozadje. Vandalizem je v ne-
deljo, med sprehodom po 
parku, odkril sam načelnik 
oddelka za družbene dejav-
nosti, Željko Cigler. Ko je 
opazil ob podstavku ležeče 
»truplo« splavarja, ki ni ka-
zalo nobenih znakov življe-
nja (bilo je otrdelo in čisto 

mrzlo), je s svojega mobil-
nika brž poklical za takšne 
primere ustanovljeno celjsko 
podjetje Veking. Tam so ne-
mudoma reagirali in zruše-
nega splavarja namestili v 
svojih prostorih, kjer ga zdaj 
čedijo in ščetkajo za vnovič-
no postavitev. Še hujši šok je 
dan kasneje doživel eden vo-
dilnih celjskih komunalcev, 
neumorni Jože Smodila, ki 
je opazil, da splavarja ni več 
in je v prepričanju, da so (mu) 
ga ukradli, sprožil preplah pr-
ve stopnje. Ko je po vrsti te-
lefonijad le ugotovil, da je 
splavar v pravih rokah in na 
pravi lokaciji, mu je s srca 
padel tako težek kamen, da 
ga bodo lahko mirno upora-
bili pri obnovi podstavka za 
to celjsko ikono. 

Svetnilci in 
šport 

Na začetku seje prebold-
skega občinskega sveta ob 19. 
uri, je eden izmed svetnikov 
zaprosil, če bi lahko hitro 
končaU, ker se je ob 20.30 
začela košarka. Očitno pa 
svetniki ne dajo kaj dosti na 
šport, saj so neumorno čeb-
ljali do 23. ure. 

m A 

Raztegljive 
minute 

Ko smo že pri urah: ne ra-
zumemo, zakaj organizatorji 

različnih prireditev do mi-
nute natančno napoveduje-
jo dogajanje. Itak se po na-
vadi vse sfiži, pa se (razen 
novinarskih tečnob) zaradi 
tega nihče ne sekira. 

m A 

Srečanje 
gospodar-
stveniicov-

dvaicrat 
Kraj š t . l : žalski hotel. 

Ugotovitev: spodnjesavinj-
ski poslovneži imajo veli-
ko telefonskih pogovorov, 
pa še vrata v restavracijski 
del so se (spet) nenehno od-
pirala. 

Kraj št. 2: hotel Paka. Ugo-
tovitev: razen zgornjesavinj-
skih in šaleških gospodars-
tvenikov zelo malo poslov-
nežev iz Savinjske regije za-
nimajo izzivi v Evropski uni-
ji. Se je pa srečanje v Vele-
nju pričelo z bobnanjem, ki 
je nekatere (zakaj neki?) 
spomnilo na izganjanje du-
hov. 

m 4 

»Pazi, 
Brumzilff 

Na nemških letališčih so 
potnike in seveda tudi od-
pravo rokometnega kluba 
Celje Pivovarna Laško pri iz-
hodu iz letal ovohavali črni 
labradorci v spremstvu po-
licistov. Orožje, mamila? In 
seveda takoj šala soigralcev 

Matjaža Brumna: »Pazi, 
Brumzi, lahko te zavoha!« 
Brumen se je le kislo sme-
jal, potem ko štiri mesece 
ni smel igrati zaradi mari-
huane. 

m 4 

z Izbiro brez 
izbire 

Laščani ne trpijo konku-
rence. »Kupovali bomo le 
v trgovskem centru doma-
če Izbire,« so odločeni, de-
nar pa bi radi dvigovali še 
v kakšnih drugih bankah, 
ne le celjski. Sklepamo lah-
ko, da imajo denarja na pre-
tek (razlog za gnečo pred 
bančnimi okenci), zato jim 
ni potrebno izbirati med 
različnimi trgovskimi druž-
bami in ugodnejšimi cena-
mi. 

m 4 

Rajslci mesec 
Celjski komunalci so tu-

di letos pohiteli z novolet-
nim okraševanjem mesta. 
Postavljanje okrasja naj bi 
pretežno končali do 25. no-
vembra in že takrat bo me-
sto zasijalo v soju miklav-
ževsko-božično-novoletnih 
lučk. Iz številnih nakupoval-
nih in drugih trgovskih sre-
dišč pa bo mogočno zado-
nela džingl-bels simfonija. 
Vse zato, da bodo trgovci čim 
bolje izkoristili svoj rajski 
mesec. 

MESTNA OBČINA CELJE 
VABI I 

v 
predstavnike javnih kulturnih zavodov, kulturno-umet-,j 
niških društev in zasebnih kulturnih ustanov, samo-j 
stojne umetnike ter vse zainteresirane posameznike 

na ; 

CIKLUS JAVNIH RAZPRAV O 
KULTURNEM PROGRAMU MESTNE OBČINE I 

CELJE ZA OBDOBJE 2 0 0 4 - 2 0 0 7 ^ 
Mestni svet Mestne občine Celje je 30.9.2003 sprejel izho, 
dišča za pripravo Kulturnega programa Mestne občine Celje 
za obdobje 2004-2007. Sprejeta izhodišča povzemajo temelj-" 
ne splošne cilje in načela kulturne politike Mestne občine Ce-
lje, ki bodo v programskem dokumentu konkretizirani v obliki 
natančno opredeljenih ciljev, ukrepov in prednostnih projektov 
po posameznih kulturnih dejavnostih. Mestna občine Celje-
Oddelek za družbene dejavnosti organizira ciklus javnih raz-
prav z namenom vključevanja predstavnikov strokovne kultur-
ne javnosti v proces vsebinskega oblikovanja konkretnih ciljev 
in prioritet. Kulturni program Mestne občine Celje za obdobje 
2004-2007, ki ga bo sprejel mestni svet, bo temeljni strateškij 
dokument Mestne občine Celje na področju kulture v nasled-] 
njem štiriletnem obdobju. ^ 

Ciklus javnih razprav zajema naslednje tematske sklope: '] 
- umetniške dejavnosti (gledališče, glasba, ples ipd.),' 

ki bo v torek, 25.11.2003, ob 9. uri; 
- nevladne kulturne organizacije in skupine, ki bo v 

torek, 25.11.2003 ob 15. uri; ; 
- ljubiteljske kulturne dejavnosti, ki bo v sredo, 

26.11.2003 ob 9. uri; 
- varstvo kulturne dediščine, ki bo v sredo, 26.11.2003 

ob 15. uri. ' 

Plenarna razprava o temeljnih programskih ciljih, ukrepih in 
prednostnih projektih Mestne občine Celje na področju kultu-, 
re bo v četrtek, 27.11.2003 ob 9. uri. 
Vse javne razprave bodo potekale v dvorani Zveze kuK 
turnih društev Celje, Gregorčičeva 6. • 
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Bo S Celeiaparkom 
zavel tudi svež 
poslovni veter? 

V novem poslovno-trgovskem središču v Celju tudi prostor za poslovna in 
podjetniška druženja - Investitorji prodali že večino lokalov 

Maribor ima Europark, 
|ubljana Citypark, Celje pa 
. včeraj dobilo svoj Cele-
apark. Mogočno stavbo ob 
Iškerčevi cesti, ki je povsem 
premenila veduto tega de-
I starega mestnega jedra, 
ta za nekaj več kot tri mi-
jarde tolarjev zgradila ma-
B)orski Projekt MR in pod-
ftje Trimo iz Trebnjega. No-
D poslovno-trgovsko sre-
išče, ki ima skupaj z ga-
ižno hišo dobrih 28.000 
vadratnih metrov neto po-
ršine, še ni v celoti zgra-
110. Del, namenjen pisar-
iškim prostorom, bosta 
lamreč investitorja dokon-
ala šele prihodnjo pomlad. 
Glavni krivec za zamudo so 
[heološka izkopavanja, ki so 
idi sicer krojila tempo grad-
je, saj so jo morali večkrat 
3 daljši čas prekiniti, to pa 
i, seveda, podražilo celotno 
flložbo. Kljub vsem težavam 
finvestitorjema (izvajalec je 
il velenjski Vegrad) uspelo 
Heiapark, ki ga je zasnoval 
eljski arhitekt Borut Pregelj, 
graditi v dobrih dvajsetih me-
ecih. Zdaj upata, da jima bo 
čim krajšem času uspelo iz 
êga narediti tudi takšno tr-

Dvsko in predvsem poslov-
0 središče, ki bo v mesto pri-
eljalo svež poslovni veter, 
bt je povedala direktorica 
odjetja Projekt MR Darja Er-
atič, bodo za kongrese, se-
linarje in druge poslovne do-
pdke namenili kar tisoč kva-
ratnih metrov prostora. »Ce-
e doslej ni imelo objekta s 
iko sodobno infrastrukturo, 
daj potrebujemo le še pri-
meren programski menedž-

ment, da bo s pravimi vsebi-
nami oživel te poslovne pro-
store. Vemo, da so naše am-
bicije zahtevne in jih ne bo-
mo mogli uresničiti čez noč, 
zato upamo, da nam bodo pri 
tem pomagali lokalna oblast 
in druge institucije s poslov-
no vizijo. Tako kot bomo mi 
pomagali pri oživljanju sta-
rega mestnega jedra,« pravi Er-
hatičeva. 

VeČina lokalov 
že prodana 

Prav zaradi poslovne us-
merjenosti Celeipark ni kla-
sično trgovsko središče. Tudi 
zgrajen je po drugačnem 
»vzorcu«, saj ga sestavljajo 
tri, med sabo povezane, ven-

dar funkcionalno in vizual-
no ločene enote. Prva, ki je 
nasproti avtobusne postaje, 
je v celoti namenjena trgo-
vinski dejavnosti, na sredi-
ni je garažna hiša, ki ima v 
štirih nadstropjih nekaj 
manj kot 500 garažnih mest, 
v tretji, še nedokončani, pa 
bodo poleg Abanke, ki bo v 
pritličju, samo pisarniški 
prostori. Največ površin, kar 
12.500 kvadratnih metrov, 
zasedajo parkirni prostori, 
ki sta jih investitorja obdr-
žala v svoji lasti oziroma v 
lasti podjetja Celeiapark, ki 
sta ga ustanovila prav zara-
di celjskega projekta. Vse os-
tale prostore, z izjemo dru-
gega nadstropja v pisarniš-
kem delu, sta že prodala. Naj-

več težav sta imela z izbo-
rom najemnika ali lastnika 
restavracije, saj želita, da bi 
bila gostinska ponudba pe-
stra in kakovostna. Kot je po-
vedala Erhatičeva, jim ga je 
pred nekaj dnevi vendarle 
uspelo najti, za koga gre, pa 
še ni želela razkriti. 

V trgovskem delu je trenut-
no zasedenih že 29 lokalov, 
med katerimi sta z dobrimi 
tisoč kvadratnimi metri naj-
večja trgovina s pohištvom 
Maros (odprli jo bodo fe-
bruarja ali marca prihodnje 
leto) in supermarket Spar, ki 
je v nakup in ureditev svoje 
tretje enote v Celju vložil 490 
milijonov tolarjev. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Snovalci, kupci lokalov in investitorji (v ospredju direktorica Projekta MR Darja Erhatič) upajo, da bo 
Celeipark postal tudi poslovno središče Celja. 

Slovenija v stečaj ali EU? 
v Žalcu o regionalizaciji Slovenije, v Velenju o vstopu v Evropsko unijo 

v petek so se na dveh, se-
eda ločenih, srečanjih se-
tali gospodarstveniki Sa-
njske doline. V Žalcu so 
a dnevu podjetništva raz-
ravljali o poslovnih conah 
1 regijah, v Velenju pa o 
vropski uniji, kar je tudi 
ima 6. srečanja gospodars-
ka te regije. 
V Žalcu je Razvojna agen-
'ja Savinja že pred petkovi-
^ okroglima mizama v so-
'elovanju z drugimi organi-
3torji pripravila več priredi-

»Enomesečno dogajanje 
• odraz našega dela, obrav-

f vali pa smo zlasti teme, ki 
aktualne za podjetnike,« je 

lienila direktorica agencije 
inica Jezovšek Korent. 
Izhodišča novega zakona za 

'hladnejši regionalni razvoj 
' predstavil Igor Strmšnik 

iz vladne službe za struktur-
no politiko in regionalni raz-
voj. Zakon je nared za javno 
obravnavo, v Sloveniji pa 
predvideva 12 zvez občin kot 
nekakšnih zametkov bodočih 
regij. Ključne odločitve naj 
bi sprejemali v svetih zvez ob-
čin in se tako izognili odlo-
čanju v občinskih svetih. Zve-
ze občin bi svoje predstavni-
ke imenovale v regijski raz-
vojni svet, ki ne bi bil prav-
na oseba. Predsednik tega sve-
ta bi zastopal regijo in njene 
interese. 

Po napovedih Strmšnika 
lahko Regijska razvojna agen-
cija Celje v prihodnjih treh 
letih računa na dobrih 11 mi-
lijard tolarjev, če bo seveda 
pripravila projekte, ki bodo 
zadostili kriterijem evropskih 
strukturnih skladov. Čeprav 

je Strmšnik napovedal, da »je 
izplen lahko še boljši«, pa je 
po mnenju direktorja Bori-
sa Klančnika denarja deset-
krat premalo za resen zagon 
Savinjske regije. 

V zakonu predvidevajo tri 
kohezijske regije, pri čemer 
pa nastopi problem pokrajine 
Sa-Ša. »Kolege iz Sa-Še mo-
ram opozoriti, da se morajo 
vprašati, na kateri strani se 
bodo nahajali - zelo verjet-
no bodo uvrščeni v razviti del. 
Potem ne bodo vprašljiva le 
sredstva evropskih struktur-
nih skladov, temveč tudi dr-
žavni denar, kar bo najbolj 
vplivalo na majhna podjet-
ja,« je navajal Strmšnik. Za-
to so predlagatelji v zakon za-
pisali, da naj Sa-Ša ostane 
znotraj Savinjske regije, ki 
bo le tako močna in spodob-

na evropska regija. Hkrati je 
Strmšnik napovedal, da bo 
o številu pokrajin najverjet-
neje odločila politika. 

Tudi zato so udeleženci pet-
kove okrogle mize veliko go-
vorili o »politiki« - predvsem 
z željo, da bi pri regionali-
zaciji Slovenije stala ob strani. 
Dvom o tem je izrazil žalski 
župan Lojze Posedel, ki je 
izpostavil vprašanje o že po-
rabljenem denarju ter pre-
stavljanju določenih funkcij 
in sedežev uradov v Velenje. 
Direktor RRA Celje Boris 
Klančnik je obžaloval, ker se 
države Slovenije »ne da spu-
stiti v stečaj, je dati na borzo 
in pobrati najboljšega« - ta-
ko bi po njegovem najbolje 
razgradili Slovenijo oziroma 
oblikovali pokrajine. 

URŠKA SELIŠNIK 

KJESONASI 
POSLANCI? 

Divjad zašla v 
politiko 

čigava bo slovenska div-
jad, postaj eno ključnih po-
litičnih vprašanj politične je-
seni. Leto pred volitvami se 
je zaradi rogatega in kosma-
tega zaklada, ki tava med dr-
žavnimi in zasebnimi goz-
dovi, v državnem zboru zno-
va pojavila stara ideološka 
razpoka med pomladniki in 
silami kontinuitete, kot se je 
včasih temu reklo. Vzrok je 
zakon o divjadi in lovu, ki 
ga je vodja poslanskega klu-
ba LDS Anton Anderlič kot 
prvopodpisani vložil v par-
lamentarno proceduro. 

V naši državi še vedno velja 
star lovski zakon iz leta 1976, 
pred vsak dan bližjim vstopom 
v Evropsko unijo pa je treba 
počistiti z zakonodajo iz prejš-
njega režima. Res pa je tudi, 
da so eldeesovci po desni pre-
hiteli kmetijsko ministrstvo, 
ki je ravno tako pripravljalo 
ta zakon, le da so bili pri iska-
nju soglasja med različnimi in-
teresnimi skupinami veliko 
bolj previdni in niso hoteli ni-
kogar razjeziti. Mencanje mi-
nistrstva je menda glavni raz-
log za udarniško potezo LDS, 
ki je na ta način nekoliko ne-
državotvorniško obšla lastno 
vlado. Glavna protagonista v 
ozadju sta namreč Združenje 
lastnikov gozdov in lovskih 
upravičencev, v katerem so no-
vopečeni lastniki denaciona-
liziranih gozdov, ter Lovska 
zveza Slovenije na drugi stra-
ni. Slednjih se še vedno drži 
sloves »trdnjave nekdanjega re-
žima« in veljajo za zelo moč-
ne lobiste. Čeprav njihov pred-
sednik Bojan Lepičnik trdi, da 
niso imeli prstov pri nastaja-
nju Anderličevega zakona, pa 
so edina nedržavna organiza-
cija, ki ga je skoraj stoodstot-
no podprla. Tako kot ga je zgo-
raj omenjeno združenje popol-
noma zavrnilo kot »neo komu-
nistični« konstrukt. 

Jedro spora je lastništvo div-
jadi. Anderiičev predlog ohra-
nja divjad pod državnim pa-
tronatom, država pa naj bi po-
deljevala koncesijo za lov. De-
nacionalizirani lastniki gozdov 
pa zahtevajo, da lastnik divja-
di postane lastnik gozda, v ka-
terem je ulovljena. Pri tem se 
sklicujejo na podobno uredi-
tev v večini evropskih držav, 
eldeesovci pa jim odgovarja-
jo, da Evropska unija urejanje 
lovske zakonodaje prepušča 
posameznim državam in da je 
sedanja ureditev najboljša z na-
ravovarstvenega stališča. Če-
prav so naravovarstveniki z na-
bitimi dvocevkami rahlo kon-
tradiktoren pojem. Seveda pa 
ne smemo pozabiti, da je lov 
donosna dejavnost, ki na leto 
prinaša več kot pol milijarde 
tolarjev. Lovci trdijo, da sedaj 
ves denar vlagajo nazaj v lo-
višča, v združenju pa se pri-
dušajo, da njihovi gozdi niso 
supermarket, v katerega pri-
hajajo oboroženi neznanci in 
si zastonj prilaščajo vse, kar 
leze in hodi. 

In poslanci? Velenjčan Jo-
žef Kavtičnik (LDS) trdi, da 
je zakon dobro naravnan, saj 
v prvi vrsti ohranja skrb za div-
jad kot del ekosistema. »Seve-
da ga je še možno izpiliti z do-
polnili, vendar pa lastniki goz-
dov ne morejo dobiti absolut-
nega nadzora nad njimi, živa-
li morajo ostati državna last-
nina, saj je treba njihov od-
strel nadzirati z ustreznimi stro-
kovnimi mehanizmi. Sedanja 
organizacija temelji na poglob-
ljenem in strokovnem delu in 
nadzoru in se je kot taka po-
kazala med najboljšimi v Evro-
pi, saj imamo polne in z žival-
mi raznolike gozdove, med dm-
gimi smo kot redki ohranili 
nekatere avtohtone vrste,« me-
ni Kavtičnik, ki ni lovec. Ko-
njiški poslanec Rudolf Petan 
(SDS) pravi, da se z Anderli-
čevim zakonskim predlogom 
absolutno ne strinja, saj z njim 
»znova ne upoštevajo lastniš-
tva in nadaljujejo neko čudno 
lastninjenje po starem«. Po-
slanska skupina SDS je ob tem 
vprašanju enotna, njihov lov-
ski strokovnjak pa je vranski 
župan in poslanec Franc Su-
šnik. Mostograditeljsko pa je 

razpoložen Jurij Malovrh 
(SLS), saj je prepričan, da je 
Anderiičev predlog vseeno 
boljši kot obstoječi zakon, bolj-
ši tudi za lovce. »Ob zadnjih 
nesoglasjih pa me vseeno mo-
ti, da so predlagatelji zavrnili 
javno razpravo in trmasto 
vztrajajo pri že oblikovanem 
zakonskem predlogu. V vsa-
kem primeru pa menim, da 
mora divjad ostati last drža-
ve. Ta potem podeli koncesi-
jo za lov, lahko tudi lastniku 
gozda, če ta ustreza razpisnim 
pogojem, vendar mora biti us-
trezno strokovno usposob-
ljen,« pravi Malovrh, Id ni lo-
vec in poudarja, da ima rad 
živali. 

SEBASTIJAN KOPUŠAR 



Čas za slavje 
11. november večplastno 

zaznamuje ravnatelja Osnov-
ne šole Ljubečna Martina 
Groseka. Na ta dan so na-
mreč ustanovili prvo šolo na 
Ljubečni, prav tako pa je na 
martinovo tudi njegov go-
dovni dan. 

V dneh, ko šola praznuje 
100-letnico in so prejeli tu-
di priznanje Turistične zve-
ze Slovenije za najbolj ure-
jeno osnovno šolo v Slove-
niji, se Martin spominja ča-
sov, ko je kot učenec »gulil« 
šolske klopi v OŠ Ljubečna: 
»Splet okoliščin je, da sem 
iz nekdanjega učenca postal 
ravnatelj zdaj nove šole. Po-
nosen sem in lepe spomine 
imam na otroška leta, ki 
smo jih preživeli v tem vaš-
kem okolju. Spominjam še 
mnogih sošolcev, ki so da-
nes uspešni na različnih po-
droČjiE. Šola nam je dala to, 
kar od kje pi:iČakujemo: os-
novne vrednote in znanja, ki 
so nam omogočila, da se 
znajdemo v življenju.« 

Grosek spada med tiste vo-
dilne delavce, ki dajejo ve-
lik poudarek 
o d n o s o m 
med zapo: 
slenimi. Me-
ni, da je to ze-
lo pomem-
bno pri delu, 
kajti medse-
bojna komu-
nikacija, ki je 
na ustrezni 
ravni, omo-
goča tudi ka-
k o v o s t n o 
opravl jan je 
drugega de-
la. »Vsako 
delo se začne 
in pade z 
ljudmi. Eno 
je vsebina de-
la, drugo pa 
so ljudje, ki 
delo oprav-
ljajo. In če so 
ljudje moti-
virani, zado-
voljni s svojim delom, po-
tem lahko veliko več in brez 
prisile dajo otrokom. V pros-
veti delamo z najbolj občut-
ljivim delom populacije, tre-
ba je imeti čut za delo z ljud-
mi in zelo razvito odgovor-
nost. Tisti, ki so se odločili 
za to poslanstvo, morajo 
imeti vrednote vgrajene, si-
cer je bolje, da opravljajo 
kakšno drugo delo,« pravi. 
Biti ravnatelj pomeni, da se 
je treba znajti in svoje delo 
opraviti kar najbolje, pred-
vsem pa je ravnateljeva na-
loga zagotoviti pogoje za de-
lo. To mu gre dobro od rok. 
O tem, ali mora biti kot rav-
natelj tudi politik in ekono-
mist, pravi: »Človek se ved-
no giblje na robu politike, 
ni pa treba, da je v politiki, 
ker se da te stvari urediti tu-
di na drugačen, človeški na-
čin. Potrebuješ prave infor-
macije, poznati moraš lju-
di in z njimi tudi komunici-
rati na ustrezen način.« 

Te dni ima Martin Grosek 
zlasti zaradi nagrade za naj-
lepše okolje in 100-letnice šo-
le veliko razlogov za slavje, 
martinovega pa ni kaj pose-
bej proslavljal. Doma sicer 
ima nekaj vina, vendar ga že 

nekaj časa ne pije, ker se je 
odločil za drugačen način živ-
ljenja. Za martinovo pravi, 
da je velik praznik in veseli 
ga, da je praznovanje prešlo 
na višjo kulturno raven. »Če 
bi bil malo hudoben, bi re-
kel, da je bil to včasih praz-
nik pijancev, danes je pa že 
bolj praznik poznavalcev vi-
na in prav |e talfD,« pravi Gro-
sek, ki zagovarja bolj zdrav 
način življenja, v katerem po-
membno vlogo igra tudi šport. 
17 let je poučeval športno 
vzgojo in zdaj kar pogreša ti-
ste ure in delo, ki mu je bilo 
pisano na kožo. Rekreativ-
no se s športom še vedno uk-
varja, že leta igra nogomet, s 
fanti iz vasi pa je ustanovil 
zelo aktivno športno rekrea-
tivno društvo. Predvsem or-
ganizacijsko ga še vedno poz-
najo v judu, dolga leta je bil 
namreč aktiven judoist, ka-
sneje tudi trener. 

»Skušam dati, kar lahko 
dam,« pravi Martin Grosek, 
ki ga poznamo tudi kot pred-
sednika Zlate harmonike 
Ljubečna. Ni glasbenik, ni-

ma pa težav z 
organizacijo 
različnih pri-
reditev, zato 
so ga povabi-
U, da bi jim 
pri tem delu 
p o m a g a l . 
Zdaj že nekaj 
let skupaj s 
KUD Ljubeč-
na organizira 
prireditev. In 
tudi na tem 
področju so 
se z novo šo-
lo na Ljubeč-
ni odprle no-
ve možnosti. 
Nasploh je 
OŠ Ljubečna 
znana po 
tem, da odpi-
ra vrata kul-
turnim do-
godkom. »Če 
smo pošteni, 

šola opravlja svojo funkci-
jo dopoldne, recimo do 15. 
ure. Zakaj je ne bi v preo-
stanku časa izkoristili za 
druge stvari, saj se s tem tu-
di šola promovira v kraju in 
tudi širše. S tem šola tudi 
pridobiva, saj so mnogi, ki 
koristijo naše prostore, tu-
di donatorji šole.« 

Martin Grosek zelo rad tu-
di potuje: »Rad vidim še kaj 
izven domačega okolja. Člo-
vek ob tem, ko gleda, kaj vse 
so sposobni narediti ljudje 
drugod in spoznava druge 
vrednote, ugotovi, da so 
problemi doma obrobni ozi-
roma sploh niso problemi, 
ampak le del vsakdanjega 
življenja. Na potovanjih do-
biva človek širino, zato je 
prav, da izkoristimo takšne 
priložnosti.« Najbolj mu os-
taja v spominu pot v Egipt 
in spoznanja, kaj vse so bili 
ljudje sposobni naredili že 
pred tisočletji. Potovanja že-
li približati tudi svojim otro-
kom, 21-letnemu Aljažu, 14-
letnemu Matjažu in 12-let-
nemu Martinu, ker se zave-
da, da so dediščina, ki jim 
bo ostala za vse življenje. 

SIMONA BRGLEZ 
Foto: GK 

Martin Grosek 

Celje brez novih 
stanovanj? 

Ob reorganizaciji občinske uprave želi župan Bojan Šrot preoblikovati tudi 
družbi Nepremičnine in LPC 

Ali želi celjski župan Bo-
jan Šrot koncentrirati ves 
občinski kapital na enem 
mestu? To je vprašanje, ki 
se odpira ob sprejetem skle-
pu o proučitvi možnosti za 
morebitno preoblikovanje 
družb Lokalni podjetniški 
center (LPC) in Nepremič-
nine, ki so ga minuli teden 
sprejeli mestni svetniki. 

Družbi sta v lasti mestne 
občine, ustanovili pa so ju 
pred dvema letoma, da so 
sprostili proračun. Ker obe 
podjetji nista bili več prora-
čunska uporabnika, njune 
obveznosti, ki so poprej »po-
žrle« praktično ves proračun, 
pa so postale dolgoročne ob-
veznosti podjetij, je v prora-
čunu nastal prostor za zagon 
naložbenega ciklusa, ki je v 
zadnjih letih Celje spreme-
nil v eno samo veliko grad-
bišče. 

Postavlja se vprašanje, kaj 
se je zdaj tako zelo spreme-
nilo, da želi župan proces obr-
niti in pod proračun vnovič 
pripeljati družbi, ki danes 
upravljata s približno 13 mi-
lijardami tolarjev premože-
nja. 

PremoŽenje 
pod isto 
streho 

četudi je logično, da želi 
župan ob reorganizaciji ob-
činske uprave »pospraviti« 
pod isto streho gospodarje-
nje z vsem občinskim premo-
ženjem, se na drugi strani od-
pira kopica vprašanj. Osnov-
no je, aH bo občinski prora-
čun sposoben prevzeti več-
milijardne obligacije obeh 
družb, ki izvirajo iz že skle-
njenih pogodb. In če bo to 
mogoče, kakšen bo vpliv 
prevzetih obligacij na ostale 
postavke proračuna, ki ni vre-
ča brez dna. Gre torej res za 
željo po enotnem načrtova-
nju, gospodarjenju s premo-
ženjem in večji preglednosti 
ali pa gre morda za političen, 
obračun, kot namigujejo 
mnogi. Ali celo, kot nami-
gujejo in tudi jasno sprašu-
jejo drugi, za iskanje dodat-
nih finančnih virov za dom-
nevno nepokrite dele naložb 
v izgradnjo športne dvorane 
in nogometnega stadiona? 

Prokurist LPC Roman Šu-
mak se s preoblikovanjem v 
osnovi strinja, če bodo tako 
strnili znanje, kapital in pre-
moženje. »Z vsebino, kot je 
bila predstavljena, pa se ne 
morem strinjati, saj vsi fi-
nančni elementi in ekonom-
ski kazalci govorijo drugače,« 
je povedal po seji mestnega 
sveta. »Očitki o nepregledno-
sti poslovanja ne morejo dr-
žati. Direktorica občinske 
uprave Tina Gril je dobila vse 
zahtevane odgovore in doku-
mente. Tudi mestni svet je do-

bil zaključni račun, revizij-
sko poročilo... V nadzornem 
svetu so mestni svetniki in ni 
razloga za dvom, da je bilo 
karkoli zamolčano, bolj gre 
za težnjo nadzornega odbo-
ra občine, ki bi rad deloval 
kot nekakšen supernadzor. 
Tega pa zakon o gospodarskih 
družbah ne predvideva. Sklep 
je zato zaušnica nadzornemu 
svetu.« Šumak pravi, da lah-
ko sprejme tudi to, a hkrati 
predlaga, da naj se vsi nad-
zorni sveti vseh gospodarskih 
družb, ki so v lasti mestne 
občine ukinejo, nadzorni od-
bor mestne občine Celje pa 
naj dobi ustrezna pooblasti-
la, se ustrezno kadrovsko in 
strokovno razširi in naj nad-
zira vse družbe z enega me-
sta. Pri tem pa se je po nje-
govem treba zavedati posle-
dic morebitnega preobliko-
vanja. »Pri LPC absolutno dr-
ži, da bo izpadel iz mreže pos-
peševalnega centra malega 
gospodarstva (PCMG), če ne 
bo samostojna pravna oseba. 
To pa bi pomenilo, da je bi-
lo vse doslej opravljeno de-
lo zaman.« 

Predlog reorganizacije ob-
činske uprave, ki smo ga 
predstavili že v prejšnji šte-
vilki, je naletel na podporo 
praktično vseh svetniških 
skupin. Odlok o organiza-
ciji občinske uprave, ki 
predvideva združevanje ne-
katerih služb in oddelkov, 
bo tako šel v drugo obrav-
navo že na seji, ki jo načr-
tujejo za 16. december, upra-
va pa naj bi po novi orga-
nizaciji pričela delovati z 
začetkom januarja prihod-
nje leto. 

Kot je ob obravnavi gradiv 
za sejo mestnega sveta pove-
dala v.d. direktorica LPC Re-
nata Poteko, je ta v osmih 
letih s subvencioniranjem 
obrestnih mer za kredite za 
mala in srednje velika pod-
jetja zagotovil 453 novih de-
lovnih mest. Zgradili in pro-
dali so poslovne prostore, na-

menjene spodbujanju proi-
zvodnje malih podjetnikov in 
obrtnikov. Z vključitvijo v 
PCMG so pokrili sedem ob-
čin, od koder se mah pod-
jetniki vključujejo v priprav-
ljene programe. Z vavčerskim 
sistemom svetovanja, razvo-
jem lokalnih grozdov, pro-
mocijo elektronskega poslo-
vanja, podjetniškimi krožki 
in drugimi dejavnostmi pa so 
sklenili 272 pogodb. Samo 
preko vavčerskega sistema 
svetovanja so pridobili 23 mi-
lijonov tolarjev državnega de-
narja, ki so ga prelili v pod-
jetja. 

Nič več 
stanovanj? 

še bolj oster je v oceni od-
ločitve mestnega sveta direk-
tor družbe Nepremičnine 
Slavko A. Sotlar. »Ob preob-
likovanju bi spet postali pro-
računski uporabniki in mest-
na občina bi zaradi že spreje-
tih obligacij morala ustaviti 
vso stanovanjsko gradnjo. Pod-
pisane pogodbe za gradnje v 
naslednjih mescih so vredne 
milijardo in pol tolarjev. Pri 
tem je treba upoštevati soin-
vestiranje sklada SPIZ v va-
rovana stanovanja v višini 160 
milijonov. Vprašljiva je grad-
nja novega stanovanjskega blo-
ka s 73 neprofitnimi stanova-
nji, ki bo stala 600 milijonov, 
pri čemer je soinvestitor z 200 
milijoni republiški stanovanj-
ski sklad. Pri prizidku k Na-
rodnemu domu, ki je vreden 
650 milijonov, sodeluje skup-
ni servis vladnih služb z 200 
milijoni. Naše skupne obvez-
nosti so 930 milijonov tolar-
jev, ki bi jih ob preoblikova-
nju prenesli v občinski pro-
račun kot dolgoročne kredi-
te.« Prepričan je, da občina 
ni sposobna prevzeti obvez-
nosti, ki so jih Nepremični-
ne najele kot ugodne stano-
vanjske kredite pri republiš-
kih institucijah. Če pa bo do 
tega vseeno prišlo, bo to iz-
ključno politična odločitev 
brez strokovnih argumentov, 
meni, ki ima lahko težke gos-

podarske posledice za mesto. 
»Na listi čakanja na stanova-
nje je 160 družin, ob preobli-
kovanju bi takoj ustavili in-
vesticijo v 73 stanovanjski 
blok, ki bi bila sicer vseljiva 
naslednje leto. Svetniki bodo 
nosili politično in gospodar-
sko odgovornost za sklep, ki 
je bil predlagan in za postop-
ke, ki bodo sledili,« pravi Sot-
lar. 

Čez mesec dni 
bo vroče 

Na vprašanje, kakšen bi bil 
vpliv obligacij obeh družb iz 
še sklenjenih pogodb na ob-
činski proračun v naslednjih 
letih, župan Bojan Šrot pra 
vi, da ga po doslej opravljenih 
analizah naj ne bi bilo. Natanč-
ni podatki o tem, kaj za sabo 
prinese preoblikovanje obeh 
družb, bodo znani, ko bo le-
ta končana. Preoblikovanje tu-
di ne bo ustavilo stanovanjske 
gradnje v Celju in gradnje pri-
zidka k Narodnemu domu, je 
prepričan župan. »Sredstva Ne 
premičnin so namreč namen-
ska in jih po zakonu ne morê  
porabiti za druge namene.« 

Ni pa hotel komentirati go-
voric, pa tudi jasno izraže 
nih dvomov svetnikov, da S 
predlogom takšne reorgani-
zacije išče nove finančne vi-
re za izgradnjo športne dvo-
rane. »Ne vem, zakaj bi is' 
kali nove vire, saj so le-ti že 
zagotovljeni v proračunu,< 
pravi Bojan Šrot. 

Strokovne službe imajo zdaj 
mesec dni časa, da pripravijo 
potrebna gradiva za odloČr 
tev, ki naj bi padla na nasletj 
nji seji mestnega sveta, sre(S 
decembra. Že zdaj je mogo| 
če napovedati, da bo seja 
jemno vroča, razprave na nĵ  
pa ostre. Pri čemer ni zan«' 
marljivo dejstvo, da je žup3 
nu v vseh letih vodenja obč'' 
ne še vedno uspelo uresniči" 
vse zamišljene, na videz vč̂  
sih tudi nemogoče projekta-
za katere se je trdno odloči' 
Mu bo uspelo tudi to pot? 

BRANKO STAMEJČIL 
Foto: 



Podganje podzemlje 
v Novi vasi 

t v nekaterih delih celjske stanovanjske soseske Nova vas so se to jesen razbohotile podgane, ki burijo duhove, 
vlivajo strah in povzročajo preplah - Jim bodo deratizatorji, ki že ukrepajo, kos? 

Občutek, da deliš svoj bivanjski prostor s podganami, ni prijeten, 
podgane pri ljudeh vzbujajo občutke gnusa in strahu, sploh če so 
)ližnja srečanja z njimi vsakodnevni pojav, kot se to dogaja v Novi 
vasi v Celju, kjer se ti glodalci sprehajajo po dvoriščih, igriščih, 
K)teh in celo po prometnih cestah. Da te celjske podganje zgodbe 
liso iz trte izvite, smo se v ponedeljek dopoldne prepričali tudi mi, 
10 so nas radovednice pozdravljale iz lukenj, izkopanih v in ob 
lianalizacijskih jaških. 
Nad nenavadno aktivno podga-

njo zalego so se te dni pritoževali 
zlasti stanovalci v blokih v Kraig-
iierjevi in Škapinovi ulici. Na pro-
item so jih videvali iz dneva v dan 
feč in opažali, kako hitro se mno-
Šjo luknje in rovi, ki so jih izko-
jale, iščoč izhode iz tamkajšnje ka-
jalizacijske mreže. Ponekod, zla-
sti ob asfaltnih dovoznih poteh, je 
bila zemlja okrog kanalizacijskih 
aškov že tako močno razrita, da je 
)ilo treba njeno nadaljnje poseda-
ije in »cvetenje« prestreči z beton-
Jcimi robniki. 

Ni razlogov za 
paniko 

Ljudje so se upravičeno spraševa-
l, kdaj se bodo s podganami srečali 
r straniščnih školjkah in stanovanj-
i h prostorih, če se ta invazija ne 
0 hitro končala. Že sam pogled na 

to sicer zanimivo in nadvse inteli-
gentno živalco vzbuja srh in gnus, 
da o strahu pred morebitnimi epide-
mijami niti ne govorimo, saj je zna-
no, da je nesnaga pravi raj za podga-
ne in da so ti glodalci prenašalci ne-
varnih nalezljivih bolezni, kot so ti-
fus, kuga, mišja mrzlica, obenem pa 
so podgane vmesni gostitelji za raz-
lične parazite, so pa tudi naravni re-
zervat za povzročitelje borelioze, 
klopnega meningitisa ipd. Ampak 
zaenkrat še ni razlogov za paniko! 

S problemom se je v minulih dneh 
nenehno srečeval Srečko Plevnik, 
direktor podjetja Plan Trade, ki so 
ga kot upravljalca stanovanjskih hiš 
ljudje nenehno spraševali, kako in 
kdaj se bodo znebili podgan. Plev-
nik ocenjuje, da je problem s podga-
nami postal izrazitejši z opuščanjem 
greznic ter speljavo odplak iz hišnih 
cevi direktno v glavni kanal, v kana-

lizacijsko omrežje in naprej do no-
ve čistilne naprave pri Tremerju. V 
kanalizacijskih kolenih se nabira hra-
na, ki jo ljudje kot odpadke mečejo 
v straniščne školjke, podgane pa jo 
poiščejo, se veselo redijo - in potem 
seveda razmnožujejo, pojasnjuje 
Plevnik. Da pridejo na površje, si iz-
kopljejo luknje, običajno ob litože-
leznih pokrovih kanalizacijskih jaš-
kov, ki so v neposredni bližini stano-
vanjskih blokov. »Ko smo spomladi 
z betonom ogradili cev, ki vodi v ka-
nalizacijo, da bi utrdili s podganji-
mi rovi in luknjami razrahljano zem-
ljišče, smo tam zagledali najmanj pet-
deset podgan,« je Srečko Plevnik po-
nazoril resnost problema. Do zdaj 
še ni bilo opaziti, da bi se podgane 
sprehajale po kletnih prostorih sta-
novanjskih hiš, kar pove, da so bile 
redne deratizacije uspešne. 

Problem je 
(začasno) rešen 
Kako se zdaj rešiti podgan, ki se 

nahajajo zunaj stanovanjskih objek-
tov? Na to vprašanje nam je odgovo-
ril Janez Kopač, vodja enote za de-
zinfekcijo in deratizacijo na Zavodu 
za zdravstveno varstvo Celje. »Me-
nim, da se z opuščanjem greznic ta 
problematika ni povečala, bi pa kar 
hitro lahko nastal hud problem, če 
zadeve ne bi rešili hitro in učinkovi-
to. Deratizacijo opravimo dvakrat let-

no, znotraj in zunaj stanovanjskih ob-
jektov. Ko smo izvedeli za problem 
v Novi vasi, smo takoj ukrepali in že 
v ponedeljek obdelali ta teren, odpr-
li problematične kanale in vanje na-
trosili strupe. Razveseljivo je, da so 
tokrat ljudje pri deratizaciji prvič so-
delovali z nami in pokazali več inte-
resa, saj problem podgan in drugih 
glodalcev ni le stvar naše službe, am-
pak problem, ki se ga moramo lote-
vati skupaj. Podgane so tam, kjer so 
ljudje, in ljudje jim moramo s svoji-
mi navadami dajati čim manj mož-
nosti, da se nam približajo,« pravi 
Kopač. Njegovi oceni se pridružuje 
tudi Ignac Operčkal, hišnik v sta-
novanjskem bloku v Kraigherjevi 6, 
ki opazuje, kako ljudje mečejo ne-
porabljeno hrano in podobne odpad-
ke skozi okna in čez balkone na ze-
lenice ob blokih ali pa hranijo pote-
puške pse in mačke ter s tem privab-
ljajo glodalce. Podgane pa so vedno 
na preži. No, tudi mačke, in prav te 
so zdaj v Novi vasi sila aktivne in 
cenjene živali. 

Seveda problem s podganami ni-
ma domicila v tej mestni četrti. Vsak 
trenutek se lahko pojavi kjer koli in 
se razbohoti zlasti tam, kjer živijo 
do okolja brezbrižni ljudje. Packi. 

Ni predpisa, ni 
denarja 

Problem, kot vsak drug, je pove-
zan tudi z denarjem; s tistim, ki ga 
za učinkovite deratizacijske ukre-
pe dajejo iz žepov lastniki hiš in 
stanovanj, ter tistim, ki bi ga mo-
rala primakniti država, ki se zaen-
krat samo dela, da ji je kaj do zdrav-
ja državljanov. O tej plati medalje 
nam je dr. Alenka Skaza, dr. med., 
vodja službe za epidemijo v Zavo-
du za zdravstveno varstvo Celje, po-
vedala: »Na ravni države je zadeva 
akutna. Že nekaj let je namreč na 
čakanju podzakonski akt, s kate-
rim bi bilo mogoče v zakonski ok-
vir spraviti tudi preventivno dera-
tizacijo. Predlog pravilnika, ki de-
finira določila Zakona o nalezlji-
vih boleznih, je na strokovni ravni 
izdelan že več kot tri leta in nika-
kor ne dočaka dneva sprejetja v dr-
žavnem zboru. Ker ni zakonske os-
nove, tudi ni plačnika za preven-
tivno delovanje in zato je stanje tak-
šno, kot je.« Bodo počakali na iz-
bruh bolezni in epidemije neslute-
nih razsežnosti? 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Ignac Operčkal: »Ljudje mečejo hrano sko-
zi okna in čez balkone ter s tem privabljajo 

podgane.« 

Luknje, ki so jih na več mestih v Kraigherjevi ulici izkopale podgane, da bi iz podzemlja 
priplezale na površje. 

Inteligentni nasprotnik 
Neverjetna sposobnost prilagoditi se kateremu koli okolju, ogro-

men reprodukcijski potencial in naravna pretkanost so omogočili, da 
so podgane danes ene »najuspešnejših« živali na svetu. Podgana spolno 
dozori že pri treh mesecih in ima lahko v enem skotu tudi dvajset 
mladičev. Več samic koti v enem gnezdu in mladiči sesajo pri več 
mlečnih samicah. Podgane ljudem povzročajo veliko škodo, saj uni-
čujejo in zastrupljajo hrano, poškodujejo zgradbe, električne kable, 
plinsko napeljavo, spodkopavajo nasipe ob rekah in prenašajo pov-
zročitelje mnogih bolezni. Iz prvotnih prebivališč v vzhodni Aziji se je 
podgana razširila s trgovskimi ladjami po vsem svetu, zato je pravi 
kozmopolit. V osemnajstem stoletju se je množično pojavila v Evropi. 
V Sloveniji sta najpogostejši vrsti rjava ali norveška podgana in črna ali 
ladijska podgana. Podgane so inteligentne, socialne in izredno dobro 
organizirane živali. Živijo v kolonijah, ki jih sestavlja več kot sto »čla-
nov«. So nočne živali, dobro plavajo, plezajo in skačejo. Svoja bivališ-
ča si izkopljejo na prostem, vendar v bližini človeka in vodnih virov. 

^dovednica, ki jo je naš fotoreporter »ujel« v trenutku, ko je prikukala iz rova v jašku. 

Srečko Plevnik: »Nekatere podgane, ki smo 
jih videli, so bile velike za pol mačka. Ljud-
je so upravičeno zaskrbljeni in se zato obra-
čajo na upravljalce, ki pa ne moremo nare-
diti kaj več, kot to, da saniramo poškodbe, 
ki so jih povzročile podgane, nameščamo 

varovalne mreže in podobno.« 

Popravek 
Prejšnji teden je bila v vroči temi Rakavo tkivo resnice zaradi tipkarske 

napake v delu teksta z mednaslovom Notranji nadzor v bolnišnici napačno 
objavljena letnica pričetka zdravljenja Jasne Pungeršek. Kožni tumor so ji 
odstranili leta 1998, kot je bilo pravilno objavljeno v preostalem delu bese-
dila. Za nenamerno napako se opravičujemo. 
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Laško se brani 
v Bruslju 

Interbrew zatožil Pivovarno Laško evropskemu parlamentu - Navedbe so ne-
točne in zavajajoče, pravijo v Laškem 

Pivovarna Laško bo v teh 
dneh poslancem evropskega 
parlamenta, komisarju 
Evropske komisije za kon-
kurenco Mariu Montiju in 
poslancem slovenskega dr-
žavnega zbora poslala odgo-
vor na memorandum o ovi-
ranju tujih neposrednih na-
ložb v Sloveniji, ki so ga sep-
tembra prejeli evropski po-
slanci. V memorandumu, ki 
se navezuje na prevzemanje 
pivovarne Union, je po mne-
nju Laščanov mnogo netoč-
nih in zavajajočih, predvsem 
pa enostranskih navedb. 

Zato želijo postopke pri 
prevzemanju ljubljanske pi-
vovarne osvetliti tudi s svoje 

strani, predvsem pa opozo-
riti na dejstvo, da je večinski 
lastnik Uniona postal pač ti-
sti, ki je za njegovo delnico 
ponudil več. 

V Laškem med drugim opo-
zarjajo, da je netočna že prva 
navedba o sovražnem in tihem 
prevzemu Pivovarne Union, 
bojazen, da bi po morebit-
nem prevzemu ljubljansko pi-
vovarno zaprli, pa da je pre-
več napihnjena. Menijo tudi, 
da so v tekstu neutemeljene 
tudi trditve, da je Slovenska 
odškodninska družba svoj last-
niški delež v Unionu prodala 
Laščanom zaradi političnih 
pritiskov. Dejstvo je, pravijo 
v Laškem, da je Sod imel dve 

ponudbi, odločil pa se je za 
ugodnejšo. 

Glede počasnosti sloven-
skih sodnih organov, ki po 
trditvah iz memoranduma 
delujejo v korist Pivovarne 
Laško, v Laškem opozarjajo, 
da pošiljatelj zapisnika očit-
no ni vedel, da so bili očitki 
Agencije za trg vrednostnih 
papirjev zoper pivovarno za-
vrnjeni, ker ni bilo dokazov 
o kršitvah. Poleg tega še tr-
dijo, da je bila prav agencija 
tista, ki je z uvajanjem po-
stopkov proti pivovarni za-
virala delo sodnih organov. 

Laščani opozarjajo, da je 
v zapisniku še cela vrsta dru-
gih nepravilnosti, navedbe o 

domnevnih ovirah za tuj ka-
pital v Sloveniji, pa so po nji-
hovem neresne. »Tudi mul-
tinacionalke se bodo mora-
le navaditi, da ima vsak na-
kup svojo ceno. V primeru 
Uniona je ena stran nedvom-
no postavila prenizko in od-
ločila je volja delničarjev, da 
prodajo svoje deleže ugod-
nejšemu ponudniku,« so še 
v odgovoru na memorandum 
zapisali v Laškem, kjer se tu-
di sprašujejo, zakaj avtor v 
zapisniku ni navedel tudi te-
ga, da je pri tujih neposred-
nih naložbah treba upoštevati 
zakonodajo, kjer se naložba 
izvaja. 

JANJA INTIHAR 

Nadzorniki odstavili 
direictorja Ljubečne 

Industrija keramičnih izdelkov Ljubečna ima novo vods-
tvo. Nadzorni svet je na zadnji seji odstavil dosedanjega 
direktorja Janeza Jenšterleta in na njegovo mesto imeno-
val Ferda Pinteriča, enega od treh nadzornikov in lastoj. 
ka manjšega deleža v podjetju. Nadzorni svet se je ẑ  
zamenjavo odločil, ker naj bi mu Jenšterle dlje časa prj, 
kazoval neresnično sliko o stanju v opekarni. 

Ferdo Pinterič je doma iz Brežic in je direktor tamkajšnje-
ga Komunalno-stanovanjskega podjetja. Na Ljubečni bo, kot 
je povedal, ostal le toliko časa, dokler ne najde primerne 
kadrovske zamenjave. »Razmere v podjetju so vse prej kot 
bleščeče, kakšno je dejansko stanje, pa bom lahko povedej 
šele, ko bom temeljito pregledal poslovanje,« pravi Pinterit̂  
Dosedanji direktor Janez Jenšterle je, kot je mogoče razû  
meti iz njegovih trditev, nadzornemu svetu vse do konca pre-
teklega leta posredoval povsem drugačne informacije o raz-
merah v podjetju. Da je Ljubečna v resnih težavah, je nadzor-
ni svet ugotovil šele iz bilanc in takoj predlagal prisilno po-
ravnavo, ki so jo upniki potrdili julija letos. »V nadzorne^ 
svetu smo pričakovali, da bo Jenšterie izvajal ukrepe, ki sq 
bili zapisani v načrtu finančne reorganizacije, ko pa smo na 
zadnjih dveh sejah ugotavljali, da ni naredil še prav ničesar in 
da tudi podatki, ki smo jih dobivali od njega, niso pravi, se 
nam je prižgala rdeča luč,« pojasnjuje Pinterič. 

Ljubečno želi čim prej spet postaviti na noge. To pomeni, 
da bo moral najprej rešiti vse stare »grehe«, nato pa se bo loti 
dezinvestiranja. Kot je znano, so se v opekarni že spomlacj 
odločili, da bodo prodali vse nepotrebno premoženje, za 
družbo Klinker, kamor so prestavili vso proizvodnjo skupaj 
z delavci, pa naj bi poiskali strateškega partnerja. 

JI 

Bo Comet avstrijski ali mariborski? 
Za nakup 39-odstotnega lastniškega deleža v zreškem podjetju se zanimajo Probanka, Infond in avstrijski Tyrolit 
Nadzorni svet Cometa je v torek razpravljal o »strateških 

priložnostih in nevarnostih«, ki podjetju pretijo iz Avstrije. 
Razvedelo se je namreč, da avstrijska družba T^rolit resno 
razmišlja o nakupu 39-odstotnega deleža, ki ga prodaja 
največji posamični lastnik Cometa Aktiva Invest. Za delež 
naj bi se zanimala tudi Probanka in Infond, ki imata pre-
cejšnje lastniške deleže v mariborskem Swatyju, največ-
jem Cometovem konkurentu na slovenskem trgu. 

Z nakupom Aktivinega de-
leža v Cometu bi se Probanka 
in Infond znebila tujcev in s 
tem rešila »svoje« podjetje 
pred zelo resno avstrijsko kon-
kurenco. Tyrolit, ki je drugi 
svetovni proizvajalec brusov 

in brusnega orodja s preko 
3.400 zaposlenimi in blizu pol 
milijarde evrov letnih prihod-
kov, se najbrž ne bi zaustavil 
le pri nakupu Aktivinega de-
leža, ampak bi objavil ponud-
bo za odkup vseh delnic. Če 

pa bi delnice kupila Proban-
ka in Infond, bi temu najver-
jetneje sledila združitev obeh 
slovenskih proizvajalcev bru-
sov, kar so v Cometu namera-
vali storiti že pred petimi le-
ti, a je takrat prevzemu nas-
protovala vlada. Časa za od-
ločitev ni veliko, saj naj bi bila 
po nekaterih informacijah po-
godba med Avstrijci in Akti-
vo Invest že napisana. 

Da se za nakup Aktivinega 
deleža trenutno zanimajo trije 
kupci, je potrdil tudi predstav-

nik te investicijske družbe v Co-
metovem nadzornem svetu 
Aleš Okom, vendar pa poga-
janja še niso v takšni fazi, da bi 
o tem lahko povedal še kaj več. 
Ostalih podrobnosti Cometo-
vi nadzorniki niso hoteli raz-
kriti, se je pa že pred sejo ogla-
sila uprava Cometa in v sporo-
čilu za javnost zapisala, da do-
slej ni prejela še nobene urad-
ne namere o prevzemu. »Za Co-
met se že nekaj časa zanimata 
vsaj dva poslovna partnerja iz 
tujine, še vedno pa je živa tudi 

zamisel o strateški povezavi slo-
venske brusne industrije. Ka-
tera rešitev bi bila primernej-
ša, je odvisna od tega, kakšne 
bi bile strateške usmeritve bo-
dočih povezav,« je povedal pred-
sednik uprave Marjan Lorger. 
Poudaril je tudi, da je Comet 
že leta 1998, ko je bil, po nje-
govem mnenju nezakonito, 
zaustavljen prevzem Swatyja, 
jasno naznanil svojo usmeritev 
k strateškim povezavam. »Brez 
povezovanja ne bo mogoče 
preživeti, saj je proces globali-

zacije v zadnjih letih močno a 
jel našo branžo,« še pravi Loi 
ger. 

Zreški Comet je vsekako 
zelo zanimiv za prevzem, sa 
sodi med največje evropski 
proizvajalce vseh vrst umei 
nih brusov, pri nekaterih iz 
delkih pa je celo največji. 1 
tovarnah v Sloveniji, na Mali 
ter v Avstriji in Makedonij 
zaposluje okrog 900 ljudi, ve 
kot 85 odstotkov proizvod 
nje pa izvozi. 

JANJA INTIHAl 

Etol odličen na 
vzhodu 

Celjski Etol je v prvih de-
vetih mesecih posloval ze-
lo dobro, saj je prihodke 
iz prodaje povečal za do-
brih 22 odstotkov, čisti do-
biček, ki znaša 771 mili-
jonov tolarjev, pa je v pri-
merjavi z enakim lanskim 
obdobjem višji za 18,5 od-
stotka. 

Etol je do konca septem-
bra ustvaril 5,3 milijarde to-
larjev prihodkov iz proda-
je. Najbolj je bil uspešen v 
državah vzhodne Evrope, 
kjer je prodal kar 42 odstot-
kov proizvodnje. Najslab-
še rezultate, ki krepko zao-
stajajo za lanskimi, so imeli 
v zahodni Evropi. V Etolu 
pravijo, da je za slabo pro-
dajo kriv zlasti nemški trg, 
kjer jih je pri največjem 
kupcu izrinila konkurenca. 

Kljub težavam na nekate-
rih trgih pa so v Etolu pre-
pričani, da bodo letos do-
segli vse zastavljene cilje, 
saj jih že zdaj presegajo za 
25 odstotkov. V posodobi-
tev proizvodnje so letos že 

vložili 443 milijonov tolar-
jev, kar je dobre tri četrti-
ne načrtovanega zneska, po-
slovanje pa vse bolj usmer-
jajo tudi v hčerinska pod-
jetja, ki jih ustanavljajo na 
območju nekdanje Jugosla-
vije. 

JI 

EPROS d . O . O . Braslovče 
elektro storitveno trgovsko podjetje 
Parižlje 3 5 , 3 3 1 4 Braslovče 

zaposli 

ELEKTROTEHNIKA 
ENERGETIKA 
ali ELEKTRIKARJA 
za delo v trgovini 

Pogoji: 
* delovne izkušnje 
* poznavanje osnovnih računalniških 

programov 
* vozniški izpit B kategorije 
* komunikativnost 
Zaposlitev za nedoločen čas s 3-meseč-
nim poskusnim delom. 
Prijave s kratkim življenjepisom pošljite v 
roku 8 dni na zgoraj navedeni naslov. 
Informacije na tel.: 70-32-950. 

Certifikat za odprti 
trg z elektriko 

Državni sekretar v mini-
strstvu za okolje Djordje Že-
beljan je v torek Elektru Ce-
lje uradno predal certifikat 
kakovosti ISO 9001: 2000. 

V Elektru Celje, ki praznuje 
letos 90-letnico, so kot zad-
nji med elektrodistribucijski-
mi podjetji v Sloveniji uskla-
dih svoje poslovanje s stan-
dardi evropske kakovosti. Kot 
je povedal direktor Peter Pe-
trovič, so za uvajanje siste-
ma kakovosti po standardu 
ISO 9001:2000 porabili eno 
leto in pol, za pridobitev cer-
tifikata pa so se odločili pred-
vsem zaradi odpiranja trga z 
električno energijo in vse več-
je konkurence. »Nemotena 
dobava, zagotavljanje kako-
vostnih storitev in zadovoljs-
tvo vseh 140 tisoč odjemal-
cev električne energije so bili 
že doslej naše osnovno vodi-
lo, pridobitev certifikata pa 
potrjuje, da mislimo resno 
in da se bomo odslej še bolj 
razvijali v prid vseh naših od-
jemalcev,« je na podelitvi 

med drugim poudaril pred-
stavnik vodstva za kakovost 
Rade Kneževič, ki je prepri-
čan, da bo certifikat zagoto-

vo tudi pomembna referen-
ca Elektra Celje pri tujih do-
baviteljih. 

JI, Foto: AŠ 

Certifikat kakovosti je direktorju Elektra Celje Petru Petroviču (na desni) podelil državni sekretar za 
energetiko Djordje Žebeljan. 
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Mol bo imel v 
Celju dve črpalki 

\ladžarska naftna druž-
»Mol želi do leta 2007 z no-
ini neposrednimi naložba-
j osvojiti desetino sloven-
j a trga. V skladu z dol-
iročnimi strateškimi cilji je 
cjšnji teden odprla tri no-
I Črpalke v Celju, Litiji in 
jčevju, v katere je vložila 
ilijardo tolarjev. 
Mol ima zdaj v Sloveniji pet 
fiicinskih črpalk, osrednjo 
jvesnost ob otvoritvi zadnjih 
»h pa je pripravil v Celju, kjer 
Črpalko postavil ob Kidri-
vi cesti. Po besedah direk-
ija Mol Slovenija Laszla Ko-
ivana gradijo v Celju še eno 
palko ob Mariborski cesti, 
Iprii pa jo bodo predvido-
1 že v začetku prihodnjega 
la. Še letos pa bodo, kot je 
)vedal direktor maloproda-
V Molu Jozsef Szorad, od-
ii črpalke tudi v Murski So-
iti, Slovenski Bistrici in Rib-
ci. 

Za letošnje naložbe v Slo-
veniji bo Mol namenil 3,7 mi-
lijarde tolarjev, projekt vseh 
štiridesetih načrtovanih čr-
palk do leta 2007 pa bo stal 
blizu 16 milijard tolarjev. Na 
leto želijo odpreti sedem do 
osem bencinsMh servisov, zato 
že intenzivno odkupujejo 
zemljišča. Želijo biti v vseh 
večjih mestih in ob glavnih 
cestnih povezavah, tudi ob av-
tocestah. 

Mol, ki velja za vodilno naft-
no skupino v srednji in vzhodni 
Evropi, je po Szoršdovih be-
sedah imel lani 4,5 milijarde 
dolarjev prometa in 233 mili-
jonov dolarjev čistega dobič-
ka. Na slovenskem trgu, ki ga 
že nekaj časa zanima predvsem 
zaradi uspešnega gospodarstva 
in še zlasti turizma, se želi utr-
diti kot najpomembnejši kon-
kurent ostalim naftnim druž-
bam. 

JANJA INTIHAR 
Prvo Molovo bencinsko črpalko v Celju sta odprla direktor maloproda-
je dr. Jozsef Szorad (desno) In direktor Mol Slovenija Laszlo Kocuvan. 

Že drugi stečaj 
velenjske Elektronike 

Od petka sta na čakanju 
loraj dve tretjini od 340 de-
vcev, zaposlenih v velenj-
i družbi za proizvodnjo te-
rizijskih sprejemnikov in 
telitskih sistemov Elektro-
ka. Uprava družbe je na-
IBČ v sredo na celjsko okrož-
isodišče podala predlog za 
ledbo stečaja. To je v dese-
i letih že drugi stečaj tega 
idjetja. 
Prvič so se v takratni Core-
! Elektroniki za stečaj odlo-
i zaradi izgube pomembnih 
goslovanskih trgov, sedaj pa 
je, kakor kaže, zataknilo pri 
ikapitalizaciji. Uprava Elek-
)nike je na letošnji skupšči-

ni namreč predlagala dokapi-
talizacijo, vendar je investicij-
ska družba Maksima, ki ima 
42-odstotni lastniški delež, te-
mu predlogu nasprotovala. 
Elektronika, ki je od januarja 
2000 v 51-odstotni lasti indij-
ske družbe BPL Eurotrade s se-
dežem v Londonu, ima 571 mi-
lijonov tolarjev ustanovitvene-
ga kapitala. Lani je podjetje 
ob nekaj več kot 15 milijar-
dah tolarjev prihodkov iz pro-
daje ustvarilo 272 milijonov 
tolarjev izgube, v rdečih šte-
vilkah je bilo tudi predlani. 

V Velenju so Elektroniko, za 
katero sta po prvem stečaju ka-
pital prispevala menedžment 

in sklad za razvoj, še lani uvrš-
čali med nosilce gospodarske-
ga razvoja Savinjsko-Šaleške 
regije, saj je med podjetji za-
sedala peto mesto po prihod-
kih, osmo po številu zaposle-
nih in drugo po izvozu. Več 
kot polovico izdelkov je izva-
žala v države Evropske unije, 
od tega največ v Nemčijo, Ve-
liko Britanijo in Francijo ter 
mnoge srednjeevropske drža-
ve. Maja 1996 se "je Elektroni-
ka, ki je predvsem znana po 
blagovni znamki Evelux, pre-
selila v lastne prostore in te-
meljito obnovila tehnologijo 
in strojno opremo. 

US, JI 

Era enakopravna članica CBA 
Velenjska Era je postala osma enako-
favna članica združenja CBA in njen eks-
luzivni zastopnik za Slovenijo. Spora-

o sodelovanju sta pred dnevi v Bu-
mpešti podpisala predsednik uprave Ere 
rtdo Omladič in direktor CBA Madžar-
a Baldauf Laszlo. 
CBA je močno mednarodno trgovsko zdru-
nje, ki ima sedež na Madžarskem, povezuje 
iligovce iz držav vzhodne in jugovzhodne Evro-
• Njihov osnovni namen je zagotavljanje bolj-
1 nabavnih možnosti pri dobaviteljih, kar naj 
flanicam zagotavljalo ohranjanje konkurenč-
isti tudi na odprtem evropskem trgu. 

Era se je v mrežo CBA vključila že marca 
letos, ko se je strateško povezala s podjet-
jem Tornado, ki je soustanovitelj tega zdru-
ženja na Hrvaškem. Pogodba o enakoprav-
nem članstvu bo Velenjčanom omogočila sku-
pen nastop s trgovskimi podjetji s Hrvaške, 
z Madžarske, iz Bolgarije, Litve, Slovaške, 
Romunije in s Poljske na domačem in med-
narodnem trgu pri prodaji in nabavi. Kot je 
dejal Gvido Omladič, je namen takšnega po-
vezovanja zelo jasen - zagotoviti kupcem ka-
kovostno blago po najbolj konkurenčnih ce-
nah. 

JI 

Zdravilišče zamenjuje nadzornike 
Oanes, v četrtek, se bodo sestali delni-
'di družbe Zdravilišče Rogaška ter med 
^gim odločali o pokrivanju lanske iz-
^ in izgube iz preteklih let. 
Oprava, ki jo po odstopu Iztoka Lipovš-
začasno vodi Milena Jelen, predlaga, da 
^ečji del izgube, ki v celoti znaša več kot 
O milijonov tolarjev, pokrili z zmanjša-
•iTi osnovnega kapitala. Tega bi z nekaj 
^ kot milijarde tolarjev znižali na 389 mi-
^lov tolarjev. V skladu s tem bi zmanjšali 
''li nominalne zneske delnic. Uprava pred-

laga tudi umik delnic s prostega trga ljub-
ljanske borze. 

Delničarji Zdravilišča Rogaška bodo na seji 
odločali tudi o novih članih nadzornega sveta. 
Kot je znano, sta pred kratkim odstopila Da-
vorin Škrinjarič iz Steklarne Rogaška, ki je 
svoj delež v zdravilišču prodala sedaj največ-
jemu posamičnemu lastniku - podjetju Plod 
iz Slovenske Bistrice - ter dr. Milan Gorenšek 
iz Diagnostičnega centra Bled. Namesto njiju 
naj bi bila v nadzornem svetu po novem Da-
mijan Pavlin in Franci Žerak. JI 

Več 
laškega po 
domačih 

grlih 
Pivovarna Laško je v pr-

vih devetih mesecih na do-
mačem trgu povečala pro-
dajo piva za 9 odstotkov, 
vode za 10 odstotkov, pro-
daja piva na trgih jugovz-
hodne Evrope pa je bila v 
primerjavi z enakim lan-
skim obdobjem nekoliko 
slabša. 

Do konca septembra so 
Laščani skupaj prodali 
1.063.700 hektoUtrov piva, 
kar je toliko kot lani, pro-
daja vode Oda pa se je pove-
čala na 38.894 hektolitrov. 
Prihodki iz prodaje so v de-
vetih mesecih znašali 17,1 
milijarde tolarjev, kar je za 
6,9 odstotka več kot lani, do-
biček, ki je znašal 2,2 mili-
jarde tolarjev, pa je od lan-
skega višji kar za 39 odstot-
kov. Tako kot matično pod-
jetje je v prvih devetih us-
pešno poslovala tudi celot-
na skupina Pivovarne Laš-
ko. Količinsko prodajo pi-
jač je povečala za 3,4 od-
stotka, višji kot lani pa je tudi 
dobiček. 

Devetmesečno poslovanje 
Pivovarne Laško je prejšnji 
teden obravnaval tudi nov 
nadzorni svet pivovarne in 
ga ocenil kot zelo dobrega. 
Na seji, ki je bila prva po 
imenovanju na junijski 
skupščini, so za predsedni-
ka nadzornega sveta izvolil 
Marka Planinšca, direktor-
ja Holdinga Infond, ki je z 
10,5-odstotnim lastniškim 
deležem največji posamič-
ni delničar pivovarne. Za nje-
govega namestnika je bil iz-
bran Andrej Kebe, ki v nad-
zornem svetu zastopa zapo-
slene. 

JI 

Malce ohladitve 
ne bi škodilo 

Na ljubljanski borzi vrednostnih papirjev se je pretekli 
teden nadaljevalo optimistično vzdušje. Skoraj vsi glavni 
indeksi so rasli in postavljali nove rekorde. Indeks »blue 
chipov« SBI20^je diktiral močan tempo in postavil nov re-
kordni mejnik pri 3.774,26 indeksnih točkah. Vse skupaj 
pomeni 1,81-odstotni porast na tedenski ravni. Na borzo 
prihaja veliko novega denarja, tečaji pa kljub visokim rav-
nem še naprej rastejo. 

SBI20 se je tako v velikem slogu prebil iz trgovalnega 
območja, ki ga je izoblikoval od konca septembra. Poziti-
ven trend se je ponovno okrepil. Največja cenovna prebo-
ja sta uspela delnici Krke in Petrola. Krka je v tretjem po-
skusu le prebila magično mejo 50.000 SIT, ki je bila očit-
no kar močna psihološka ovira. Cena Krkine delnice se je 
na tedenski ravni povzpela za 1,24% in trenutno znaša 50.515 
SIT. Še bolj prepričljiv je bil Petrol. Delnica se je preprič-
ljivo zavihtela preko 50.000 SIT in se celo približala 52.000 
SIT. Trenutno se je delnica umirila pri 51.354 SIT, kar 
pomeni 3% rast v zadnjih petih trgovalnih dneh. Prava 
zvezda tega tedna v kotaciji je bila delnica Mercatorja. 
Dobri poslovni rezultati, ki jih je objavil Mercator, so po-
nesli delnico na nove rekorde. Vrednost delnice je posko-
čila za skoraj 3% in se približala 30.000 SIT. Pri tako viso-
kih ravneh je bilo pričakovati rahlo umiritev in trgovanje 
se je stabiliziralo pri 29.200 SIT na delnico. Med opaznej-
šimi je bila po malo daljšem času tudi delnica Gorenja. 
Delnica je v zadnjih dveh mesecih nihala okoli vrednosti 
4.750 SIT. Vsakemu porastu nad to vrednost je sledilo zmanj-
šanje. Takšen vzorec stagnacije se je nadaljeval dva mese-
ca, medtem, ko so ostale delnice v kotaciji po večini moč-
no rasle. Ta teden je Gorenje ob večjem prometu končno 
prebilo omenjeno mejo in zdi se, da to odpira vrata za 
nadaljevanje rasti. Trenutno je za delnico potrebno odšte-
ti 4.830 SIT, kar pomeni 1,85-odstotni porast na tedenski 
ravni. Pravi »bum« so prikazale delnice Cometa iz Zreč. 
Na podlagi govoric o tujem podjetju, ki naj bi se zanimalo 
za nakup Cometa, so delnice poskočile za 8,5% na 3.800 
SIT. 

Na prostem trgu so dobro rast pokazale delnice Juteksa. 
Ob tedenskem porastu za 3,94% se je z delnicami trgovalo 
na ravni 27.950 SIT. PID-i so sledili rasti delnic iz kotacije. 
Vsake toliko časa je celo zaznati, da ob tako visokih ravneh 
delnice PID-ov uspejo bolje držati svoje vrednosti. Največ 
se je trgovalo z delnico KD ID, ki so na tedenski ravni izgu-
bile slab odstotek svoje vrednosti, torkovo trgovanje pa je 
potekalo pri vrednosti 153,9 SIT. Bolje se je odrezala delni-
ca Zlate Monete 1, ki je pridobila 1,25% in se povzpela na 
vrednost 202,69 SIT. Slab odstotek so pridobile še delnice 
investicijskega sklada Nove finančne družbe 1 in delnice 
Triglav stebra 1. Zadnje čase zelo popularna Krona Senior 
je pridobila kar 2,7%. Za delnico je potrebno odšteti slabih 
108 SIT. 

Verjetno je po tako eksplozivni rasti realno pričakovati 
kakšen dan premora, vendar je pozhiven trend očitno zelo 
močan, kar tečaje ob kratkih padcih spet hitro dvigne v 
nove višave. Že znanim govoricam o možnih prevzemih se 
pridružujejo še nove, kar samo še segreva položaj na trgu. 
Malo ohladitve trgu za dolgoročnejšo rast ne bi škodilo, saj 
so delnice večjih slovenskih podjetij že kar pošteno ocenje-
ne. 

GREGOR KOŽEU 
Ilirika borzno posredniška hiša 

gregor.kozelj@ilirika.si 

mailto:gregor.kozelj@ilirika.si


Čudež v Dorijevem Berlinu 
Slovenski župnik Izidor Pečovnik-Dori vnovič imenovan v 20-članski senat kardinala Georga Sterzinskyega 

Med deseterico župnikov 
s Celjskega po glasovanju 
bralk in bralcev Novega ted-
nika predstavljamo Izidor-
ja Pečovnika-Dorija, ki je 
duhovnik dobrih 23 let, 
zadnjih osem v Berlinu. Ta 
teden se je vrnil domov, za-
radi Dorijevega večera. Pr-
vič se ne bo predstavil le kot 
pevec in lani tudi pridigar, 
ampak so mu pripravljav-
ci scenarija, zlasti eden od 
članov Kvinteta Dori Anti 
Gubenšek, zaupali vlogo 
sovoditelja skupaj z Nušo 
Derenda. 

»Kot duhovnik sem 
vseskozi nekakšen voditelj, 
v tej vlogi pa se bom pred-
stavil prvič. Ko mi je Anti izro-
čil scenarij ter povedal, kaj 
bom delal, me je malo stre-
slo, priznam. Nušo Derenda 
poznam in cenim jo kot pev-
ko ter žensko, ki ji veliko po-
meni njena urejena družina. 
Nuša je preizkušena vodite-
ljica in upam, da z menoj ne 
bo imela težav.« 

V Berlinu 
najuspešnejša 

leta 
Dorijeva zgodba v Berlinu 

se je zasukala drugače, kot 
so predvidevali tisti, ki so ga 
»pospremili« od doma, iz Slo-
venije. Vselej iznajdljivi Dori 
je zaplaval kot najboljši pla-
valec, ki ne pozna ovir. 

»V Berlinu so moja najus-
pešnejša leta,« je pripovedo-
val med zadnjim obiskom v 
uredništvu Novega tednika. »V 
Sloveniji sem si kot duhov-
nik nabral veliko dragocenih 
izkušenj, ki sem jih dobro 

»vnovčil« v Berlinu. Prav mi 
je prišlo vse, da sem dušni pa-
stir, socialni delavec, kar me 
je vedno veselilo, in da se 
spoznam na gospodarske raz-
sežnosti župnije. Mnogo sem 
se naučil že kot kaplan v Šo-
štanju, pri Jožetu Pribošiču, 
kjer smo dva kaplana in žup-
nik ustvarili čudovito harmo-
nijo pastoralnega dela na eni 
in skrbi za kulturno dedišči-
no na drugi strani.« 

V Berlinu je cerkev druga-
če organizirana, ob Dorije-
vem prihodu je imela več de-
narja. »A ker denar ni vse, 
sem se odločil za oživitev 
častnega dela, da ljudje za 
cerkev in župnijo s svojimi 
pridnimi rokami kot dobri 
rokodelci naredijo vse, kar 
lahko. Ko sem se o teh novo-
stih za nemško cerkev pogo-
varjal z mnogimi Slovenci, 
so me malo čudno gledali. S 
častnim delom so se stvari ko-
renito spremenile in prihra-
nili smo mnogo denarja. Ti-
sti, ki so delali za svojo cer-
kev, so jo še bolj vzljubili, 
privabili pa so še druge, ki 
so v tem videli dober zgled.« 

Ob častnem delu so sloven-
ski verniki peli in molili, pri-
družili so se jim Nemci. »Ta-
ko, kot smo Slovenci v Nem-
čiji vzljubili nemški jezik, so 
zdaj Nemci vzljubili slovenš-
čino, ker so se tako lahko z 
nami še bolj iskreno veselili 
in peli. Našo »himno« Mi se 
imamo radi zdaj družno pre-
pevamo na vseh srečanjih. 
Nemci hodijo k slovenski 
maši in prebirajo naše pesma-
rice. Prijetno so me presene-
tili, ko so se, ne da bi sam to 
vedel, z župnijskimi zbori 

naučili pesem Marija skozi 
življenje.« 

Po Dorijevem prihodu v 
Berlin, so na eno najlepših 
mest v cerkvi postavili barv-
no steklo blaženega Antona 
Martina Slomška. »Spraševali 
so me, zakaj njegova podo-
ba prav na tem mestu. Odgo-
varjal sem jim kar s Slomš-
kovim stavkom: Sveta vera 
bodi nam luč. In zahtevali so, 
da ta stavek napišemo pod sli-
ko v slovenščini,« se spomi-
nja in dodaja, da je takoj pro-
sil slovenskega umetnika Dar-
ka Lesjaka z Mute, profesorja 
na umetnostni akademiji v 
Miinchnu, naj izpiše zname-
niti stavek. 

Namesto ir 
smrt vrnitev v 

življenje 
»Ob vgraditvi Slomškove 

slike sem povabil škofa Aloj-
zija Urana, ki je ob blagoslo-

vu zbrane napotil k molitvi k 
Slomšku, človeku dejanj in 
čudežev,« pravi Dori, ki ga je 
zatem obiskala starejša gos-
pa z berglami in prosila za 
tekst molitve na čast Slomš-
ku. »Željo sem ji izpolnil in 
ji izročil prevod. Kmalu za-
tem so me poklicali zdravni-
ki, naj pridem v bolnišnico, 
ker gospa umira. Bila je na-
mreč hudo bolna. Medtem ko 
so se njene prijateljice poslav-
ljale, sem gospe Margareti re-
kel, naj ne obupa, saj bova s 
Slomškom upala z njo.« 

Dori si je s tem prislužil 
nekaj črnih pogledov, vendar 
ga niso zmedli. »Pred priho-
dom na Dorijev večer v Laš-
ko me je poklicala gospa Mar-
gareta in povedala, da so ji 
isti zdravniki, ki so jo odpi-
sali, zdaj rekli, da je zdrava. 
Bergle sicer.še uporablja, a 
manj kot v zadnjih tridese-
tih letih. Ostal sem brez be-
sed.« 

Bo gospa Margareta svojo 
zgodbo povedala komisiji, ki 
zbira čudeže po molitvi k 
Slomšku? »Ne, ne bo. Hva-
ležna je Bogu in ga noče iz-
zivati, ljudem pa priporoča 
le molitev,« pravi Dori. 

Namesto 
vrnitve, nove 

obveznosti 
Konec oktobra je Izidor Pe-

čovnik-Dori začel z delom tu-
di v Hamburgu v cerkvi sv. 
Bonifacija, skrbel bo še za 
ženski red sv. Elizabete. 

»V Hamburgu so ostali brez 
slovenskega duhovnika in po-
nujeno delo sem z veseljem 
sprejel. Gre za okoli 500 Slo-
vencev, ki jih šele spoznavam. 
Enkrat mesečno se bom od-
peljal v 300 km oddaljeni 
Hamburg, kar bo zame raz-
bremenitev po berlinskem 
vsakdanu.« 

Dori je v Berlinu dobil še 
dve nemški župniji, sv. Nor-
berta in sv. Konrada, vnovič 
pa je bil kot edini Slovenec 
za dobo šestih let imenovan 
v 20-članski senat kardinala 
Georga Sterzinskyga. 

Domov zaradi 
mame in 

prijateljev 
»Domov se rad vračam za-

radi mame, sorodnikov in 
župnika Jožeta Turineka na 
Vranskem, ki mi omogoči 
redno maševanje v domači 
cerkvi. Rad se vračam zara-
di Kvinteta Dori, pa tudi za-
radi velikega prijatelja, vino-
gradnika Jožeta Slavinca, ka-
terega odlično vino je tudi 
mašno vino v Berlinu. Zara-
di njega Berlinčani vedo, da 
nimajo Jeruzalema samo 
Izraelci, ampak tudi Sloven-

ci... Rad prihajam zaradi dj 
brega prijatelja Toneta Turi 
ka v Laškem in mnogih,! 
mi niso obrnili hrbta takra 
ko sem moral z dekretom ti 
mejo.« 

In kaj meni o seriji zapi^ 
o duhovnikih v Novem te 
niku? »Nanje ne gledam h 
na konkurenco med duho 
niki, bolj kažejo na našo ra 
ličnost v delovanju in boga 
tvo katoliške cerkve, vse sk 
paj pa je naravnano v večĵ  
čast in slavo našemu neb^ 
kemu očetu. Zato sem vese 
da obstoja ta rubrika in c 
ljudje v duhu evangelija vid 
jo te različne in bogate talei 
te, ki nam jih je Bog poda^ 
in katere mi, hvala bogu, n 
smo zakopali, ampak smo 
njimi naredili vse za dobi 
ljudi,« pravi in dodaja, da 
tem lahko tudi priznavam 
pomanjkljivosti in slabosti: 

Se bo Dori vrnil domov 
»Dobro se počutim, dela j 
dovolj in še več izzivov. Svt 
se vse bolj manjša in prihod 
nje leto bomo tudi formaln 
v Evropi. Meje bodo odpra« 
Ijene. Kje je naš dom?« 

TONE VRAB 
Foto: GREGOR KATli 

Žal že pokojni Dorijev o( 
Izidor, ki je bil krojač, se 
večkrat spominjal Dorčij 
vih (kot mu je vedno pt 
vil!) mladostnih let: »Do 
či ni šival. Nikoli! Je pa ra 
nesel narejeno obleko i 
stranke. To mu je bilo vše 
In po delavnici se je preg 
njal.« O sinovi odločitvi j 
duhovniški poklic pa: »( 
Dorči ne bi po končani o 
novni šoli na Vranskem š( 
v srednjo šolo v Maribor,! 
bil zagotovo žnidar. Dal 1 
ga v krojno šolo.« 

Še več kot mesec dni imate časa za pošiljanje glasovnic 
za izbor najbolj priljubljenega duhovnika na našem ob-
močju. Kupone bomo sprejemali do 20. decembra, nato 
pa končni vrstni red objavili v predbožični številki Nove-
ga tednika. 

1. Marko Leva, Šmarje pri Jelšah (775) 
2. Janko Strašek, Dobrna (643) 
3. Milan Strmšek, Dramlje (591) 
4. Marko Šraml, Slivnica pri Celju (494) 
5. Rok Metličar, Sladka Gora (442) 
6. Jože Planinšek, sv. Jožef, Celje (405) 
7. Jože Horvat, Laško (316) 
8. Izidor - Dori Pečovnik, Beriin (206) 
9. Jože Kovačec, Polzela (187) 

10. Vinko Čonč, sv. Duh Celje (175) 
Nagrajeni bralci: Davor Košec, Dramlje 9 b, Dramlje; 

Frančiška Čebular, Polžanska Gorca 1, Šmarje pri Jel-
šah, Milka Tepež, Zadobrova 72 a, Škofja vas. Darilo 
NT&RC bodo prejeli na oglasnem oddelku naše hiše. 



Slovenija je 
samomorilna velesila! 
»Za človeka, ki razmišlja o samomoru, v Sloveniji ni dovolj dobro poskrbljeno,« meni doc. dr. Andrej Marušič 

pc. dr. Andrej Marušič, dr.med., psi-
lter in psiholog, strokovnjak s področ-
juicidalnosti ter direktor Inštituta za 
(ovanje zdravja Slovenije, je svoje zna-
,več let izpopolnjeval v Angliji. Je sou-
(nik pred dnevi izdane monografije o 
pomorih ter svetovno priznan strokov-
ni s področja suicidalnosti, ki s svoji-
I prispevki sodeluje na številnih med-
|[odnih kongresih doma in v tujini. 
|la dejstvo, da je Slovenija med desetimi 
(lomorilno najbolj ogroženimi državami 
isvetu, celjska regija pa je po številu sa-
piorov na prvem mestu v državi, po nje-
rem ob alkoholizmu, depresivnosti in dru-
I duševnih motnjah, vpliva tudi geograf-
lumeščenost Slovenije v med države, ki 
po številu samomorov najvišje na svetu. 
Hoški, ki se odločijo za samomor, se 
jbolj pogosto ustrelijo ali obesijo, žen-
fse utopijo ali zastrupijo ... Kaj način 
lomora pove o človeku, ki se je odločil 
to skrajno dejanje? 
lazlični načini samomora povedo, koliko 
lekdo odločen, da bo naredil samomor in 
0 agresivna je njegova osebnostna struk-
1. Človek, ki je odločen, bo naredil zanko 
e obesil. Po drugi strani pa se lahko nek-
ki je bil prej malo depresiven, napije, 
le domov in vzame deset ali dvajset tablet 
paj z viskijem. V tem primeru je lahko 
) nejasno, ali je res hotel umreti. 
Ido je najbolj ogrožen? 
frvi so tisti, ki so samomor že poskušali 
ki, saj bodo v naslednjem letu imeli 100-
1 večje tveganje. Te ljudi je treba sprem-
1, zato jih vsakih 6 mesecev povabimo, 
se oglasijo pri strokovnjaku. Povabilo se-
a lahko zavrnejo, vendar je pomembno 
da vedo, da smo jim ponudili neko reši-
Tu so še depresivni ljudje, pri katerih je 
lanje, da bodo naredili samomor, 30-krat 
e kot pri ostalih. Zanje lahko veliko stori 
išni zdravnik, ki mora prepoznati, da lah-
rčasih tisti, ki toži zaradi bolečin v hrbtu 
glavi, morda prihaja zaradi depresije ... 
bliko so s tveganjem za samomor po-
me druge duševne bolezni? 
led ljudmi, ki naredijo samomor, je po-
ica imela depresijo, sledijo odvisni od 
Jhola ter ljudje, ki so imeli zlasti čustve-
pblike shizofrenije. Potem so tu osebnostne 
(tnje, pri katerih je čustvovanje zelo la-
K človek je ali agresiven aH pa mental-
'favnovesje ruši s tem, da jemlje različne 
stance. Načeloma samo kokain in alko-
povečujeta tveganje za samomor, pred-
avamo pa, da bi kakšnega mladostnika 
i katera druga droga zelo presenetila. 
Jdnja leta v Sloveniji narašča prav faktor 
lomorilnosti med mladostniki ... 
5 je značilno zlasti za razvite države. Otro-
ianes prej kognitivno dozorijo in prej se 
'razvijejo tudi možganski procesi. Bolj 
'Urnejo ter prej dojamejo, kaj je življe-
' Drugi pomemben dejavnik je, da priha-
' v stik z raznimi substancami, zlasti z 
»iholom. S tem se poveča verjetnost, da 

bodo prišli v hudo neravnovesje. V takem 
impulzu lahko mladostnik naredi dejanje, 
ki ga ni prej niti načrtoval. 

Vse več se govori o genu za samomor ... 
Gen za samomor ne obstaja, govorimo lahko 

le o t.i. genetski dispoziciji. Samomorilci pri-
hajajo iz družin, v katerih je bilo že več sa-
momorov. To kaže na večjo družinsko obre-
menjenost s samomorom, ki pa še ni nujno 
dedna. Da bi ugotovili, ali gre za genetske 
vplive ali ne, se izvajajo študije z dvojčki ali s 
posvojenci. Rezultati so zanimivi, saj so bio-
loški starši posvojencev, ki so naredili samo-
mor, dejansko bolj suicidalni kot krušni star-
ši. Enako je pri enojajčnih dvojčkih; ko en 
naredi samomor, je veliko večja verjetnost, 
da ga bo naredil tudi drugi. Pri dvojajčnih 
dvojčkih je ta verjetnost bistveno manjša. Ge-
netiko lahko dokažemo, ne vemo pa natanč-
no, kako deluje. Predvidevamo lahko, da so 
v naših možganih določeni nevrotransmiter-
ji, ki napravijo nekoga bolj suicidalnega, bolj 
impulzivnega, agresivnega, bolj nagnjenega 
k depresiji. In vsi ti dejavniki, ne glede na to, 
koliko jih je, predstavljajo srž osebne nag-
njenosti k samomoru. 

Ali potencialni samomorilci v Sloveniji 
dobijo zadostno pomoč in kdo je tisti, ki 
jim lahko najbolj učinkovito pomaga? 

Trdim lahko, da za človeka, ki razmišlja o 
samomoru, v Sloveniji ni dovolj dobro po-
skrbljeno. Vendar se pripravlja globalni na-
cionalni program za preprečevanje samomo-
rilnosti. Program je pomemben, ker se lote-
va vseh sektorjev in ogroženih skupin, pa tu-
di tistih, ki niso neposredno ogroženi. Glede 
na to, da bo izmed 30 otrok, ki danes sedijo v 
vsakem šolskem razredu v Sloveniji, eden na-
redil samomor, je smiselno, da bi vsak med 
nami opravil tečaj in prepoznaval, recimo, 
samomorilno ogroženost pri sosedu. 

Izobraževanja na temo samomorilno-
sti torej ne bodo več namenjena zgolj stro-
kovnjakom? 

Ne. Mogoče bi moral vsak med nami pre-
brati kratko knjižico in znati ukrepati ali 
vsaj vedeti, na koga se lahko obrne, če opazi 
pri sebi, da je suicidalen. Če bi kakšni drža-
vi uspelo doseči ta cilj, bi bila to zame vr-
hunska država. 

Slovenci prednjačimo pri večini dejav-
nikov tveganja za samomor, vendar, na 
primer, tudi Francozi veliko pijejo, pa 
se ne ubijajo tako množično kot Slovenci. 

V Sloveniji se dva vinorodna okoliša pomem-
bno razlikujeta, kultura pitja v obeh je zelo 
različna. Na eni strani imamo mediteranski 
način, ki je podoben načinu pitja v deželah, 

kjer so nizko ogroženi. Na drugi je štajerski 
način, ki je podoben načinu pitja v štajerski 
Avstriji ali na Madžarskem. Slednji je manj 
odvisen od hranjenja ter morda bolj pomak-
njen proti jutru kot proti večeru, s čemer se 
bolj povečuje verjetnost za tveganje. Sam ver-
jamem tudi v to, da med Štajerci in Primorci 
obstajajo genetske razlike, zaradi katerih bo 
alkohol na različne ljudi različno deloval. 

Zakaj? 
Gre za teorijo o t.i. »J krivulji«, po kateri 

naj bi genski dejavniki tveganja za samo-
mor prišli z Urala vse do Štajerske. Drža-
ve, ki so najbolj ogrožene, se na eni strani 
povezujejo od Urala do Slovenije, enako 
pa je pri regijah, ki imajo visoko samomo-
rilno tveganje in tudi izhajajo z Urala. Pri 
tem ne govorimo o suicidalnih genetskih 
dejavnikih tveganja, temveč o dejavnikih 
tveganja zaradi neprilagojenosti na alkohol. 

Je torej celotna celjska regija uvrščena 
v skupino neprilagojenosti na alkohol ali 
smo po številu samomorov prvi v Sloveni-
ji zaradi drugih razlogov? 

Pričakovali bi lahko, da bodo najbolj 
ogroženi Prekmurci, pa ni tako. Najbolj 
so ogroženi Celjani. Glede na države, ki 
tvorijo »J krivuljo«, bi pričakovali, da bo 
šel tok od Urala proti Madžarski in Slove-
niji in potem proti Finski in Grenlandiji, 
a v resnici ni tako. Zdi se, da je šel priliv 
preko Vojvodine, Slavonije, Zagorja v na-
šo, rogaško in celjsko regijo, ki je pri nas 
najbolj ogrožena. Zelo podobno ogrože-
na so tudi vsa omenjena območja ter juž-
na Madžarska, ne pa del Madžarske, ki meji 
na Prekmurje, kjer so manj ogroženi. Ne-
kateri menijo, da zaradi protestantske re-
ligije, vendar ... zdi se, da je val tveganja 
prišel v Slovenijo pod Madžarsko. 

Na Celjskem se je v zadnjem času zgo-
dilo nekaj umorov, storjenih v kombina-
ciji s samomorom oziroma s poskusom 
samomora. Je takšen samomor še intim-
no človekovo dejanje? 

To dokazuje, da nedavne teorije o tem, 
da ima narod z več samomori hkrati manj 
umorov, ne držijo več. Danes povsod po 
svetu velja, da sta tako samomor kot umor 
ena od oblik skrajne agresivnosti. Gre za 
dve skupni skrajnosti, ki sta le različno obr-
njeni; ena navznoter in druga navzven, mo-
goče pa je tudi oboje hkrati. To se lahko 
spreminja tudi v samem človeku, iz tedna v 
teden, iz dneva v dan. 

Je mogoče predvideti, kaj se dogaja v 
glavi človeka, ki se odloči, da se bo raz-
strelil v večstanovanjski hiši, pri čemer 
ve, da bo ogrozil tudi življenja drugih 
ljudi? 

Na to bi lažje odgovorili predstavniki sod-
ne medicine, sam pa bi verjel, da je takšno 
dejanje bolj kompleksno kot samomor. Ko 
človek sebi vzame življenje, je v ospredju raz-
mišljanje o lastnem življenju. Ko pa se odlo-
či, da bo s svojim dejanjem ogrozil druge lju-
di, so prisotni občutki krivde, prikrivanja in 
morda tudi že blodno razmišljanje, češ: »Če 
že moram oditi jaz, naj odidejo še drugi ...« 
Ne vem. Nisem strokovnjak s tega področja. 

ALMA M. SEDLAR 
Foto: ALEKS ŠTERN 

V Sloveniji si vsako leto vzame življe-
nje okoli 600 ljudi, najbolj pa je prizadeta 
celjska regija, kjer si letno vzame življe-
nje okoli 120 ljudi. Med samomorilci na 
Celjskem je trikrat več moških kot žensk, 
najbolj ogroženi območji pa sta Šmarje pri 
Jelšah in Šentjur, potrjuje raziskava Za-
voda za zdravstveno varstvo Celje za ob-
dobje od leta 1985 do 1999. 

'pred dnevi izdani monografiji »Slove-
• s samomorom ali brez«, ki sta jo ure-
' Andrej Marušič in Saška Roškar z In-
t̂a za varovanje zdravja Slovenije, s 

'Pevki sodelujejo vsi vodilni slovenski 
•l̂ ovnjaki s področja suicidalnosti. Pr-

je namenjen osvetlitvi samomorov 
zgodovino, drugi del samomorilnost 

^uje s teoretičnega vidika, tretji pa je 
Cenjen žalujočim oziroma svojcem ti-
• ki so naredili samomor. Prva predsta-
^ monografije je bila v ponedeljek v Za-
^ za zdravstveno varstvo v Celju. 



Medtem ko so arheologi že skoraj vzhičeni nad bogastvom odkritij na gradbišču Mariborske ceste v Celju, 
gradbincem počasi že zmanjkuje dela. 

Arheologi 
rajajo, gradbinci 

godrnjajo 
Izjemne najdbe na gradbišču Mariborske ceste v Celju meče-

jo novo luč na spoznanja o življenju starorimske Celeie 
v teh dneh, ko je obvoz-

na cesta ob gradbišču Ma-
riborske ceste v Celju zara-
di prestavitve savinjske 
proge na novozgrajeni že-
lezniški most spet zaprta, 
je vse bolj aktualno vpra-
šanje, kako tečejo dela na 
gradbišču, kjer je zadnje dni 
videti več arheologov kot 
delavcev. 

Vse kaže, da so se uresni-
čili resni strahovi izvajalcev 
del, podjetja Ceste mostovi 
Celje, kjer so že pred začet-
kom del opozarjali, da se uteg-
nejo ta močno zavleči, če bo-
do ob pripravljalnih izkopih 
gradbene jame naleteli na os-
taline preteklosti. Nesporno 
je, da so odkritja arheologov 
izjemno pomembna, saj pri-
našajo nova spoznanja o bis-
tveno večjih razsežnostih sta-
rorimske Celeie in o življe-
nju v njej. Medtem pa, ko se 
arheologi veselijo, gradbin-
ci škripajo z zobmi in iz njih 
ni mogoče izvleči niti kisle-
ga nasmeha. Vsa dela, ki jih 
je bilo mogoče izpeljati pred 
začetkom gradnje 246 me-

trov dolgega in do 7 metrov 
globokega podvoza, gredo 
namreč h koncu. 

Na Darsu sicer trdijo, da 
dela izvajalcem ne primanj-
kuje. Andrej Osterman, ki 
na Darsu skrbi tudi za stike z 
javnostjo, je povedal, da mo-
rajo izvajalci »do konca ar-
heoloških izkopavanj na se-
vernem delu dokončati že-
lezniški premostitveni objekt 
ter prestaviti železniško pro-
go v končno stanje. Prav ta-
ko morajo izvajalci dokon-
čati dela na križišču z Lev-
stikovo, kjer manjkajo še jav-
na razsvetljava in semaforji, 
dokončati morajo polovico 
ceste od križišča s Kidričevo 
naprej v dolžini 100 metrov. 
Še preden bodo arheologi do-
končali dela na severnem delu 
ceste, bodo izvajalci začeli 
tudi s pripravljalnimi deli za 
izgradnjo >kesona<, kot v žar-
gonu imenujejo bodoči pod-
voz. Arheologi bodo dela na 
severnem delu gradbišča, 
med železniško progo in vo-
jašnico, končali predvidoma 
do božičnih praznikov, na juž-

nem delu pa predvidoma do 
aprila 2004,« pravi Osterman 
in dodaja, da bo zato zanes-
ljivo prišlo do zamika roka 
izgradnje tretje etape Mari-
borske ceste v Celju. 

Celjski 
Pompeji 

Vsi, ki so videli doslej naj-
deno in izkopano, se ne mo-
rejo načuditi bogastvu najdiš-
ča. Tudi arheologi sami, ki 
so doslej menili, da se je Ce-
leia končala znotraj obzid-
ja, so presenečeni. Najdbe, 
ki segajo v L, 2. in 3. stolet-
je našega štetja, potrjujejo, 
da je bila Celeia bistveno več"-
ja. Razvijala se je ob zdaj od-
kriti prvotni strugi Savinje, 
čez katero se je na mestu, kjer 
danes Mariborsko prečka že-
lezniška proga, vil most, po-
stavljen na več kot sto lese-
nih pilotih. Med najdbami je 
treba vsaj omeniti dobro vid-
ne ostanke hiš, nekaterih tu-
di z znanim rimskim talnim 
ogrevanjem. Najstarejše stav-
be datirajo v 1. stoletje. V 3. 
stoletju pa tu ni bilo več na-
selbin. Južno od odkrite stru-
ge Savinje so našli poznoan-
tično grobišče in doslej v 
njem 50 skeletnih grobov. V 
njih po rimskih običajih tu-
di novce, keramiko in čudo-
vito ohranjene fistule. Odkri-
li so tudi peč za peko kruha, 
veliko steklenih ali keramič-
nih okraskov, dva vodnjaka 
in še bi lahko naštevali. Vse 
najdbe bodo po končanih ra-
ziskavah razstavljene v Po-
krajinskem muzeju v Celju, 
že zdaj pa jih je mogoče vi-
deti vsaj na fotografijah, raz-
stavljenih na priročnem pa-
noju pred stavbo, v. kateri 
imajo, tik ob železnici, svoj 
začasni dom arheologi. 

BRST 
Foto: GREGOR KATIČ 





Salezijanci 
že gradijo 

Ob Podjavorškovi ulici v Celju pričenjajo graditi Don 
Boskov center 

Mariborski škof dr. Franc 
Kramberger je v nedeljo 
med bogoslužjem pod šo-
torom blagoslovil temeljni 
kamen za gradnjo Don Bo-
skovega centra. Slovenski 
salezijanci ga bodo v pri-
hodnjih letih gradili na 21 
tisoč kvadratnih metrov ve-
likem zemljišču ob Podja-
vorškovi ulici na Hudinji 
v Celju. 

V pastoralnem delu centra 
bodo postavili novo cerkev, 
župnišče in dom salezijancev. 

V mladinskem centru pa bo-
do zgradili oratorij, večna-
mensko dvorano, športno 
dvorano, otroški vrtec in zu-
nanja športna igrišča. Oba de-
la bo povezoval cerkveno-
mestni trg. V novem centru 
bo tudi sedež nove župnije, 
ki bo obsegala Hudinjo, Tr-
novlje, Šmarjeto in Prekor-
je. 

V prvi fazi, ki se je pričela 
s postavitvijo in blagoslovom 
temeljnega kamna, bodo gra-
dili oratorij - mladinski cen-

ter in nekoliko večjo kape-
lo, ki bo omogočila tudi bo-
goslužje. Gradnja prvega dela 
Don Boskovega centra bo sta-
la okoli 500 milijonov tolar-
jev. 

Nedeljsko slovesnost so 
pričeli z bogoslužjem, v kul-
turnem sporedu pa so sode-
lovali pihalna godba s Sveti-
ne, združeni mešani pevski 
zbor iz salezijanskih župnij 
in mladi. 

BRST 
Foto: GREGOR KATIČ 

Temeljni kamen za gradnjo Don Boskojevega centra v Celju je blagoslovil mariborski škof dr. Franc 
Kramberger. 

lOO-letnica najlepše 
šole v Sloveniji 

11. novembra, prav na 
martinovo, leta 1903 je za-
živela Osnovna šola Ljubeč-
na in svoje poslanstvo 
opravljala 95 let, leta 1998 
pa so se selili v nov sodo-
ben objekt, ki ga je Turistič-
na zveza Slovenije letos iz-
brala za najlepše urejeno 
osnovno šolo v državi. 

Ob 100-letnici so izdali 
zbornik, ki prikazuje razvoj 
šolstva na Ljubečni. Šola je 
bila tudi prostor, kjer so se 
ljudje družili, v njej je bilo 
vrsto drugih aktivnosti, po-

membnih za kraj. Med dru-
gim so imeli kuharske teča-
je, knjižnico, ki je bila na-
menjena tudi krajanom, de-
lavci šole, zlasti pa ravnate-
lji oziroma takrat upravite-
lji, pa so bili tudi vodilni mož-
je v kulturi in drugače v kra-
ju. Zbornik opozarja na po-
sebnosti, povezane s šolo, v 
njem pa so tudi intervjuji s 
pomembnimi učenci; med 
njimi z Julkom Joštem, po-
tomcem graditelja šole Jožefa 
Jošta, ki zdaj živi v Ameriki 
in je največji donator šole. 

ki je za šolsko knjižnico po-
daril 3 milijone tolarjev. Med 
intervjuvanci je tudi šolski 
minister dr. Slavko Gaber, ki 
bo tudi govornik na jutrišnji 
slavnostni prireditvi. 

V šoli že danes pripravlja-
jo otvoritev razstave, na og-
led pa so postavili dokumente 
od leta 1903 naprej, vrsto eks-
ponatov šolskega muzeja ter 
tistih, ki so jih našli na pod-
strešju stare šole, prikazali 
pa so tudi razvoj učne teh-
nologije do danes. Odprli bo-
do tudi učno pot, ki bo na-
menjena učencem in prika-
zuje naravne danosti Ljubeč-
ne. Že včeraj pa je bila na Lju-
bečni podelitev priznanj TZS 
najbolj urejenim slovenskim 
šolam, saj velja OŠ Ljubeč-
na za najlepšo osnovna šola. 
Ravnatelj Martin Grosek je 
vesel, da priznanje sovpada 
s 100-letnico šole in pravi, 
da so za zanj zaslužni učen-
ci, ki varujejo šolo in okoli-
co, krajani, ki jih v tem pod-
pirajo, delavci šole in Mest-
na občina Celje, ki pri tem 
pomaga. 

SIMONA BRGLEZ 

Splavar izginil? 
v noči s sobote na nedeljo so doslej še nezani storilci 

oskrunili spomenik Splavarja ob Savinji v Celju, delo 
kiparja Borisa Kalina. 

Spomenik, ki je poleg podobe Starega gradu in celjske-
ga gledališča najbolj prepoznaven simbol Celja, so dtrgali 
s podstavka in ga položili predenj. Spomenik k sreči ni 
utrpel večjih poškodb. V sredo so ga odpeljali iz parka in 
ga shranili na varno, kjer ga bodo temeljito očistili in na 
novo uredili podstavek. Splavar bo v kratkem spet na svo-
jem mestu, sporočajo iz Mestne občine Celje. Policija, ki 
je bila o vandalizmu takoj obveščena, dogodek še preisku-
je. BS 

Sanje postale 
resničnost 

Pred tednom dni so urad-
no odprli obnovljeno igriš-
če vrtca Anice Černejeve, 
enote Sonce, v Kajuhovi uli-
ci v Celju. 

Zamisel o preureditvi ozi-
roma nakupu igral za otroš-
ko igrišče so dali starši in z 
izpeljavo projekta želeli do-
kazati, da tudi v Celju zmo-
remo uresničiti navidez neu-
resničljive zamisli. Starši so 
zbrali dobre 4 in pol milijo-
ne tolarjev in kupili večna-
mensko igralo, dve gugalni-
ci, vrtljive skodelice, peskov-
nik so preuredili v tako ime-
novani mini studio, uredili pa 
so tudi trim stezo in zeleni la-

birint. Akcijo Igrajmo se sku-
paj! so na pobudo staršev po-
leg Tuša (v Tuševi akciji so 
zbrali dober milijon tolarjev) 
podprla še številna druga pod-
jetja med njimi tudi Era, Adria-
tic, Mercator in Merkur. Ob-
čina je že leta 2001 uredila 
ograjo, prav tako pa je zelo 
pomagala pri uresničitvi sanj 
otrok in njihovih staršev. 

Igrišče je odprtega tipa in 
ni namenjeno zgolj vrtča-
nom, marveč je popoldan in 
med vikendom dostopno tu-
di staršem in otrokom, ki si-
cer ne obiskujejo vrtca. 

SIMONA BRGLEZ 
Foto: AŠ 

Za novi sicate 
paric 

Mladinski center Celje, 
Celjski mladinski svet. Mla-
di forum, Socialdemokrat-
ska mladina. Mlada liberal-
na demokracija in Študent-
sko društvo DUM priprav-
ljajo v soboto na Celjskem 
sejmu v hali C1 skate ses-
sion in hard core koncert. 

Skate session bo športno-
kulturni projekt, ki ga je pod-
prla tudi Mestna občina Ce-
lje. Vodja projekta Primož 
Brvar iz MCC-ja pravi, da je 
pobuda prišla s strani celj-
skih skaterjev. Namen pro-
jekta je namreč, da Celje do-
bi urejen skate park, ki so ga 
s parkirišča spodnjega gradu 
prestavili na Golovec. Skate 
park je trenutno v zelo sla-
bem stanju, poleg tega pa se 
tam velikokrat zbirajo sku-
pine mladih, ki v večernih 
urah razgrajajo in pustijo za 
sabo poškodovane objekte, 
razbite steklenice. Skaterji so 
predlagali, da se v Celju ure-

di pokriti skate park, ki bi 
ga tudi sami vzdrževali, zanj 
pa so v samo enem tednu zbra-
li 1.500 podpisov. 

Tudi sobotna prireditev je 
namenjena podpori skaterjev. 
Dogajanje se bo začelo do-
poldne, ko bodo skaterji lah-
ko na objektih prikazali svoje 
znanje. Ob 14. uri bo tekmo-
vanje, kjer se bodo pomerili 
najboljši slovenski skaterji, 
pričakujejo pa tudi tekmo-
valce iz Hrvaške in Avstrije. 
Zvečer bo še koncert najbolj-
ših slovenskih hard core sku-
pin, nastopila bo tudi celj-
ska skupina Multiball. 

ŠO 

NA 
rKRATKO 

Nagrada la 
projeictno 

nalogo 
CEUE - Inštitut za inovaj 

nost in tehnologijo iz Ljublj 
ne je v tem šolskem letu V( 
viru republiškega projekta j 
ventivnosti in podjetnosti mi 
dih razpisal dva natečaja: p 
hitite z idejo in Najbolj inv? 
tivni in podjetniški projekti,; 

"nagradni natečaj sta se prija-
la tudi dijaka Jure Gjuraz 
Mihael Rebernik s Poklici 
in tehniške strojne šole Šolske| 
centra Celje. Pod mentorstvo! 
Romana Zupanca sta prijaj 
la projektno nalogo z naslovoj 
Strojček za izdelavo pekovsl] 
modelov in dosegla 2. mesj 
ter s tem nagrado za najbolj pJ 
jetniško nalogo. Gospodarsj 
zbornica Slovenije pa je za n 
logo podelila še diplomo j 
inovacijo. s 

Proti sladkorni 
bolezni 

CEUE - Društvo diabetiki 
Celje je ob svetovnem dna 
diabetikov v četrtek, 13. n 
vembra, pripravilo dan odj 
tih vrat. Na sedežu društvai 
Gledališkem trgu 3 si bo od 
ure dalje mogoče izmeriti kn| 
sladkor, prikazali bodo dej 
vanje aparata za preprečen 
nje kroničnih zapletov sladki 
ne bolezni na ožilju okonči 
merilce krvnega sladkorja I 
tehnične pripomočke za dai 
nje inzulina. Seveda bodo pre 
stavniki društva s predsedi 
kom Slavkom Brusom obisfe 
valcem predstavili tudi deloi 
vlogo društva v boju proti sla 
korni bolezni. Dan odprtih vi 
bodo zaključili ob 16. uri vpr 
davalnici Zavoda za zdravstt 
no zavarovanje Slovenije s p! 
davanjem o samokontroli: 
prilagajanju diabetične teraj 
je. M l 

Dobrodelna 
stojnica 

CEUE - Na tradicionaj 
Martinovi stojnici sredi md 
so članice Lions kluba Ĉ  
Mozaik v soboto zbirale ^ 
brodelne prispevke za naW 
elektronskega pripomočkal 
slabovidno celjsko osnovi! 
šolko. Gre za deklico z niî  
malnim ostankom vida, elj 
tronska optična naprava (| 
pa) pa ji bo omogočila, da' 
lahko normalno sledila p<| 
ku. Naprava, ki je pri na?I 
mogoče kupiti, stane skoj 
šeststo tisoč tolarjev, z 
pičkom od sobotne dobro^ 
ne stojnice pa so članice oij 
njenega kluba zbrale tolikoil 
narja, da bo mogoče v M 
kem nakup pripomočka tj 
uresničiti. 1 
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Kultura na dveh koncih 
Novo Kulturno umetniško društvo Utrip ne bo konkurenca Kulturnemu društvu Rečica 

[ Na Rečici ob Savinji je pet-
liova ustanovitev Kulturno 
umetniškega društva Utrip 
porodila kar nekaj vpra-
šuj. V kraju namreč že dol-
ga leta deluje Kulturno 
društvo Rečica, novo druš-
tvo pa so ustanovili člani 
lenega najbolj aktivnih dru-
štev, Turističnega društva 
Rečica. Zato se mnogi spra-
šujejo, ali morda ustanovi-
tev KUD Utrip na pomeni 
razpada turističnega druš-
[tva? 

I »Nikakor ne,« odgovarja 
predsednik KUD Utrip Jo-
že Skončnik, hkrati član 
|ijpravnega odbora TD Reči-
ca. »Novo kulturno društvo 
je nastalo na pobudo turi-
stičnega društva oziroma 
predsednice Vide Orlovič. 
Gre za to, da smo člani TD 
preobremenjeni z različni-
ni drugimi dejavnostmi, k 

sodelovanju in oživljanju 
kulturnega utripa na Reči-
ci pa smo poskušali priteg-
niti tudi nekatere posamez-
nike, ki se doslej niso udejs-
tvovali v našem kraju.« 

Kateri vzroki so še bo-
trovali ustanovitvi KUD 
Utrip? 

Znotraj turističnega druš-
tva smo se do lani srečevali 
s težavami, kako zagotovi-
ti denar za našo kulturno de-
javnost. Kljub številnim 
prireditvam do lani iz pro-
računske postavke kultura 
nismo prejeli niti tolarja. 
Tretji razlog pa je, da želi-
mo popestriti kulturni utrip 
v kraju, predvsem zapolni-
ti vrzel, ki po našem mne-
nju nastaja na kulturnem 
področju za zahtevnejše ob-
činstvo. 

Med programom dela je 
nekaj prireditev, ki ste jih 
prenesli iz turističnega 
društva, nekaj pa ste jih do-
dali na novo ... 

Iz, če tako rečem, turi-
stičnega programa bomo 
prevzeli pripravljanje likov-

nih razstav znanih sloven-
skih umetnikov, vsakoletni 
avgustovski koncert v Bla-
teh ter čitalniški večer, na 
katerem tradicionalno go-
stimo znanega Rečičana, ki 
se je uveljavil v Sloveniji in 
širše. Ob tem pa smo si v 
Utripu zadali še organiza-
cijo koncertov klasične 
glasbe, okroglih miz, na ka-
terih bi spregovorili o do-
gajanju v kulturi, in ogle-
dov kulturnih prireditev. Ve-
liko bo seveda odvisno od 
finančnih možnosti . Prvi 
meseci dela bodo povezani 
z dokončno registracijo 
društva, naš končni cilj je 
povezava s projektom Ima-
go Slovenije - Podoba Slo-
venije. 

Menite, da je novo druš-
tvo na Rečici potrebno ozi-
roma zakaj svoje dejavno-
sti ne izvajate znotraj ob-

stoječega kulturnega druš-
tva? 

Pravzaprav svojega mesta 
in stičnih točk znotraj KD 
Rečica nismo iskali. Zdi se 
mi, da je stanje primerlji-
vo s športom: eni igrajo va-
terpolo, drugi pa košarko. 
Stanje v kulturi je podob-
no - preprosto gre za drug 
segment kulture, kot se ga 
loteva sedanje kulturno 
društvo. Poudarjam pa, da 
Utrip sedanjemu društvu ne 
bo konkurenčen niti v de-
narju niti v programu. Že-
limo si sodelovanja; zlasti 
tako, da bi spodbujali drug 
drugega, kar bi posledično 
pomenilo še kakovostnejše 
kulturno življenje v kraju. 

V Utrip ste že pritegnili 
nekaj posameznikov, ki v 
širši okolici delujejo na po-
dročju kulture in umetno-
sti ... 

Nikakor se ne namerava-
mo zapirati za rečiški plot, 
temveč bomo delovali širše. 
V društvu so dobrodošli prav 
vsi z dobrimi idejami. Na us-
tanovnem zboru smo med 
drugim imenovali tudi stro-
kovni svet, ki bo usmerjal in 
vodil delo oziroma bo pos-
vetovalni organ upravnega od-
bora. 

Se ne bojite užaljenosti v 
kraju? 

Ne, čeprav so nekateri izra-
zili pomisleke ob ustanovi-
tvi novega društva. Naš na-
men ni, da bi se v kraju pre-
pirali, temveč da bi Rečico 
predstavljali navzven in lju-
dem ponudili različne mož-
nosti s skupnim imenom kul-
tura. Samo veseli smo lah-
ko, če smo z ustanovitvijo 
KUD Utrip spodbudili obsto-
ječe kulturno društvo. 

URŠKA SELIŠNIK 

Jože Skončnik 

Pri gondoli zamenjana še vlečna vrv 
f Minuli teden se je kar ne-
ikaj Mozirjanov začudeno 
'oziralo v nebo, kjer je br-
inel večji helikopter z avstrij-
skimi oznakami. Vmes so 
se razširile govorice, da je 
tta Golteh spet prišlo do ne-
sreče - tokrat naj bi se pre-
trgala še vlečna vrv za ni-
lialko Žekovec. 

»Govorice se nenehno ši-
rijo in proti temu ne more-
no nič. Res je sicer, da že 
utri, v petek, pričakujemo 
aovo vlečno vrv za nihalko, 

jo bomo menjali do kon-

ca prihodnjega tedna, vendar 
pa vzrok menjave nikakor ni 
v pretrganosti ali kakšni dru-
gi okvari,« je povedal direk-
tor družbe Golte Ernest Ko-
vač. Med izvedbo strokovno 
tehničnega pregleda nihalke, 
ki so ga sicer uspešno opra-
vili in že pridobili obratoval-
no dovoljenje, so med dru-
gim izvedli tudi dodatni po-
skus obratovanja v oteženih 
vremenskih razmerah. Izka-
zalo se je, da bi morali za vrv 
opravljati stalni monitoring 
in če bi prišlo do kakšnih te-

žav, bi morali v letu ali dveh 
vrv tudi zamenjati. 

»V družbi Golte smo, tudi 
po posvetu z inšpektorji, ugo-
tovili, da je najbolje, če se 
takoj odločimo za menjavo 
- tako prihranimo stroške 
monitoringa, poleg tega pa 
že zdaj opravljamo različna 
vzdrževalna dela,« pravi Ko-
vač in dodaja, da tudi v ve-
lenjskem premogovniku, ki 
je solastnik družbe Golte, ne 
dovolijo rizičnih možnosti. 
V premogovniku namreč skr-
bijo za popolno varnost in 

upoštevajo vse stroge pred-
pise. »Tako bo tudi na Gol-
teh,« zatrjuje Kovač. 

Na smučišču so minuli te-
den s pomočjo helikopterja 
namestili stebre za trisedež-
nico Medvedjak, konec ted-
na pričakujejo jeklene vrvi, 
nato pa bodo začeli z do-
končno montažo. V teh dneh 
opravljajo tudi manjša dela 
v hotelu, ki naj bi ga popol-
noma prenovili (ali zgradi-
li novega) prihodnje leto. »S 
smučanjem na Golteh bomo 
začeli v prvem tednu decem-

bra, saj nismo odvisni le od 
naravnega snega. Zasneže-
valni sistem je pripravljen, 
dodatno bomo kupili še dva 
topova. Z umetnim zasneže-
vanjem 14 kilometrov prog 
pa bomo začeli ob primer-
nih temperaturah. Zasneži-
mo lahko celo smučišče, ra-
zen spodnjega dela Ročke, 
kamor lahlTo sneg potisne-
mo s stroji,« pravi Kovač. 
Smučarske karte za Golte 
bodo v predprodaji še do 5. 
decembra. 

US Ernest Kovač 

»Težaveff z zobmi 
v okviru projekta Zdra-

rt in lepi zobje so moja pra-
rtca so minulo sredo v UPI-
Ljudski univerzi Žalec pri-
pravili delavnico o pravicah 
lo zobozdravstvenih stori-
tev in preventivni negi zob. 

Stomatologinja Vilma 
Cvikl je izpostavila pomen 
lege zob, udeležence pa sez-
nanila s statističnimi podat-

ki kažejo, da se stanje na 
Področju preventive izbolj-
šuje. Pred časom so imeli 
"troci v povprečju okvarje-
lih 8 do 12 zob, zdaj le 2. 
Î ot zgled na področju pre-
ventive je navedla Velenje. 
Nedavna raziskava WHO je 
Pokazala, da so slovenski sta-
rostniki eni izmed najbolje 
Protetično opremljenih Iju-
''i na svetu in imajo največ 
'Svojih« zob. 

Stomatolog Aleksander 
festen je spregovoril o pra-
vicah, ki izhajajo iz obvez-
nega zdravstvenega zavarova-
nja. Izpostavil je finančni vi-
lik. saj je delež denarja iz 
blagajne zdravstvene zavaro-

valnice za zobozdravstvo vse 
nižji. Pri zobnoprotetičnem 
zdravljenju se storitve finan-
cirajo iz obveznega zdravs-
tvenega zavarovanja do četr-
tine polne vrednosti, preosta-
li delež mora zavarovanec do-
plačati oziroma ga zanj pla-
ča zavarovalnica, pri kateri 
ima sklenjeno prostovoljno 
zdravstveno zavarovanje. Pri 
konzervativnem zdravljenju 
je nasprotno. Opozoril je še 
na nekatere posebnosti gle-
de nadstandardnih storitev, 
v živahni in burni razpravi 
pa odgovarjal na številna kon-
kretna vprašanja. Prisotni so 
med drugim izvedeli, da mo-
ra vsak zobozdravnik spre-
jeti do 2.500 pacientov, da 
so pritožbene poti precej dra-
ge in da se v Savinjski dolini 
v prihodnosti obeta pomanj-
kanje zobozdravnikov. Brez 
odgovora pa je ostalo vpra-
šanje, zakaj na območju bivše 
žalske občine ukinjajo zoboz-
dravstvene ambulante v os-
novnih šolah. 

US 

Vodni park Zora leži nasproti hotela Vesna ter bazenskega dela, ki so ga odprli predlani. 

Vodni park spomladi 
Terme Topolšica so od petka bogatejše za nov bazenski kompleks, ki so ga poimeno-

vali Vodni park Zora. 
Gre za zunanje bazene v izmeri dobrih tisoč kvadratnih metrov vodnih površin, skupno 

pa se vodni park razteza na 10 tisoč kvadratnih metrih. Bazene bi morali odpreti že poleti, 
vendar so se dela zaradi vremena in težavnega terena zavlekla, tako da bodo kopalcem na 
voljo aprila prihodnje leto. Skupno je naložba na Topolšici znašala 560 milijonov tolarjev, 
od tega je slabo desetino prispevalo ministrstvo za gospodarstvo, večino denarja pa so v 
Termah Topolšica zbrali z dokapitalizacijo in dobrim poslovanjem. Po napovedi direkto-
rice Lidije Fijavž Špeh načrtujejo v Topolšici še več naložb in izboljšav, veliko svojih 
načrtov pa, kot je poudaril tudi šoštanjski župan in poslanec Milan Kopušar, stavijo na 
revitalizacijo turističnega centra Golte. US 

Macesnikov 
plaz pod 
drobno-
gledom 

Včeraj so na Macesniko-
vem plazu nad Solčavo, ki 
že več let ogroža tamkajš-
nje prebivalstvo, izvedli in-
terni pregled opravljenih in-
terventnih del. 

Med drugim so pregledali 
izvedbo obodnega površin-
skega odvodnjavanja na kra-
kih A in B ter globinske dre-
naže na zgornjem delu pla-
zu, ki jih je opravilo podjet-
je Nivo. Pregledali so tudi 
druga dela, ki so bila oprav-
ljena iz letošnjega programa 
ukrepov za odpravo posledic 
Macesnikovega plazu. Pri 
pregledu sta poleg Sonje Be-
seničar Ahčan iz Agencije RS 
za okolje sodelovala tudi 
predsednik strokovnega od-
bora dr. Bojan Majes in član 
odbora za področje geologi-
je dr. Mihael Ribičič, komi-
sija pa je ocenila tudi nujnost 
dodatnih ukrepov zaradi 
močnejšega deževja. US 



V Smartnem s 
polnimi jadri 

Občina Šmartno ob Paki 
je tesno povezana s svetim 
Martinom, Svetnik ni le za-
vetnik farne cerkve, tudi 
zgodovina Šmartnega je te-
sno povezana z vinom in 
trtami. 

V šmarški občini so se že 
pred leti odločili, da bodo ob-
činski praznik slavili na mar-
tinovo, slavnostno sejo ob-
činskega sveta, na kateri je 
župan Alojz Podgoršek pred-
stavil delo v minulem letu in 
načrte za prihodnja, pa so pri-
pravili v petek. Kot največjo 
naložbo je omenil čistilno na-
pravo ter zagotovil, da se bo 
nadaljevala gradnja prizidka 
k osnovni šoli. Ob tem so sa-
nirali most v Velikem Vrhu, 
novo podobo pa ima tudi 
mladinski center, v katerem 
se že družijo mladi. 

Do konca leta naj v Šmart-
nem dokončno sprejeh no-
ve prostorske načrte, ki bo-
do razvoju občine dali nov 
zagon ter omogočili indivi-
dualno gradnjo. Župan Pod-
goršek je pohvalil dobro de-
lo vseh desetih vaških skup-

nosti ter napovedal izdelavo 
več projektov, med njimi tu-
di projekt oskrbe s pitno vo-
do za območje celotne obči-
ne. »Različni razvojni projek-
ti so edina možnost, s katero 
lahko iz države in Evrope do-
bimo več denarja; s prora-
čunskim lahko postorimo le 

najnujnejše,« je poudaril 
šmarški župan, ki se je za 
opravljeno delo zahvalil tu-
di vsem društvom. 

Po imenitnem nastopu šol-
skega pevskega zbora je žu-
pan Podgoršek podelil priz-
nanji zborovodkinji Anki Jaz-
bec, sicer tudi častni občan-

ki Občine Šoštanj, in Rudiju 
Ježovniku starejšemu iz Paške 
vasi. Plaketi sta prejela Jože 
Berdnik z Malega Vrha in 
Franc Rudnik iz Slatin, grb 
občine pa so podelili Prosto-
voljnemu gasilskemu društvu 
Šmartno ob Paki ob 100-let-
nici dela. US 

Letošnji nagrajenci Občine Šmartno ob Paki. 

V Elkroju se poslej ponašajo tudi z gongom populamosti. 

Milijon za 
najbolj revne 

v nazarskem podjetju EI-
kroj so v četrtek pripravili pri-
ložnostno slovesnost, med 
katero je predsednica uprave 
Marija Vrtačnik Tilnu Sku-
bicu, letošnjemu dobitniku 
gonga populamosti, izročila 
ček za milijon tolarjev. 

Tako je Elkroj postal last-
nik gonga popularnosti, Tilen 
Skubic pa je denar namenil re-
vežem v Kalkuti in drugih in-
dijskih mestih. Za »najbolj rev-
ne od revnih« skrbijo v Skla-
du revežev, ki ga je ustanovila 
mati Tereza. Kakor je pouda-
rila direktorica Marija Vrtač-
nik, je življenje te svetnice do-
kaz, da se z majhnimi koraki 
daleč pride. Po drugi strani so 
v podjetju, v katerem je med 

zaposlenimi kar 90 odstotkov 
žensk, še posebej občutljivi do 
najhujših problemov sodobne-
ga človeštva. V Elkroju so se 
za humanitarno dejanje odlo-
čili tudi zato, ker že več let skr-
bijo za zunanjo podobo Tilna 
Skubica. »Poznam podjetje in 
vem, da so vsi zaposleni vest-
ni, delavni in pošteni. Tudi za-
to sem vesel, da so se v Elkro-
ju odločili za odkup nagrade,« 
je omenil Skubic in zagotovil, 
da gre denar v resnici v prave 
roke, o čemer se je že večkrat 
prepričal. Denar bo zadosto-
val za več tisoč ljudi, ki bodo 
za leto dni preskrbljeni s hra-
no in streho nad glavo, vrnje-
no pa jim bo tudi človeško do-
stojanstvo. US 

Film o Neži IViaurer 
Pod vodstvom režiserja 

Amira Muratoviča so pred 
dnevi začeli snemati film o 
življenju in delu pesnice, pi-
sateljice, novinarke, ured-
nice in prevajalke Neže 
Maurer. 

Delovni naslov filma je Po-
tovka. Tako so včasih ime-
novali ženske, ki so hodile 
od hiše do hiše in kupovale 
jajca, maslo, gobe, sadje, po-
tem pa kupljeno odpeljale na 
trg. Potovke so poznale mno-
go pripovedk in zgodb in kot 
je dejala Neža Maurer, so pri 
njih v Kopanku pogosto pre-
nočevale. Zaselek v občini 
Polzela je Nežin rojstni kraj. 
Film snemajo v rojstni hiši 
in okolici v Kopanku, od ko-

der je razgled na bližnjo in 
daljno okolico, na Polzeli, v 
Črnem Vrhu nad Idrijo, kjer 
je bilo njeno prvo učiteljsko 
mesto, v Brezju pri Dobro-
vi, kjer je dom njene druži-
ne, v Škof j i Loki, na Jezer-
skem in v Kranju, kjer Neža 
Maurer živi zdaj. Snemajo pa 
tudi v številnih ustanovah, ki 
jih je delo in življenje pesni-
ce kakor koli zaznamovalo. 
V filmu nastopa tudi sama pe-
snica, dokumentarec pa sne-
majo po naročilu Televizije 
Slovenija. Amir Muratovič je 
na osnovi pisnega gradiva in 
pripovedi Neže Maurer tudi 
scenarist, snemalec pa Bojan 
Kastelic z ekipo. 

TT 

Neža Maurer pred svojo rojstno hišo, ki je zdaj na ogled kot kulturni 
spomenik v občini Polzela. 

Z OBČINSKIH SVETOV 
Za prestavitev antene 

BRASLOVČE - Krajani še vedno nasprotujejo anteni za mo-
bilno telefonijo v Trnavi, ki jo je pred tremi leti postavila druž-
ba Mobitel, stoji pa 50 metrov zračne linije od šole in vrtca, 
Mobitel je od občine na osnovi meritev, ki jih je opravil Inštitut 
za varovanje zdravja, dobil lokacijsko informacijo. Krajani so 
kljub meritvam, ki nakazujejo, da antena ni zdravju škodljiva, 
že februarja zbrali več kot 250 podpisov za njeno prestavitev. 
Svetniki so razpravljali o tem, ali naj plačajo dodatne meritve, 
saj bi le s strokovnim nasprotnim mnenjem lahko omogočili, 
da se antena odstrani. Tovrstne meritve stanejo več kot 280 
tisoč tolarjev, strošek pa naj bi bil po mnenju nekaterih svetni-
kov nepotreben, saj so meritve Inštituta za varovanje zdravja 
dovolj natančne. Kljub pomislekom so sklenili, da bo občina 
plačala dodatne meritve, hkrati pa se bodo dogovarjali z Mobi-
telom, če bi lahko anteno prestavili na lokacijo, ki ne bo v 
neposredni bližini šole in vrtca. 

Četrt milijona za kanalizacijo 
PREBOLD - Svetniki so sprejeli odlok o merilih, kriteri-

jih in višini obveznega prispevka za nove priključke na jav-
no kanalizacijsko omrežje in njegovo razširitev. Že junija 
so sklenili, da bo vsako gospodinjstvo moralo prispevati 
150 tisoč tolarjev za nov priključek. Zdaj znaša prispevek, 
ki vključuje priključnino na kanalizacijsko omrežje, 240 
tisoč tolarjev. Cena prispevka se je zvišala zaradi usklajeva-
nja po tečaju evra. Svetniki so zato izglasovali sklep, da 
lahko uporabniki plačajo prispevek v roku dveh let od mož-
ne izvedbe priključka. 

Prvič o proračunu 2 0 0 4 
PREBOLD - Svetniki so prvič obravnavali predlog odloka 

o proračunu občine za leto 2004, ki znaša približno 407 
milijonov tolarjev. Predlog je predstavil župan Vinko De-
belak, ki je opozoril na pomanjkanje prispevka za razvoj 
podjetništva in obrti. Po njegovem manjka tudi nadaljeva-
nje začetih projektov pri načrtovanju posegov v prostor, pri 
celostnem razvoju podeželja, pri urejanju Prebolda in po-
dobno. Dejal je, da ne razume, zakaj niso svojih prošenj in 
predlogov za proračunska sredstva oddali krajevni odbori, 
nekatera društva, skratka vsi, ki bi radi dobili svoj del pro-
računskega denarja. ŠO 

Umrl je Lojze Ojsteršek 
v ponedeljkovih večernih urah je za posledicami pro-

metne nesreče umrl Lojze Ojsteršek, naš dolgoletni sode-
lavec, ki je s fotoaparatom vestno beležil vse dogodke v 
Šaleški dolini. Lojze Ojsteršek je bil med drugim tudi na-
grajenec Mestne občine Velenje, kjer so včeraj pripravili 
žalno sejo, pogreb pa bo danes, torej v četrtek, ob 16. uri 
na pokopališču v Podkraju. 

Iz Pasaričeve zbirke starega kmečkega orodja, ki je na ogled tudi na 
domačiji Birman. 

Praznik Vrbja 
v Krajevni skupnosti Vrbje so sklop praznovanj zače-

li minulo soboto z razstavo starega kmečkega orodja î  
zasebne zbirke Franja Pasariča in trgovanjem na prvi 
vaški tržnici. 

Prireditev so pripravili člani turističnega društva s pred-
sednico Majdo Jurač, razstavo je odprl predsednik sveta K? 
Vrbje Dušan Pungartnik, za popestritev pa je poskrbela violi; 
nistka Ajda Hribar. V nedeljo so, na srečo le za vajo, člani 
PCD Vrbje gasili požar na gospodarskem poslopju, v torek p̂  
so gasilci postavili na ogled sodobna gasilska vozila in drug" 
tehniko. Včerajšnji dan je bil posvečen starejšim krajanorn^ 
danes, v četrtek, ob 18. uri bo zbor krajanov, jutri pa slaV' 
nostna seja sveta KS. Prireditve ob krajevnem prazniku bod" 
sklenili v soboto ob 19. uri v dvorani doma krajanov, z nasto-
pom članov KUD Kranjska Gora. TONE TAVČA^ 
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Za območje Laškega in Rimskib Toplic bo do leta 2006 zgrajena čistilna naprava, s pripravljalnimi 
zemeljskimi deli pa so že začeli. 

Za čistejšo 
priiiodnost 

Med Laškim in Rimskimi Toplicami gradijo čistilno 
napravo in kanalizacijski sistem z ločenim odvajanjem 

odplak 
Prebivalci Laškega in 

Rimskih Toplic so v teh 
dneh prejeli zgibanko o či-
stilni napravi, ki jo nemš-
ko podjetje WTE gradi ob 
odlagališču odpadkov v Mo-
driču, na območju Strenske-
ga. V Laškem se zavedajo, 
da je skrb za čisto okolje, 
kar vključuje tudi čiščenje 
komunalnih in industrij-
skih odplak, ena najpo-
membnejših dolžnosti vsa-
ke lokalne skupnosti. 

Občina Laško je z javnim 
razpisom za investitorja in 
koncesionarja izgradnje či-
stilne naprave in kanaliza-
cijskega omrežja izbrala 
podjetje Wassertechnik iz Es-
Sna. Fekalne in meteorne vo-
de z območja Laškega in 
Rimskih Toplic naj bi bile 
od leta 2006 ločene in pre-
ko kanalizacijskih kanalov 
usmerjene na čistilno napra-
vo. 

Obveznost koncesionarja, 
s katerim je bila pogodba 
Podpisana 19. oktobra 2001, 

je pripeljati kanal na vsako 
parcelo (en meter preko me-
je parcele) v Laškem in v 
Rimskih Toplicah, do tja pa 
bo moral vsak uporabnik 
sam zgraditi odvodni kanal. 
Za izgradnjo sistema kana-
lov se bodo gradbena dovo-
ljenja pridobivala po posa-
meznih območjih. Kot je po-
vedal direktor občinske 
uprave Jure Klepec, trenut-
no pridobivajo gradbeni do-
voljenji za izgradnjo kana-
lov od Laškega do čistilne na-
prave in za del kanalizacij-
skega omrežja v Rimskih To-
plicah. 

Po veljavnih predpisih bo 
na območjih, kjer bo zgraje-
no javno kanalizacijsko 
omrežje, priključitev nanj 
obvezna. »Lastnik objekta, ki 
se bo priključil na omrežje, 
bo dolžan sam poravnati tu-
di stroške priključnine, ki bo-
do določeni s posebno odloč-
bo. Večina uporabnikov, oko-
li 1.500 je odločbe že preje-
la po pošti, okoli 300 preo-

stalih pa jih bo dobilo v za-
četku prihodnjega meseca,« 
je povedal Klepec in dodal, 
da bodo morali tudi lastniki 
objektov, ki jim ne bo omo-
gočena priključitev na javno 
kanalizacijsko omrežje, lo-
čiti meteorne in fekalne vo-
de. Izvajalec gospodarske jav-
ne službe bo namreč na os-
novi evidence hiš pripravil 
operativni program, po ka-
terem bo koncesionar odva-
žal fekalije na čistilno napra-
vo. 

Sočasno z izgradnjo siste-
ma za čiščenje komunalnih 
odplak bo Pivovarna Laško, 
ki ima s podjetjem WTE skle-
njeno posebno pogodbo, 
zgradila sistem predčiščenja 
industrijskih odplak in jih po-
tem odvajala na komunalno 
čistilno napravo. Zmogljivost 
čistilne naprave bo 38 tisoč 
populacijskih enot; od tega 
jih bo 28 tisoč za potrebe pi-
vovarne in 10 tisoč za vse os-
tale. 

BOJANA AVGUŠTINČIČ 

Šoisici med s priznanji 
oš Dobje je ena redkih šol 

fia Celjskem, ki se lahko 
Pohvali z lastnim čebelnja-
l̂ om, medom z blagovno 
Znamko in uspešnimi mla-
dimi čebelarji. Letos so po-
klali tri vzorce medu na oce-
''jevanje in zanje prejeli tri 
"ajvišja priznanja. 

V čebelnjaku imajo trenut-
'>0 deset pridobitnih družin, 
^nje pa skrbi mentor čebe-
i^rskega krožka in učitelj Bo-
îs Pušnik. Bogato čebelar-

znanje, ki ga nadgrajuje 

v domačem in šolskem če-
belnjaku, prenaša na ducat 
osnovnošolcev. Mladi čebe-
larji so letos prejeli dve sre-
brni priznanji na državnem 
tekmovanju; v nižji skupini 
sta srebro osvojila Beni Vo-
lasko in Dejan Rabuza, v viš-
ji skupini pa Mateja Horjak 
in Janez Lavrič. V začetku šol-
skega leta so se v OŠ Dobje 
razveselili novice o treh vi-
sokih priznanjih za šolski 
med. Na Zagrebškem vele-
sejmu je na mednarodnem 

ocenjevanju med OŠ Dobje 
prejel srebrno priznanje, na 
mednarodnem ocenjevanju v 
Semiču pa je šolski cvetlični 
med prejel zlato priznanje. 
Kmetijski minister Franci But 
pa je prejšnjo sredo OŠ Dob-
je podelil zlato priznanje, os-
vojeno na slovenskem oce-
njevanju medu. Šolski med 
je torej več kot odličen, men-
tor krožka Boris Pušnik pa 
je tudi za svoj med prejel dve 
zlati in eno srebrno prizna-
nje. NPF 

Laščanov ne 
premamijo 

števiiice 
Zdravilišče Laško že ne-

kaj časa namerava razširi-
ti svojo zdraviliško turistič-
no dejavnost. S tem so ob-
činske svetnike že sezna-
nili, na zadnji seji pa so jim 
v sprejem predlagali še ne-
kaj dopolnitev, da bi lahko 
uredili turistično trgovski 
in kongresni center. S pri-
devnikom »trgovski« pa se 
nekateri niso strinjali. 

Da Laščani ne marajo tr-
govskih centrov (razen ene-
ga) že vemo, spomnimo le 
na propadli poskus Mercator-
ja v začetku leta. Nekatere 
svetnike je prav trgovski cen-
ter tako zbodel, da se jim ni 
zdelo bolj pomembnih niti 
320 novih delovnih mest. In 
to kljub predpostavki, da (če-
tudi Mercatorjeva) trgovina 
v tako velikem kompleksu ne 
bi imela tolikšnega vpliva, da 
bi zaradi nje propadel domači 
trgovski ponudnik Izbira Laš-
ko. Premamile jih niso niti 
ostale, skoraj neverjetno sme-
le številke, ki jih je ob novi 
naložbi navedel direktor 
Zdravilišča Laško mag. Ro-
man Matek. Nov kompleks 
bi do leta 2010 v Laško letno 
pripeljal 400 tisoč dnevnih 
gostov, število nočitev bi se 
povečalo vsaj za 100 tisoč, 
celotna naložba pa bi znaša-

la 50 milijonov evrov. Meje 
ureditvenega načrta bi se raz-
širile severno od bencinske-
ga servisa, na zahodu pa do 
ceste. 

Svetniki se po burnih raz-
pravah za razširitev območ-
ja zdraviliškega ureditvene-
ga načrta niso odločili, če-
prav je izid glasovanja naj-
prej pokazal drugačno odlo-
čitev. Sprva so z osmimi gla-
sovi za in sedmimi proti pod-
prli načrte Zdravilišča, po 
vnovičnem štetju (oz. premi-
sleku prej neopredeljenega 
svetnika) pa so ugotovili, da 
je volja svetnikov izenačena. 
Zato so počakali še na svet-
nika, ki je tik pred glasova-
njem zaradi telefonskega po-
govora zapustil dvorano. Po-
novno glasovanje zdraviliš-
kim vizijam ni bilo več na-
klonjeno. 

Ali bo zaradi nesprejetih 
dopolnitev odloka o uredi-
tvenem načrtu Zdravilišče 
Laško umaknilo ogromno na-
ložbo, je še stvar ugibanj. Po 
besedah direktorja Matka, se 
bodo namreč zdravilišču 
zdaj zaprla vrata ministrstva 
za gospodarstvo, ki bi bilo 
sicer pripravljeno prispeva-
ti kar 40 odstotkov denarja 
za naložbo. 

ROZMARI PETEK 

NA 
KRATKO 

Podpis za 
icnjižnicoin 

pošto 
ŠENTJUR - V Ipavčevi hi-

ši v Zgornjem trgu sta šent-
jurski župan Štefan Tisel in 
Alojz Pogorelec, direktor. Po-
šte Slovenije v torek slove-
sno podpisala pogodbo o 
skupni izgradnji poslovnega 
objekta na Mestnem trgu. V 
novogradnji, ki bo po predra-
čunski oceni vredna 250 
milijonov tolarjev, si bosta 
prostore delili šentjurska 
enota Pošte Slovenije in ob-
činska knjižnica, v kateri ima-
jo zadnja leta zaradi izjem-
ne prostorske utesnjenosti ve-
liko težav. 

O podjetništvu 
na podeželju 
ŠENTJUR - V Občini Šent-

jur bodo Martinov praznik v 
sodelovanju z LPC Kozjansko 
in društvom Vedež obeležili 
tudi z Martinovim srečanjem 
podjetništva na podeželju. V 
Šentjurju, kjer so se skupaj s 
sosednimi občinami lotili raz-
vojnega projekta za podeže-
lje Po poteh dediščine, se bo-
do seznanili tudi z izkušnja-
mi posameznikov, društev in 
podjetij z drugih območij Slo-
venije. Delovni del srečanja 
bodo zaključili z ogledom in 
pokušnjo dobrot in izdelkov 
s podeželja, razstavljeni iz-
delki pa bodo tudi naprodaj. 

Po neicdanjiii 
tršiciii mejah 
LAŠKO - Planinsko društvo 

Laško pripravlja v soboto 5. 
pohod po nekdanjih trških 
mejah Laškega. Pohod bodo 
začeli ob 9. uri s slovesnostjo" 
ob 150-letnici rojstva prof. 
Frana Orožna in 110-letnici 
PZS na Orožnovem trgu, pred 
rojstno hišo prvega načelni-
ka Slovenskega planinskega 
društva. Kakšne tri ure dolga 
pot bo pohodnike vodila po 
območju leve strani Laškega 
z okolico; pod Humom, čez 
Tovsto, skozi vasi Žikovco in 
Ojstro v Trojno, Marija Gra-
dec in nazaj v Laško. 

Požarna 
varnost v 

Dobju 
DOBJE - V gasilskem druš-

tvu so v preteklem mesecu po-
žarne varnosti izvedli kar ne-
kaj aktivnosti, s katerimi so 
preizkusili usposobljenost čla-
nov in brezhibnost gasilske 
tehnike. Gasilski vaji, kjer so 
se preizkusili v klasičnem tri-
delnem napadu na goreči hlev, 
obenem pa so morali varovati 
okoliške objekte in celotno str-
njeno naselje Zamšlek, sta sle-
dila predstavitev gasilske de-
javnosti in tehnike učencem 
OŠ Dobje ter pregled hidrant-
nega omrežja in kurilnic v ob-
čini Dobje. Pripravili so tudi 
dan odprtih vrat v gasilskem 
domu. IS, NPF 



Bo prišlo do tragedije? 
Otroci s posebnimi potrebami v obupnih razmerah - Strokovnjaki so že pred dvema letoma ugotovili, da je šola nevarna 

Slovenske šole se lahko 
po urejenosti primerjajo ce-
lo s tistimi v najbolj razvi-
tih državah. Velika izjema 
med njimi je III. Osnovna 
šola Rogaška Slatina, na-
menjena otrokom s poseb-
nimi potrebami iz šestih ob-
soteljskih občin. Šola v bi-
seru slovenskega zdraviliš-
kega turizma je v kritičnem 
stanju. 

S šolskega pročelja odpa-
dajo veliki kosi ometa, stre-
ha je ponekod delno poveše-
na, strešniki dotrajani. V no-
tranjosti zato pogosto zama-
ka, v dveh učilnicah se je strop 
že bolj ali manj povesil. Eno 
učilnico so zaradi neposred-
ne nevarnosti že izpraznili, 
v drugi so še vedno otroci. 

Vsa šolska okna so pove-
čini ostala brez bele barve 
ter bi jih morali zamenjati 
ali osvežiti že pred leti. Po-
dobno je z velikimi vhodni-
mi vrati šole, običajna vra-
ta šolske jedilnice pa so ce-
lo brez kljuke. Otrokom s 
posebnimi potrebami pozi-
mi očitno ni prav toplo, saj 
so v velikih francjožefovskih 
sobanah premajhni radiator-
ji. Njihova tehnična učilni-
ca je v kletnih prostorih, brez 
dnevne svetlobe. V šolski te-
lovadnici, ki je premajhna, 
je poleg tega strop bistveno 
prenizek. 

Skrita šola 
Vzrok, da je lahko šola že 

precej časa v takšnem stanju, 
tiči med drugim v povsem 
odmaknjeni legi III. Osnov-
ne šole. Obsoteljska šola za 
otroke s posebnimi potreba-
mi je na koncu Izletniške uli-
ce, to je slepe ulice, kamor 

prihajajo le redki obiskoval-
ci. Na strmem hribu, nad po-
slopjem Občine Rogaška Sla-
tina, ki je okusno prenovlje-
no ter zaradi lepe arhitektu-
re ponoči osvetljeno. 

Če bi bila šola bolj na očeh, 
bi bila gotovo v boljšem sta-
nju. Zanjo je celjska enota 
republiškega inšpektorata za 
okolje in prostor že pred dve-
ma letoma ugotovila, da ni 
več varna, ter zahtevala pri-
dobitev uporabnega dovolje-
nja. To se je zgodilo potem, 
ko so jo pregledali projektanti 
s področja statike ter elektro 
in strojnih inštalacij. Med 
drugim so ugotovili, da je nuj-
no potrebna zamenjava kon-
strukcijskih elementov stav-
be. 

Tako so bile lani povsem 
obnovljene elektroinštalaci-
je. Pri tem so se pojavila ne-
soglasja z občinama sousta-
noviteljicama Šmarje pri Jel-
šah in Podčetrtek, ki imata v 
tej šoli poleg Slatinčanov naj-
več otrok ter naj bi poleg njih 
tudi največ plačali. Kredit je 
bil najet brez njunega soglas-
ja, zato asignacijskih pogodb 
nista hoteli podpisati. 

Lastnica poslopja III. Os-
novne šole je v celoti Občina 
Rogaška Slatina, kar je za sta-
nje te šole najbolj pomem-
bno dejstvo. Občinski svet Ro-
gaške Slatine je aprila letos 
sprejel sklep o »izvedbi naj-
nujnejših ukrepov pri sana-
ciji ostrešja«, ki ga druge ob-
čine soustanoviteljice šole ni-
so sprejele. Prejšnji mesec je 
bil pripravljen investicijski 
program, v znesku 109 mili-
jonov tolarjev, po katerem bi 
stari šoli v celoti vrnili nek-
danji sijaj. To naj bi se zgo-

dilo v letu 2004. Bo res ta-
ko? 

Na račun 
drugih? 

Občinski svet Rogaške Sla-
tine je prejšnji mesec spre-
jel sklep, da bo v prihodnjem 
letu prispeval 26 milijonov 
tolarjev, in sicer v primeru, 
če bo svoj delež prispevalo 
tudi ministrstvo za šolstvo, 
znanost in šport. Slatinčani 
nameravajo tako z investicij-
skim programom seznaniti 
ministrstvo ter ga zaprositi 
za intervencijska sredstva. 

V Šmarju pri Jelšah, kjer 
bi za obnovo morali odšteti 
17 milijonov tolarjev (njihov 
delež je poleg slatinskega v 
primerjavi z drugimi občina-
mi daleč najvišji), gledajo na 
načrte Slatinčanov s kar ne-
kaj pomisleki. V šmarški ob-
činski stavbi jih imajo naj-
več zaradi dejstva, da obse-
ga poslopje III. Osnovne šo-
le nič manj kot 1.331 kvadrat-
nih metrov površin ter je za-
to njeno drugo nadstropje ve-
čidel prazno. 

Šolo obiskuje komaj 47 
otrok, zato so Slatinčani v 
drugem nadstropju že načr-
tovali prostore varstveno-de-
lovnega centra, vendar niso 
prejeli koncesije. Na prazne 
prostore opozarjajo tudi dru-
gi iz mesta ob Sotli, ki bi jih 
želeli pridobiti za svoje po-
trebe. 

V občinskih stavbah v 
Šmarju pri Jelšah in Podče-
trtku, kjer imajo podobne po-
misleke, pravijo, da želijo či-
ste račune. Objekt je za šolo 
za otroke s posebnimi potre-
bami bistveno prevelik, za-
to terjajo izračun, koliko pro-

stora pripada otrokom v skla-
du z veljavnimi standardi in 
normativi za šolski prostor. 
Po sprejetju zakona o inte-
graciji otrok s posebnimi po-
trebami v redne programe 
slovenskih osnovnih šol šte-
vilo otrok v posebnih šolah 
vse bolj upada. 

Pri vsem skupaj Šmarčani 
ter Podčetrtčani poudarjajo, 
da niso pripravljeni prispe-
vati za obnovo celotne stav-
be III. Osnovne šole, kjer bi 
nato imeli Slatinčani prosto-
re tudi za druge dejavnosti, 
za lastne potrebe. Opozarja-
jo tudi na zakonodajo, ki do-
voljuje vlaganje v tujo last-
nino le v primeru, da se de-
lež vlaganj vknjiži kot solast-
niški delež. Šmarska in pod-
četrteška občina sta tako že 
prispevali za izgradnjo nove 

glasbene šole v Rogaški Sla-
tini ter pridobili solastniška 
deleža. 

Sicer pa bo investicijski 
program za obnovo III. Os-
novne šole pomembna tema 
novembrske seje občinskega 
sveta Šmarje pri Jelšah ter tudi 
v drugih občinah soustano-
viteljicah. Zadnjo besedo bo-
do imeli svetniki, pri čemer 
je težko pričakovati, da bo-
do pripravljeni prispevati za 
obnovo celotnega poslopja. 

Visoka izguba 
v povezavi z odnosi med 

občinami soustanoviteljica-
mi III. Osnovne šole pa je še 
ena vroča zgodba. Šola je za-
ključila leto 2002 z nič manj 
kot 9,7 milijonov tolarjev iz-
gube, zato je morala ravna-
teljica Majda Ungar pripra-
viti sanacijski program. 

Kar 6,2 milijona tolarjev iz-
gube je nastalo zaradi lanske 
naložbe v obnovo elektroin-
štalacij celotnega poslopja, 
brez privolitve nekaterih ob-
čin. Kot smo že omenili, ob-
čini Šmarje pri Jelšah ter Pod-

četrtek asignacijskih pogodb 
nista želeli podpisati. Občini 
sta znesek nato le poravnali, 
ostal je del izgube, ki ga je 
ustvarila šola sama. 

V Rogaški Slatini so se pred 
nekaj leti že ukvarjali z veli-
ko izgubo II. Osnovne šolei 
III. Osnovna šola pa jo je la 
ni pridelala v znesku 3,2 mi 
lijona tolarjev. Ravnateljica 
Majda Ungar je zato za letos 
uvedla skrajne varčevalni 
ukrepe, z varčevanjem pri 6 
stilih, pri nabavi materiala u 
učno kuhinjo, pri bencinu! 
pisarniškem materialu, na; 
ročninah časopisov, revij ter 
strokovne literature, dnevni-
cah ter potnih stroških. 

Povedala nam je, da je šo-
la pred začetkom novega šol-
skega leta pokrila (od 3,2 mi-
lijona) že 2,4 milijona tolar-
jev izgube, v zadnjih dneh pa 
že približno 2,8 milijona to-
larjev, pri čemer so všteti 
sredstva letošnje amortizad 
je. Ocenjuje, da bo pred koti 
cem leta izguba povsem sa' 
nirana. j 

BRANE JERANKC 

S pročelja III. Osnovne šole Rogaška Slatina, namenjene otrokom s posebnimi potrebami iz šestih 
obsoteljskih občin, odpadajo veliki kosi fasade. 

Slomšek v 
naravni velikosti 
V Zgornjem Negonju 

nad Rogaško Slatino, na 
sončni strani Boča, so po-
nosni na novo manjšo 
cerkvico. Postavljena je 
med Mijoškovimi vinogra-
di, od koder bo iz nje po 
trikrat na dan odmeval 
zvon. 

Kapelo sta postavila od-
lični obsoteljski vinograd-
nik Ivan Mijošek ter sopro-
ga Danica Zorin-Mijošek. 
Mijošek je lahko za leti 2000 
in 2001 ponosen na dva slo-
venska prvaka sorte, sopro-
ga je prvi človek družbe Koz-
metika Afrodita. Na slove-
sni posvetitvi cerkvice pred 
tednom dni je Mijošek več 
sto zbranim povedal, da je 
prišlo do postavitve po zaob-
ljubi. To je storil, potem ko 
so se v družini povsem kon-
čale zdravstvene težave, na 
vinogradniški poti pa je za-
čel doživljati upoštevanja 
vredne uspehe. 

Na pobudo vinske strokov-
njakinje dr. Slavice Šikovec 
je velika kapela posvečena 
blaženemu Antonu Martinu 
Slomšku, ki je bil po pred-
logu Združenja Evropskega 
reda vitezov vina Konzulata 
za Slovenijo proglašen za pr-
vega slovenskega vinskega za-
vetnika. V njej je Slomškov 
kip v naravni velikosti, delo 
umetnika Mihe Kača z Go-
renjskega. Notranjost kape-
le je poslikana, kar je delo 
slikarja Draga Ficka. 

Slovesno posvetitev je 
opravil obsoteljski rojak škof 
prof. dr. Anton Stres. Pro-
gram je povezoval Drago 
Medved, med prisotnostjo 
številnih evropskih vinskih 
vitezov. Med nastopajočimi 
so bili operni solist Marko 
Kobal, slatinski cerkveni 
pevski zbor ter pihalna god-
ba iz Huma na Sotli iz so-
sednje Hrvaške. 

BRANE JERANKO 
S slovesne posvetitve cerkvice v Zgornjem Negonju med Mijoškovimi 

vinogradi na sončni strani Boča. 

V Strmolu je živahnoj 
V obnovljenem gradu Strmol v Rogatcu so v petek 

slovesno odprli stalno postavitev mednarodne likovnj 
zbirke z ustvarjalci iz Slovenije, Avstrije, Albanije, Ita-
lije, Izraela, Poljske, ZDA in z Madžarske. ^ 

Gre za zbirko v lasti slikarke" Erne Ferjanič-Fric iz Ro-
gaške Slatine, ki jo je pridobila z izmenjavami del na ko-
lonijah, srečanjih ter simpozijih. »Moji kolegi so se dê , 
lom odrekli. Tudi zaradi njih se mi je zdelo lepo, da bi 
bila njihova dela na ogled najširši javnosti,« pravi. Neka-
tera od petdesetih del so likovniki prispevali tudi nepo; 
sredno za postavitev v Strmolu, ki jo namerava skrbnic^ 
Ferjaničeva še dopolnjevati. ' 

Za stalno postavitev njene zbirke so že pred leti iskali 
primerne prostore v Rogaški Slatini, lani pa je bil navezan 
prvi stik z občinsko upravo Rogatca, kjer imajo povsem 
prenovljeni grad Strmol. V njem je občina namenila stalnj 
zbirki eno od grajskih nadstropij, kjer je bila na ogled Že 
priložnostna razstava stekla. Stalno zbirko Ferjaničeve bodo 
po potrebi umaknili za priložnostne razstave. 

Med petkovo slovesno otvoritvijo sta o pomenu zbirk^ 
spregovorila Erna Ferjanič-Fric ter Drago Medved. Ra '̂ 
stavo je slovesno odprl župan Rogatca Martin MikoliČ-

BRANE JERANKO 
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Nov most v Skednju 
Z odprtjem novega mostu 

fL hudournik v Skednju 
ff obnovo 100 metrov ce-
ê Žiče-Dole je skoraj v ce-

Dti obnovljena cesta med 
^čami in Špitaličem. 
Most in cesto je v ponede-

jek popoldne simbolično pre-
lil v uporabo minister za pro-
met Jakob Presečnik v sprems-
fu konjiškega župana Janeza 
lizbeca, poslancev s Konjiš-
k a v državnem zboru Ane 
brije Tisovic in Rudija Peta-
b ter številnih krajanov. 
jNov most čez hudournik 
Skednju zagotavlja pred-

a m večjo varnost uporab-
fcom, tako minister kot žu-
m pa sta v svojih nagovo-
p poudarila tudi njegov po-
len za nadaljnji razvoj tu-
fema na tem območju. Za-
Wi Žičke kartuzije, ki si jo 
isamo letos ogledalo že blizu 
i) tisoč obiskovalcev, sodi 
Bcesta med bolj obremenje-
le v konjiški občini, z po-
ialjšanjem urejanja v smeri 
|roti Šentjurju pa bo, Konji-

čani upajo da kmalu, dobila 
tudi pomembno povezoval-
no vlogo. Seveda pa so ure-
jene cestne povezave tudi 
predpogoj, da ljudje v teh kra-
jih sploh ostajajo. 

Novi most je nadomestil 
dotrajanega in preozkega, na-
ložbo v vrednosti 88,7 mili-
jona tolarjev pa je v celoti po-
krilo ministrstvo za promet 
oziroma Direkcija za ceste. 

Projekt so izdelali v celjskem 
podjetju Vizura, gradbena de-
la pa je opravilo podjetje Ce-
ste mostovi Celje, Družba za 
nizke in visoke gradnje. 

MBP, Foto: PP 

Prvi servis bližje 
v občini Dobrna, kjer se pripravljajo na gradnjo pr-

ftga bencinskega servisa, so prejeli v preteklih dneh 
l^adbeno dovoljenje za izgradnjo komunalne infrastruk-
tare. 

Gre za komunalno infrastrukturo za območje Pristave 
n Lokovine, kar bo služilo tudi za potrebe bencinskega 
iervisa. V občinski stavbi sedaj čakajo na pravnomočnost 
lovoljenja, saj pritožb ne pričakujejo. Če bo primerno 
Teme, bo občina nato še v tem mesecu začela z izgradnjo 
»munalne infrastrukture, ki bo služila tudi za potrebe 
lencinskega servisa. Do začetka Petrolove gradnje naj bi 
lato prišlo v prihodnjih mesecih. 
Sicer pa bo bencinski servis na glavnem križišču pri od-

epu za Dobrno, ki bo v sklopu celotnega projekta na no-
t) urejeno. Priprave na gradnjo je spremljalo več zaple-
ov, saj je morala občina med drugim poskrbeti za nado-
nestno hišo. BJ 

Novinar Tone VrabI v pogovoru z županom Martinom Breclom 

Razvoj Dobrne in term 
t Majhna, od vrveža velikih mest umaknjena občina Dobr-
^ je od nekdaj znana po svoji »čudežni vodi« in termah, ki 
H zadnjem času zelo hitro razvijajo in izboljšujejo svojo 
fenudbo. Radovednost je na Dobrno popeljala tudi ekipo 
^dia Celje. Prijazno jo je sprejel Martin Bred, župan ob-
line Dobrna, ki je predstavil razvojne načrte in pojasnil, da 
^na Dobrni kljub njeni majhnosti venomer nekaj dogaja 
'spreminja. Poklepetali so tudi z novim direktorjem Term 
'obrna, Ivanom Mlakarjem, ter zdravnico Ivico Flis Sma-

ki je presenetila s podatkom, da so Terme Dobrna po-
•̂ le prvo zdravilišče v Sloveniji za »moške bolezni«, če-

ostajajo predvsem »zdravilišče za ženske«. Vsi pa se 
belijo načrtovanega novega bazena na čudoviti razgledni 
^̂ ki nad termami, ki bi naj bil zgrajen že prihodnjo pom-

Foto: GK 

Plačilo leta 2004 
V občini Vojnik so zaključili z dodatnimi letošnjimi 

asfaltiranji cest, ki jih bodo plačali iz proračuna za pri-
hodnje leto. 

Tako so se odločili že tretje leto zapored, po predlogu iz 
vseh krajevnih skupnosti ter soglasju občinskega sveta. Le-
tos so dodatno asfaltirali vsega skupaj 3,5 kilometre cest, za 
katere so prebivalci spodnji ustroj pripravili sami. Gre za 
sedem cestnih odsekov v KS Frankolovo, Nova Cerkev ter 
Vojnik, v skupni vrednosti 22 milijonov tolarjev. BJ 

Z OBČINSKIH SVETOV 
Malo naložb 

ZREČE - V občini so že pripravili delovno gradivo pro-
računa za prihodnje leto. V njem med drugim predvide-
vajo le nekaj večjih naložb, kot so vrtec in obnova stra-
niške osnovne šole, preureditev podstrešja v blokih na 
Cesti na Roglo, sanacijo objekta Mavhar, ureditev struge 
Dravinje in sanacijo zreške športne dvorane. Po dogovo-
ru s predsedniki krajevnih skupnosti bo nekaj več denar-
ja kot letos prihodnji proračun odmeril tudi za vzdrževa-
nje lokalnih in krajevnih cest, ki so že precej poškodova-
ne. 

Spremembe poslovnika 
SLOVENSKE KONJICE - Konjičani pripravljajo spremembe 

in dopolnitve Poslovnika Občinskega sveta. Z njimi želijo 
odpraviti nejasnosti pri imenovanju članov KVIAZA in po-
praviti napake, ki so pomotoma ostale v besedilu po spre-
membi poslovnika leta 2001. Pri prvi obravnavi sprememb 
so svetniki iz Stranke mladih Slovenije predlagali, da bi 
poslovnik določal, da se delovna telesa občinskega sveta 
oblikujejo sorazmerno glede na rezultate zadnjih lokalnih 
volitev in glede na velikost stranke, ki je zastopana v občin-
skem svetu. Kadar je več kandidatov, kot je mest v delovnih 
telesih občinskega sveta, pa so predlagali, da člani sveta 
glasujejo tajno. (MBP) 

NA KRATKO 
»Praviff obraz na fotografiji 

SLOVENSKE KONJICE - Zavod Mladinski center Dra-
vinjske doline je objavil natečaj za najboljšo fotografi-
jo na temo »Pravi« obraz. K sodelovanju vabijo mlade 
med 15. in 99. letom starosti. Fotografije z osnovnimi 
podatki o avtorju pričakujejo do 6. januarja 2004. Kot v 
preteklih letih bodo vsa prispela dela razstavili v Mla-
dinskem centru in v Patriotu, najboljše pa čakajo lepe 
nagrade. 

Družba VALJI d.o.o. STORE, 
Železarska cesta 3, 3220 Štore 

objavlja prosta delovna mesta: 

1.STRUGAR (1 prosto delovno mesto) 

Pogoji: 
- strugar, orodjar ali strojni tehnik (IV. ali V. stopnja 

izobrazbe) 
- poznavanje dela z obdelovalnimi stroji 
-želene delovne izkušnje na enakih ali podobnih delih 
- natančnost, samoiniciativnost 

2. REZKALEC (1 prosto delovno mesto) 

Pogoji: 
- orodjar, strugar ali strojni tehnik (IV. ali V. stopnja 

izobrazbe) 
- poznavanje dela z obdelovalnimi stroji 
- želene delovne izkušnje na enakih ali podobnih delih 
- natančnost, samoiniciativnost 

3. BRUSILEC (1 prosto delovno mesto) 

Pogoji: 
- brusilec, strugar ali strojni tehnik (IV. ali V. stopnja 

izobrazbe) 
- poznavanje dela z obdelovalnimi stroji 
- želene delovne izkušnje na enakih ali podobnih delih 
- natančnost, samoiniciativnost 

Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas dvanajstih mese-
cev s polnim delovnim časom in trimesečnim poskusnim delom, 
z možnostjo kasnejše sklenitve delovnega razmerja za nedolo-
čen čas in polnim delovnim časom. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z opisom delovnih izkušenj ter 
dokazili v 8-ih dneh po objavi na naslov: 
VALJI d.o.o. ŠTORE, Železarska cesta 3, 3 2 2 0 Štore. 



Martin pred vinsico Icletjo 
Na tradicionalnem prazniku v Gornji Radgoni - mošt, veselje in vinska kraljica 

Po vinu, zlasti radgonski 
penini, je Gornja Radgona 
znana povsod po Sloveniji 
in mnogokje v svetu. Vse 
bolj znana pa postaja tudi 
po martinovanju in po dru-
gih žlahtnih sortah vin, ki 
jim vinogradniki posveča-
jo posebno skrb. 

Letošnje deveto martino-
vanje je bilo minulo soboto 
blagoslovljeno s poznim je-
senskim soncem, medtem ko 
je marsikje po Sloveniji po-
dobne prireditve motil dež. 
Okoli 3.000 obiskovalcev iz 
vse Slovenije in iz sosednje 
Avstrije je dokaz, da v teh 

krajih vedo, kako se taki re-
či streže in da znajo razve-
driti duha in nebo. Organi-
zacije te, zdaj že tradicio-
nalne prireditve, se loteva-
jo s srcem in dobro voljo, 
dobro kapljico pa priporo-
čajo piti spoštljivo in zmer-
no. 

O moštu in vinu, šegah in 
navadah iz teh vinorodnih 
krajev znajo domačini pripo-
vedovati zgodbe in anekdo-
te o vinu, zavedajoč se, da k 
slovenski in mednarodni uve-
ljavitvi Gornje Radgone ve-
liko prispevajo tudi radgon-
ska vina. 

Tudi na martinovanju v 
Gornji Radgoni jih ni manj-
kalo, kakor tudi ne dobrot, 
ki se podajo k sladkemu mo-
štu (zdaj že vinu): od zaseke 
na domačem kruhu, do pe-
čene gosi, ocvirkove potice, 
pletenic, mesa in klobas. Po-
potniki z Dolenjske, Gorenj-
ske in drugih koncev Slove-
nije pa se kar niso mogli nau-
žiti tudi dogajanj na priredi-
tvenem odru, kjer je radgon-
skemu županu Antonu Kam-
pušu že v zgodnjih dopoldan-
skih urah vzel oblast iz rok 
Martin in zavladal gostom, 
domačinom in nastopajočim. 
Vse dokler ni točno opoldne 
z obredom mošt spremenil 

v vino, še prej pa okronal vin-
sko kraljico leta 2003/04. 
Lojze Filipič, vitez šampanj-
ski, enolog v Radgonskih go-
ricah d.d., je priznal, da iz-
bor prijavljenih deklet za vin-
sko kraljico ni bil lahek. Ko-
misija si je dolgo belila gla-
vo, dokler ni naslova pode-
lila brhki Andreji Zrnič iz 
apaške doline, za spremlje-
valki pa proglasila Klavdijo 
Rauter in Anomari Koco-
van. Andreja je bila naslova 
zelo vesela: »Zrasla sem v do-
mači gostilni in čeprav nima-

mo vinogradov, mi vinograd-
ništvo ni tuje.« Za kraljičino 
vino je bila ob kronanju pro-
glašena ranina. Sladka in oku-
sna! 

Društvo vinogradnikov 
Radgonsko kapelskih goric, 
soorganizator martinovanja z 
Zavodom za turizem in Turi-
stičnim društvom Gornja Rad-
gona polagajo na srce: »Na pri-
hodnjem, desetem martino-
vanju ne sme manjkati noben 
častilec vina in Martina!« 

POM 
Foto: MILAN KLEMENČIČ 

Že skoraj 150 let proizva-
jajo v radgonski kleti pe-
neče vino po klasični, šam-
panjski metodi z zvenečim 
imenom: Zlata radgonska 
penina. Po sv. Martinu, ki 
so ga minulo soboto slavi-
li na majhnem trgu pred 
podjetjem Radgonske go-
rice, si bomo do konca le-
ta, v praznikih, ki so pred 
vrati, še velikokrat zaže-
leli sreče in zdravja prav s 
penino. In z drugimi izvrst-
nimi vini iz teh krajev, kjer 
vina pridelujejo in se z nji-
mi ponašajo številni vino-
gradniki. 

Vinska kraljica je postala Andreja Zrnič, kraljičino vino pa ranina. 
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Navdušil jih 
je s Tančico 

mota skalovja je Franciju Horvatu prinesla bro 
nasto priznanje 

Celjan Franci Horvat je na medna-
Jnem fotografskem natečaju, ki ga 
pripravil Foto klub Portorož pod 
jiljem Mednarodne fotografske zve-
(FIAP) in Fotografske zveze Slo-

nije, prejel bronasto priznanje za 
ojo fotografijo na temo Kamen, 
â natečaju je sodelovalo 113 avtor-

fiz triindvajsetih držav s celega sve-
(Avstralije, Avstrije, Finske, Franci-
Japonske, Tajvana, Španije, ZDA, 
like Britanije...). Med 448 fotografi-
oi je bila kot tretja najboljša izbrana 
irvatova. Posnel jo je v ameriškem 
[ervatu plemena Nevaho, predstav-
pa kanjon Antelope sredi opoldne-
, ko je sonce najvišje in ko sončni 
[ki ustvarijo čudovito »tančico«. Ta-
ije namreč svojo mojstrovino poi-
;noval Horvat, ki je sodeloval že na 
pcej natečajih, vendar še na nobenem 
dosegel tako zavidljivih rezultatov. 
Qi, na primer, je ravno tako osvojil 

tretje mesto na mednarodnem tekmo-
vanju, kjer pa so sodelovali le fotografi 
evropskih držav. 

Horvat ima za sabo tudi že osemnajst 
samostojnih razstav in pet skupinskih 
z različnimi tematikami: lepote nara-
ve, celine, vodnjaki, drevesa, vode... V 
teh dneh se pripravlja na razstavo vod-
njakov, ki bo na ogled decembra v Cin-
karni Celje. 

Horvat ustvari najboljše fotografije 
na svojih potovanjih, kjer poslika vse, 
kar se mu zdi posebno oziroma nena-
vadno. Iz množice fotografij, ki jih po-
sname, pa izbere le tiste, ki izražajo 
nekaj več ali izžarevajo določeno ener-
gijo, pravi. 

Horvatu nedavno dobljena nagrada 
pomeni zelo veliko, še zlasti zato, ker 
se je fotografiranja in vsega, kar sodi 
zraven, naučil sam: »To priznanje je po-
plačilo za moje dolgoletno delo in trud 
ter seveda spodbuda za nadaljnje us-

tvarjanje.« Na vprašanje, kaj je njego-
va največja želja, odvrne: »Da bi svoje 
fotografije objavljal v reviji National 
Geographic.« Ob tem malce podvomi, 
da mu bo slednje tudi uspelo, in doda, 
da je sanjati kljub vsemu dovoljeno. 
Otroške sanje, da bo postal uspešen fo-
tograf, so se mu namreč že začele ure-
sničevati, zato ni dvoma, da se mu ne 
bi tudi ta. 

BOJANA AVGUŠTINČIČ 

niciii prstan pri županu 
iupan Mestne občine Celje Bojan Šrot je minuli ponede-
; pripravil sprejem za dobitnico letošnjega Borštnikove-
prstana na srečanju slovenskih gledališč v Mariboru, igralko 
iskega gledališča Anico Kumer. Priznanja za življenjsko 
o so se z njo veselili njeni kolegi. 

MP, Foto: GREGOR KATIČ 

CGO gostoval s krstno izvedbo 
Celjski godalni orkester z dirigentom Nenadom Firštom 

je v nedeljo uspešno gostoval v zamejstvu. Na povabilo 
Slovenskega kulturnega društva Tabor je nastopil na tradi-
cionalnih Openskih srečanjih na Opčinah pri Trstu. Ob-
činstvo, ki je napolnilo tamkajšnjo cerkev sv. Jerneja, je 
ansambel iz Celja nadvse toplo pozdravilo, še posebej pa 
jih je navdušila krstna izvedba skladb Romanca in Fidl 
fadl za violino, violončelo in godalni orkester Marka Mi-
hevca. Kot solista sta nastopila violinist Jernej Brence in 
avstrijski violončelist Wolfgang Panhofer, koncertu pa je 
prisluhnil tudi skladatelj Mihevc. Omenjeno skladbo bo-
do celjski godalci zaigrali tudi na novoletnem koncertu 
26. decembra v celjskem Narodnem domu. KN 

Ovacije za trio 
Poslušalci prvega abonmajskega koncerta v organi-

zaciji žalskega Zavoda za kulturo, šport in turizem so 
bili v ponedeljek priča vrhunskemu glasbenemu dogod-
ku, koncertu Tria Čajkovski, ki so tik pred turnejo po 
Rusiji, v dvorani Doma II. slovenskega tabora Žalec iz-
vajali dela Smetane in Čajkovskega. 

Trio v zasedbi Konstantin Bogino, klavir, Pavel Vernikov, 
violina in Anatole Lieberman, violončelo, so z vrhunsko 
izvedbo privedli navdušeno občinstvo do stoječih ovacij. 
Naslednji koncert v okviru glasbenega abonmaja v Žalcu bo 
solopevski recital sopranistke iz Tokia, Mayumi Kamei ob 
spremljavi Magdalene Navodnik, v petek, 12. decembra, 
ob 20. uri. V sklopu abonmaja - vpis so podaljšali do 7. 
decembra - so predvideni še koncerti Lovra Pogoreliča, Tro-
bilnega tria Bum in Godalnega kvarteta Tartini. UG 

Za zvoici še besede 
v Šentjurju je bil vrhunec 

Ipavčevih kulturnih dnevov 
skupni koncert klarinetista 
Jurija Hladnika, pianistke 
Mojce Krajnc in sopranist-
ke Urške Arlič ob klavirski 
spremljavi Ane Josimovske. 
Rdeča nit večera je bila glas-
ba Huga Wolfa, ob 100-let-
nici smrti skladatelja, ki iz-
haja z Grobelnega pri Šent-
jurju. Koncert je pripravila 
domača glasbena šola, kjer 
so svojo pot začeli tudi vsi 
trije nastopajoči. Nastop je 
bil prava poslastica za glas-
bene sladokusce, o tem, da 
znajo Šentjurčani ceniti de-
lo mladih glasbenikov, pa je 
pričala do zadnjega kotička 
napolnjena dvorana kultur-
nega doma. Prireditve bodo 
zaključili 20. novembra s 
predstavitvijo domačega li-
terarnega zbornika Z beseda-
mi. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: MATEJ NOVAK Mojca Krajnc, Urška Arlič, Ana Josimovska in Jurij Hladnik so navdušili šentjursko občinstvo. 

•pOCENJUEJIVlO 
Aictuaiizirana 

politična satira v 
podalpskem okolju 
SLO Celje: Vinko Moderndorfer: Na kmetih 

Komedija je težaven žanr. Navidez tako lahkotna, obvla-
dljiva snov, ki jo gnete ustvarjalec - komediograf, se lahko 
kaj hitro spremeni v plehko, žaltavo, poceni vsebino, ki 
komediji kot taki pač ne dela usluge. Tudi avtorju komedije 
ni lahko manevrirati med umetniško izraznostjo in ele-
menti humorja. Kritiki ponavadi komedije ocenjujejo z za-
držki, kot bi jim bilo nerodno priznati, da so se »preprosto-
stim navkljub« imenitno zabavali. Skratka, gre za žanr, ki 
se ga mnogi raje izognejo, kot da bi trčili ob nevidne pasti 
komedijskega ustvarjanja. Če bodo delali za kritike, bo ko-
medija izgubila dušo »ljudskosti«. Ce bo te iste ljudskosti 
preveč, pa bo postala plitva. Humor mora biti inteligenten, 
hkrati pa tudi razumljiv. 

V luči vseh omenjenih razlogov so današnji avtorji komedij 
občudovanja vredni. Dokazujejo, da imamo Slovenci, števil-
nim drugačnim mnenjem navkljub, vendarle izviren način 
humorja, ki mu lahko rečemo slovenski. Manevriramo med 
situacijsko komiko in norčevanjem iz lastnih napak, najraje 
pa jima nadenemo politični okvir Kar sploh ne čudi, saj je 
bila politična satira mnoga desetletja edini ventil, prek ka-
terega se je lahko sproščal takratni živelj. Politični humor pa 
postaja vedno bolj globaliziran, saj postaja politika ključni 
dejavnik, okrog katerega se vrtijo naša življenja. Zakaj torej 
človeku kot politični živali ne bi nadeli maske humorja? 

Tudi če je svet še tako žalosten in tragičen, so v njem tudi 
zrna šaljivosti in komičnosti. Vinko Moderndorfer že leta 
počne prav to: lušči zrna humorja iz človeka in jih umešča v 
svoje komedijske tekste. Iz leta v leto je izkušenejši in njego-
vi manevri presegajo ljudsko plitkost. Njegov humor je vse 
inteligentnejši in zadnja njegova stvaritev, z žlahtnim ko-
medijskim peresom nagrajena komedija Na kmetih, je do-
kaz za to. Res je tudi, da se iz zgoraj navedenih razlogov 
manj avtorjev odloča za pisanje komedij, čeprav jih ima 
občinstvo na nek način najraje. Tako je Moderndorfer eden 
redkih komediografov s kontinuiteto, celjsko Slovensko ljudsko 
gledališče pa njegovo gledališče, kjer se počuti kot hišni ma-
ček. Je potemtakem čudno, da so njegovi teksti nagrajevani 
na Dnevih komedije? Leta 1998 z Vajo zbora, leto pozneje z 
Limonado Slovenico in pred dvema letoma s Podnajemni-
kom so prva tri Vinkova žlahtna komedijska peresa. Po 
mojem skromnem prepričanju mu je rahlo spodletelo le z 
Limonado Slovenico, kjer je bilo političnih banalnosti pre-
več. Vsi drugi teksti so vrhunski, so dokaz, da imamo svoj, 
kakovosten humor 

Na kmetih je spet aktualizirano komedijsko besedilo, vpeto 
v sodobno politično okolje. Na kmetih gospodarita ovdovela 
mati mesarica (Anica Kumer) in podjetna hči (Manca Ogo-
revc), godna za ženitev. Gospodarita v smislu turizma na 
kmetiji, kjer se po naključju zbero različne druščine ob od-
prtju sezone. Na našo komedijsko srečo gre na eni strani za 
roko zakona, na drugi pa za prekupčevalce, preprodajalce, 
skratka, lopove vseh sort. Ker so to tudi poslovni ljudje, po-
litiki in gospodarstveniki, je jasno, kam pes taco moli. Poli-
tiki, oblastniki so tisti, ki so lopovi in nas kradejo. Policijski 
minister (Bojan Umek) in njegov pribočnik (Rastko Krošl) 
pa tudi nista dovolj prebrisana, da bi med svojim izletom v 
naravo opazila, da hočejo lopovi zamenjati davkoplačeval-
ski kovček denarja za orožje, ukradeno iz vojašnice... Zato 
pa ima oči in ušesa vaški snubec in starinar (Renato Jen-
ček), ki lopovom novce spretno izmakne. Zase, za svojo 
kmečko nevesto, za srečno prihodnost. 

A to je le grobo ogrodje zgodbe. Začimb v komediji je veliko. 
Sprenevedanja, odrski preobrati, dodani kadri iz drugih li-
terarnih del, da o travestiji, ki je povzročila pravi plaz sme-
ha, niti ne nadaljujem. Tudije bila dokaz, kako dobro so se 
moški protagonisti znašli na odru v čipkah, korzetih, visokih 
petah, razgaljeni in hkrati komični. Izstopal je Bojan Umek, 
ki je deloval tako suvereno, kot bi vse življenje nosil le visoke 
pete. Po drugi strani pa je Anica Kumer dokazovala »borštni-
kovsko« žlahtnost, ko je v hlevskih škomjih in s harmoniko 
na prsih zabavala goste na kmetiji; dobro ji je ob strani stala 
Manca Ogorevc, sploh na gostilniški mizi v modrcu in s pe-
smijo na ustih. Sancin, Agrež, Rashid, Podjed in Žužek, sa-
mi moški akterji, so bili prijetno ranljivi v ženskih oblekah 
in na visokih petah, z lasuljami in prenaličeni... 

Režijo je imel v rokah Dušan Mlakar, preverjeni mojster, 
ki je ansamblu pustil dovolj proste roke, da je dihal, hkrati 
pa prijetno izostril in izpostavil karakteme specifičnosti. 

Stari teaterski zidovi i; Celju so se po dolgem času spet 
stresali od smeha. Tudi zaradi Borštnikove nagrajenke Anice 
Kumer Z njo je najvišje gledališko priznanje drugič priro-
malo v celjsko gledališko hišo. Dokaz odličnosti več. Razlo-
gov, da se spravite v gledališče, imate ob komediji Na kme-
tih res več kot dovolj. 

TOMAŽ SIMON 



Slike N 
Poleg martinovanj v Šmartnem o( 

rajali tudi v drug 
Martinovo (11. november), 

ki zaključuje jesensko de-
lo, je pri nas splošno priljub-
ljen praznik, še posebej se-
veda zato, ker je povezan z 
vinom, slovensko nacional-
no pijačo. 

Tega dne, oziroma po po-
trebi v soboto, ki je bližje praz-
niku, se mošt spremeni v vi-
no. To je gotovo dober izgo-
vor za veselje in praznovanje, 
saj je treba novo vino na vsak 
način poskusiti. Martin odpre 
pipice na sodih ali kakor pra-
vi ljudska pesem: »Pršu je, pršu 
sveti Martin, on ga je krstil, 
jest ga bom pil.« Šege in na-
vade, ki se spletajo okrog mar-
tinovega, se ujemajo z ljud-
skim rekom, da je martinovo 
»jesenski pust«. Tudi v tem pri-
meru ima sveti Martin bolj 
malo opraviti s tem, kar se go-
di na martinovanju. »Spet je 
bilo namreč tako, da je pri-
ljubljen svetnik, čigar god je 
postavila Cerkev v primeren 
čas, moral prevzeti pogansko 
praznovanje in šege, ki jih ni 
bilo moč zatreti,« pravi etno-
log dr. Niko Kuret v knjigi 
Praznično leto Slovencev. 

V novembru so pogani naše-
ga podnebnega pasu obhajali ne-
kak praznik v zahvalo za letino 
ter si pripravljali zaloge za pri-
hajajoči zimski čas. Sicer se je 
sv. Martin rodil oktobra leta 316 
v Sabariji, današnjem Szombat-
helyju na Ogrskem, blizu av-
strijske meje. Martin je bil iz 
vojaške družine in že kot de-
ček je postal kristjan. Njegova 

pobožnost in njegovo sti 
Ijenje sta kmalu spî i 
njega obilo legend. 
jem po drugih evrops^ 
lah je bil sv. Martin vzot 
so mu radi posvečali ( 
cerkve zlasti v tistih ki; 
jim je uspelo izriniti ke 
žanstva. Tako si lahko 
mo veliko število cerk] 
na Slovenskem posve< 
temu Martinu. 

Sv. Martin živi v dai 
predstavnem svetu ki 
Ijen vojščak, ki z meč 
svoj plašč, da bo polo 
golemu siromaku. 1 
kažejo oltarne slike 
tista legenda, ki se jel 
najbolj vtisnila v spon 
kaj poznejša je legeni 
seh, ki naj bi izdale \ 
K njim se je baje skr 
ga iskali, da bi mu < 
izvolitev za škofa. Ki 
gosi izdale, morajo nai 
tinove smrti umreti. Q 
bi izvirala navada, da 
jesti na Martinovo ned 
kar je seveda samo le 

V izročilu našega lju( 
Ija pojedina na martini 
sikje kot odmev na si 
valni praznik. Že Ce 
uvedla zahvalno nedel 
obhajajo prvo nedelj 
vembru. Tedaj prinesel 
kev poljske pridelke, j 
njimi zahvalijo Bogu a 
letino. Posebej slovesm 
tinovanje v vinskih kij 
se je na dan sv. Martii 
že spremenil v novo \ 
nas poznamo tisto sla 

V Vaški skupnosti Gorenje so po končanem delu - »špičenju kolov« - nazdravili z moštom, ki je že dišal po vinu. 

Predstavniki vaških skupnosti so se kar kosali, kdo bo gostoljubneje sprejel 
obiskovalce. 

Predno trta obrodi in vince dozori, je z njo veliko dela - in veliko veselja 
(prikaz na konjiškem martinovanju). 

Prizor iz Martinove vasi, ki ni vezan na praznik, saj v vasi »domujejo« skoraj vsa šmarška društva. Vseeno pa 
Šmarčani razmišljajo, da bi prireditveni prostor uredili ob gasilskem domu. 

Potem ko so vino vzgojili in na tradicionalnem martinovanju blagoslovili, so tudi organizatorji prireditv 
cvetja in vina, v Slovenskih Konjicah torej, nazdravili (na levi predsednik Vinogradniško-vinarskega dm 

Tominšek, arhidiakon Ivan Pajk in župan Janez Jazbec). 

Tudi »kranceljpintarica« z rožicami iz krep papirja je na Martinovem sejmu v Laškem na eni izmed dvajs^ 
ponujala svoje blago (tudi tisti, ki jih niso kupili, so jih naslednji dan čutili...). 



tinove vasi 
(cem in Slovenskih Konjicah so ob krstu mladega vina 
^ Celjskem - Martinove šege in običaji 

Tudi mize so se šibile od domačih dobrot, ki so jih pripravile pridne gospodinje. 

j svet' Martin, voda naj 
le mlin«. V zvezi z mar-
ije bila pri nas tudi vr-
irskih obredij, saj je bilo 
prave paše, za zimo pa 
treba pripraviti zaloge 
[Zato je bil to tudi čas 
Cas okrog martinovega 
Ezan tudi z vremenom, 
iprinese včasih še nekaj 
in toplih dni. Te dneve 
lemo »babje leto«, 
prkoli razmišljamo, ob 
[Martinu se je zvrstila 
5ta najrazličnejših le-
i so med seboj pove-
Iznačuje pa jih jesen-
, ki je prinesel darove 
Med drugim tudi vi-

lahtno pijačo, ki jo poz-
svet. O vinu je Anton 
Slomšek zapisal: »Ako 
no pilo za potrebo, bo 
D, kar pa se čez mero 
i strup seveda je.« 

Prizori 
tinove vasi 
)no kot Slomšek je v 
tm ob Paki številnim 

obiskovalcem, ki so se udele-
žili sobotnega martinovanja v 
Martinovi vasi, na srce polo-
žila tudi vinska kraljica Simo-
na Štraus iz Virštanja, ki je 
prve kapljice mladega vina spi-
la s priložnostnim sv. Marti-
nom, predstavnikoma šmarš-
kih vinogradnikov in županom 
Šmartnega Alojzom Podgorš-
kom. Martinovo ima v Šmart-
nem že dolgo tradicijo. Ne le, 
da je sv. Martin farni zavetnik, 
v občini se štejejo kot najbolj 
zahodni del Kozjansko-vir-
štanjskega vinorodnega ob-
močja, kjer jim vina nikoli ne 
ostaja. Tudi to sta razloga, da 
v Šmartnem na dan sv. Marti-
na slavijo občinski praznik. 

Sicer je bilo martinovanje v 
Martinovi vasi vredno ogleda. 
Poleg šmarških društev, ki imajo 
svoje hiše oziroma stojnice v 
Martinovi vasi stalno postavlje-
ne, so se na prizorišče pripe-
ljali tudi letos iz posameznih 
vaških skupnosti. Na vozovih 
so tematsko predstavljali posa-
mezne sklope iz opravil v vi-

nogradih, čas kolin in drugih 
jesenskih opravil na domačijah. 
Na nobenem vozu pa ni manj-
kalo domačih dobrot, od salam 
in drugih suhomestnatih izdel-
kov do različnih vrst peciva. V 
Martinovi vasi so se širili omam-
ni vonji, mnogi obiskovalci pa 
so si z zanimanjem ogledovali 
prikaze starih opravil ter obču-
dovali izjemno domiselno in 
natančno urejene vozove, na ka-
terih so predstavljali posamez-
no opravilo. Prav lepo je bilo 
spet videti gospodinjo, ki plete 
ob krušni peči, z nogo pa poga-
nja zibel... Podobni prizori so 
se v Šmartnem kar vrstili. Se-
veda pa ni manjkalo starega in 
mladega vina z bližnjih pobo-
čij. Na prizorišče so ga prine-
sli številni vinogradniki in vi-
narji ter tako proslavili praz-
nik letine. Tudi v Šmartnem pa 
je veljalo, da je pri žlahtni vin-
ski kapljici pomembno, kje in 
s kom si jo privoščiš. 

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: GREGOR KATIČ, 

ALEKS ŠTERN 

Me martinovo na Aškerčevem trgu v Laškem doseglo v nedeljo opoldne. Točenega vina (tokrat ne piva) 
in obiskovalcev ni manjkalo... Foto: Mojca Marot 



Gospodarji na Ptuju, 
hlapci na Hudinji 

CMC Publikum suvereno premagal Dravo, a že tretjič klonil na novem štadionu - Šmarčani obeležili obletnico z 
»naj« zmago 

Celjski nogometaši so po rah-
lem »potresu« (menjava kapeta-
na, glasovanje o zaupnici trener-
ju) pripotovali na Ptuj, kmalu 
razbili domači bunker in zmagali 
tako zlahka, kot že dolgo ne. Mor-
da bi se zgodba ponovila s Ko-
prom, a je rumeno-modre zapu-
stila sreča, za nameček pa so storili 
katastrofalno napako v obrambi 
in doživeli četrti domači poraz v 
sezoni. Pri Šmarčanih je bila 
zgodba obratna. Doma so razo-
čarali proti Domžalam, nato pa v 
Ljudskem vrtu (domači so spet 
imeli enajstmetrovko) spretno in 
srečno ugnali državnega prvaka. 

Razlika med Celjani in Šmarča-
ni se je spet zmanjšala na dve toč-
ki. 

Šnoffl in Gobec 
»nastradalacf 

Na Ptuju je lendavski sodnik Bo-
ris Jeneš sodil zelo dobro, vse pa 
pokvaril s tremi izjemnimi napaka-
mi. Verjel je energičnemu pomočni-
ku Marjanu Tompi iz Turnišča, češ 
da je Matej Šnofl s komolcem uda-
ril Matjaža Majcna. Slednjemu je 
pokazal rumeni karton, Šnoflu pa 
ob silnem razburjenju Celjanov (Go-
bec je zaradi protestov porumenel) 
rdeči karton. Prav Majcen je prej z 
obema rokama prijel žogo, odnesel 
pa jo je le z ustnim opominom. V 
končnici tekme je streljal Dare Vr-
šič, domači vratar Damjan Golob 
pa je izven kazenskega prostora zau-
stavil žogo z rokama, prejel pa le ru-
meni karton. »Majcen me je vlekel 
in vlekel, vodil sem žogo in se ga ho-
tel otresti, a ne s komolcem. Dlan 
mi je res ušla, saj me je držal za roko 
in oplazil sem ga po obrazu. A vse-
kakor ne namerno. Rdeči karton je 
bil povsem neupravičen,« je mirno 
razlagal Šnofl, ki je skupaj z Gob-
cem (četrti rumeni karton) tekmo s 
Koprom opazoval s tribune. Proti Dra-
vi je Mitja Brulc dosegel svoj osmi 
gol, Dragan Čadikovski in Dare Vr-
šič pa po četrtega. 

Koprčani petič v 
gosteii 

Moštvo z Bonifike se je še petič 
dokopalo do vseh treh točk na go-

stovanjih, s klasičnim bunkerjem v 
1. polčasu, in prevzelo vodstvo na 
lestvici! »Takšen je pač slovenski no-
gomet. Z njihovo igro se ne bi uk-
varjal. Mi se trudimo igrati, očitno 
pa jih zaradi tega zgolj dobimo po 
glavi. Tako kot v Kopru smo imeli 
pobudo skozi celotno srečanje. Vsee-
no nismo bili pravi. Premalo smo 
igrali, kot smo se sicer dogovorili, 
po bokih in z ostrimi predložki. Če 
bi mi zadeli, bi bilo vse drugače. 
Tako pa so se gostje z devetimi igralci 
pred svojim vratarjem uspešno bra-
nili. Ne strinjam se s kolegom Bra-
čunom, ki je dejal, da so njegovi 
varovanci prevladovali v drugem pol-
času. Pri nas so pač odpovedali na-
padalci. Odločilna je bila skupna na-
paka Brumna in Budimirja, ki nista 
izbila žoge, sledil je mojstrski strel 
Trenevskega. Tisti, ki da gol, se ima 
pravico veseliti,« je bil izčrpen otožni 
Marijan Pušnik, ki fantom znova 
ni zameril bojevitosti, čeprav je fa-
natično »grizel« le Simon Sešlar. Ne-
nadoma se je povečala razlika med 
Robertom Korenom in Daretom Vr-
šičem - v prid slednjega. Tekmo je 

obeležil novi izpad Dragana Čadi-
kovskega. Ko je bil zamenjan, je 
bentil in bentil, se oddaljil od klo-
pi, se vrnil po trenirko in znova ne-
kaj očital strokovnemu vodstvu. Ža-
lil? »Veliko besed je izrekel...« je bil 
kratek Pušnik. Morali smo vztraja-
ti. So šle besede na Pušnikov račun? 
»Hm... Saj pravim, da bomo to raz-
rešili na disciplinski komisiji.« Ne-
katere priče trdijo, da je Čadikov-
ski sprva le tarnal: »Pa šefe, zakaj 
me ne pustite igrati do konca tek-
me?« Drugi so priznali, da so vmes 
bile tudi »p... materne«. Če je to res, 
potem ga proti Primorju in Šmart-
nem ne sme biti med kadrom. Ven-
dar, podobno je že bil kaznovan in 
pri Publikumu razmišljajo naprej. 
Odločitve naj bi pojasnili na jutriš-
nji novinarski konferenci. Fant na-
mreč kljub nenehnim opozorilom 
ni prenehal kriliti z rokami, ko ni 
dobil žoge. Po tekmah je takoj po-
vsem »skuliran«, a med njimi je mo-
teč. Nihče ne želi živeti z žensko, ki 
ga vara, četudi je lepotica ... 

Besen je bil tudi Simon Sešlar,, 
ki črti poraze, še posebej, če »ni 
dovolj srca«. Skupaj s Korenom in 
Šnoflom je na reprezentančnih pri-
pravah v Zrečah, pred tekmo s Hr-
vaško pa treningi potekajo tudi na 
Hudinji in Skalni kleti. 

Najlepše darilo za 
obletnico 

»Spoštujemo tradicijo in neguje-
mo izročilo, po katerem je klub vedno 
gojil zdrave športne ambicije. Vrsti-
li so se vzponi in padci, kot povsod 
in v vseh športih, nikoli pa nismo 
prišli do točke, ko bi bil ogrožen ob-
stoj, ko bi kazalo, da bo nogomet 
zamrl. Nikoli se nogometni delavci 
v dolini v glavah niso obremenjevali 
z majhnostjo kraja ali doline. Zato 
smo bili vedno velik klub iz majh-
nega kraja. Predvsem po delu in do-
sežkih,« je povedal predsednik NK 
Šmartno Jože Krajnc. V kulturnem 

domu v Šmartnem ob Paki so slav-
nostno proslavili 75. obletnico klu-
ba. Čeprav so dan prej nogometaši 
na domačih deh klonili proti ekipi 
Domžal, slovesnost ni bila nič manj 
vesela. Zakaj le, saj so lahko upravi-
čeno ponosni na svoj klub, ki je v 
vseh teh letih vzgojil mnogo mladih 
fantov v odlične nogometaše, 182 
igralcev v vseh selekcijah pa še ved-
no priča o resnosti kluba in zagna-
nosti ljudi v Šmartnem. 

Prav prvi poraz na domačih tleh 
proti Domžalam pa je dal Šmarča-
nom nov zalet. V Ljudskem vrtu so 
pripravili prijetno presenečenje, saj 
so na gostovanju premagali ekipo Ma-
ribora Pivovarne Laško. Alen Mu-
janovič, ki še naprej vodi na lestvici 
strelcev ter Dalibor Filipovič sta bi-
la prehitra za mariborsko obrambo. 
Končni rezultat 2:1 je Šmarčane po-
peljal še bližje 6. mestu, saj za Mu-
raši, ki so prehiteli Celjane, zaosta-
jajo le tri točke. »Maribor smo po-
vsem zasluženo premagali na njiho-
vem igrišču. To je bila ena najbolj-
ših iger Šmartnega, odkar smo v pr-
vi ligi. Vse niti igre smo imeli v svo-
jih nogah. V drugem polčasu je bilo 
po nesrečni enajstmetrovki ter ize-
načenju prisotno malo živčnosti v 
igri, vendar smo se kaj hitro zbrali 
in znova povedli,« je srečanje opisal 
trener vijoličastih Vojislav Simeu-
novič. »Na tekmo v Maribor smo odš-
li odločeni, da presenetimo, tudi tak-
tično smo bili zelo dobro postavlje-
ni, nadejali smo se pozitivnega re-
zultata, vendar zmage nismo priča-
kovali. Je pa sedaj toliko slajša, ko 
smo resnično zasluženo premagali 
državne prvake,« je bil zmage nad-
vse vesel Tomaž Vršič in dodal, da 
so si v klubu zadali cilj priti med pr-
vo'šesterico. Po reprezentančnem pre-
moru čaka Šmarčane domača tekma 
z ekipo Dravograda, pri kateri je Vr-
šič igral dve leti in pol: »Poznam nji-
hove kvalitete. So zelo trd nasprot-
nik, odločen in borben. Mislim pa. 

da je kvaliteta na naši strani, poleg 
tega pa igramo pred domačim ob-
činstvom. Še enega spodrsljaja si ne 
smemo privoščiti, tako da pričaku-
jem zmago.« 

Velenjčani pred, 
Konjičani za Belo 

krajino 
v drugi ligi so Velenjčani v derbiju 

15. kroga na gostovanju pri ekipi Za-
gorja presenetljivo klonili z 2:L Kljub 
porazu imajo še vedno 7 točk nasko-
ka pred drugouvrščeno ekipo Bele 
krajine, v nedeljo pa na štadionu Ob 
jezeru sledi medsebojni obračun. 

Dravinja na domačem terenu ni 
imela večjih težav z Aluminijem, 
saj ga je ugnala s 3:0. Po začetnih 
otipavanjih je šele tik pred odho-
dom v slačilnico zadel Admir Su-
Ijič, v drugem polčasu pa sta bila 
uspešna še Brane Vodopivec ter iz 
enajstmetrovke Boštjan Hodžar. 
Hodžar je v jesenskem delu dose-
gel že 12 zadetkov. Konjičani so se 
z zmago ponovno približali druge-
mu mestu, saj za Belokranjci zao-
stajajo le še za točko. 

JASMINA ŽOHAR 
DEAN ŠUSTER 

Foto: GREGOR KATIČ 
SHERPA 

Izidi 15. kroga: Kumho Dra-
va - CMC Publikum 0:3 (0:2); 
Brulc (15), Čadikovski (37), Vr-
šič (88), Šmartno - Domžale 2:3 
(1:2); Kovačič (25) Žinko (62); 
Kunstelj (12), Stevanovič (73), 
Djuranovič (43), Ljubljana - Go-
rica 1:1, Šport Line Koper - Dra-
vograd 3:0, Primorje - Maribor 
Pivovarna Laško 0:0, KD Olim-
pija - Mura 2:1. 

Najboljši igralci 15. kroga: 10 
točk - Darko Maletič, 5 - Dare Vr-
šič, 3 - Sebastjan Gobec, 2 - Mitja 
Brulc, 1 - Simon Sešlar (vsi Publi-
kum). 

Izidi 16. kroga: Maribor Pivo-
varna Laško - Šmartno 1:2 (0:1); 
Filipovič (17), Mujanovič (84); 
Karič (66., ll-m),CMCPublikum 
- Šport Line Koper 0:1 (0:0); Tre-
nevski (69), Gorica - KD Olim-
pija 5:1, Dravograd - Primorje 1:1, 
Domžale - Ljubljana 1:1, Mura -
Kumho Drava 1:0. 17. krog (23. 
november); Šmartno - Dravo-
grad, Primorje - CMC Publikum. 

Najboljši igralci 16. kroga: 10 
- Alen Mujanovič, 5 - Dalibor Fi-
lipovič, 3 - Robert Sraga, 2 - Lu-
ka Žinko, 1 - Tomaž Vršič (vsi 
Šmartno). 

»Vijolični« derbiji so bili venomer negotovi. 

Pred tekmo v Zagrebu sta Publikumova reprezentanta Robert Koren (levo) in Matej Šnofl 
prinesla del opreme na štadion na Hudinji, dva treninga pa sta potekala na Skalni kleti. 
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Neustrasni 
pivovarji 
nadigrali 

Flensburg! 
^edvsem številne izključitve botrovale remiju v velikem 
Erbiju - Po strelu Kokšarova vratnica preprečila senzacijo 

- Igra, ki obeta 
Rokometaši Celja Pivo-
irne Laško so navdušili s 
[edstavo v 3. krogu sku-
ine F lige prvakov in igra-
neodločeno na gostova-
ju pri vodilnem moštvu 
indeslige. Po napornem 
itovanju (Brnik, Frank-
pt, Hamburg in dve uri 
^nje z avtobusom) jih ju-
l čaka podobna avantura 
foti Švedski in obračun 4. 
foga z Redbergslidsom v 
(boto, v sredo pa domači 
trbi v dvorani Golovec z 
»čim Gorenjem, ki se je 
rav tako zelo izkazalo na 
fropski preizkušnji. 
Zasenčiti aktualnega lider-
Inemške lige, to je izjemen 
pdvig - zapravljena zmaga 

nikogar ne žalosti, saj bo o 
prvem mestu v skupini od-
ločala spektakularna bitka 
konec tega meseca v Celju. 

Magdeburg 
kot opozorilo 
Da bo lažje presenetiti v 

Nemčiji, to je bila takojšnja 
misel športnega direktorja 
Slavka Iveziča že po zmagi 
z Redbergslidsom: »In res smo 
v Flensburgu krenili z zma-
govalno miselnostjo, kar se 
nam je obrestovalo. Morda bo 
težje v Celju. Ostali smo zbrani 
predvsem tedaj, ko smo ime-
li igralca manj. Sojenje nam 
seveda ni ugajalo, saj smo ime-
li šest izključitev več.« Izid je 
bil kar 23-krat izenačen! Ne-

kaj sekund pred koncem je 
Rutenkin strel zaustavil Beut-
ler, odbito žogo je ujel Kok-
šarov, a zadel vratnico. Pre-
senetljivo veliko je ob debiju 
igral Matjaž Brumen, zlasti 
zaradi obrambe: »Komaj sem 
čakal, da stopim na parket. 
Soigralci so me odlično spre-
jeli. Res je, da nisem dobil upo-
rabnih žog, a vseeno sem ne-
kaj pokazal.« Renato Vugri-
nec je prehitro zaključil na-
pad pred odmorom, nakar so 
Nemci izenačili. V nadalje-
vanju je dosegel štiri gole iz 
igre, celjsko vodstvo pa se je 
očitno že sprijaznilo z njego-
vim odhodom v Magdeburg 
po koncu sezone: »Prava »kla-
pa« smo, pod vodstvom ka-
petana Periča in trenerja Po-
žuna. Imeli smo priložnost za 
zmago, a je nismo izkoristi-
li.« Znova je prijetno prese-
netil Marko Oštir, ki je zadel 
iz vseh enajstih poskusov v ligi 
prvakov, v Campushalle je bil 
njegov met 5-5: »To je bila moja 
najboljša predstava, predvsem 
v napadu. V obrambi lahko 
igram še bolje. Seveda nam 
je žal za odmevno zmago, a 
če bi nam kdo pred tekmo po-
nudil točko, bi jo z veseljem 
sprejeli.« Za prvo mesto v sku-
pini se velja potruditi, kajti 
osem zmagovalcev skupin se 
v osmini finala ne bo srečalo 
med seboj, povratno tekmo 
za preboj v četrtfinale pa bi 
pivovarji odigrali že v novi 
dvorani 20. decembra. Mor-

da bo v Golovcu dovolj že re-
mi, vsekakor pa je izid dvo-
boja z Magdeburgom pred 
dvema sezonama (zmaga v 
Berlinu, nato boleč poraz do-
ma) pravšnje opozorilo. 

Kot slalom na 
hudi strmini 

Trener Miro Požun je pou-
daril, da je povsem izpraznjen: 
»Igralo se je na nož. Bilo je kot 
na slalomski tekmi na hudi str-
mini, kjer lahko vsak zleti s 
proge. Imam malo število 
igralcev, ki pa so na igrišču pu-
stili srce. To je bila prava pro-
mocija slovenskega rokome-
ta, če lahko ponovim besede 
Toneta Turnška in Zorana Jan-

koviča.« V torek je nadaljeval: 
»Imamo pet točk, s čimer sem 
izjemno zadovoljen. A znova 
nas pestijo poškodbe. Vugri-
nec ima natrgano stegensko mi-
šico, Natek pa si je poškodo-
val komolec na ponedeljko-
vem reprezentančnem trenin-
gu v Golovcu. Če bi lahko iz-
biral, bi seveda raje zmagal do-
ma z Nemci kot na gostova-
nju na Švedskem. V sredo pa 
še Gorenje, ki igra najhitreje 
pri nas. Zmagovalec bo jesen-
ski prvak!« Sobotna tekma v 
Goeteborgu bo že stota v evrop-
skih pokalih, deseta proti Red-
bergslidsu, ko bodo Celjani lo-
vili 70. zmago. 

DEAN ŠUSTER 

Bivše soigralce je obiskal najboljši strelec Celja Pivo-
varne Laško v elitnem evropskem tekmovanju Roman 
Pungartnik, z življenjsko sopotnico Iris in hčerko Živo 
Vito. Kiel, kjer živijo, je oddaljen 70 kilometrov. Pungi 
ima sedaj le 88 kilogramov, v kratkem obdobju jih je 
izgubil kar sedem. Na zadnjem tehtanju so mu določili, 
da ne sme preseči 91 kg, obenem pa priporočili, naj nikar 
več ne izgublja teže. Vratarja Henninga Fritza je višek 
treh dekagramov stal 500 evrov, tovrstne težave pa ima 
tudi Nikolaj Jacobsen. 

Pravijo, da ima Miladin Kozlina celo »večjo bombo« od Aleša Pajoviča. Tudi v 
obrambi je neusmiljen, z blokom je skušal preprečiti strel Christiana Bergeja. 

Mer Flensburga Kent Andersen: »Pazite, ti igrajo za desetko!« Za 
Periča je kasneje dodal: »VVeltkIasse!« 

Flensburg 

Pivoifarna 
Laško 
29 :29 

(14:14) 
FLENSBURG-Dvorana 

Campushalle, 5000 gledal-
cev, sodnika Csaba in Pal 
Kekes (Madžarska). Dele-
gat: Ton van Linder (Niz). 

FLENSBURG: Beutler 
(19), Holpert; Schroeder, 
Mosczinski, Runge, 
Thorsson, Jensen 6, Chri-
stiansen 6, Stryger 6, Jep-
pesen 3, Lijevvski 2, Bold-
sen 1, Berge 4, Hahn 1. 

CPL: Perič (19), Lorger; 
Stopar, Rutenka 5, Vugri-
nec 7, Oštir5,Bilbija, Baj-
ram, Kozlina 4, Lorger, Mi-
losavljevič 1, Natek 1, 
Brumen, Kokšarov 6. 

Sedemmetrovke: 
Flensburg 4-6, CPL 4-6. 
Izključitve: Flensburg 

6 minut, CPL 18. 
Bistveni potek rezulta-

ta: 0:1, 1:1, 1:3, 2:4, 4:4, 
10:8, 10:10, 11:13, 14:14; 
15:17, 17:17, 18:20 20:20, 
24:24, 27:26, 27:28, 
28:29, 29:29. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

ČETRTEK, 13.11. 

ODBOJKA 
1. DL, 7. krog, Šoštanj To-

polšica - Kamnik (20). 

SOBOTA, 15.11. 

KOŠARKA 
1. SL, 8. krog, Zreče: Ro-

gla - Hehos (19), Polzela: 
Hopsi - Kraški zidar (20), 
Kranj: Triglav - Alpos Kemo-
plast, Postojna: Pivka - Elek-
tra. 

Trocal liga, 7. krog, Sara-
jevo: Željezničar - Merkur. 

ROKOMET 
Liga prvakov, 4. krog, 

Goeteborg: Redbergslids -
Celje Pivovarna Laško (15). 

Pokal pokalnih zmago-
valcev, 3. krog, druga tekma, 
Velenje: Gorenje - Pelister 
(19). 

NEDEUA, 16. 11. 

NOGOMET 
2. SL, 16. krog, Kranj: Tri-

glav - Dravinja, Velenje: Ru-
dar - Bela krajina (14). 

KOŠARKA 
Goodyear liga, 9. krog: Pi-

vovarna Laško - Lovčen 
(20.15). 

SREDA, 19.11. 

ROKOMET 
1. SL - moški, 8. krog: Ce-

lje Pivovarna Laško - Gore-
nje (20). 

KOŠARKA 
Fiba pokal, 5. krog: Vene-

zia - Merkur. 

V Celje po zmago! 
Velenjčani so se bali go-
ovanja v Makedoniji, kaj-
liso uspeli dobiti videopo-
fetka tekme Pelistra. Poleg 
8a so se zavedali, da bo nji-
''v nasprotnik tudi bučno 
' neumorno bitolsko ob-
listvo. Gorenje so pri vsto-
I na igrišče pričakali rom-
i »trubači« v presenetljivo 
f povsem polni dvorani. 
Vzdušje je bilo vseeno ne-
'Zabno. »Mislim, da nas je 
'dekovič, ki je odigral vr-
^nsko, s svojimi goli pravi 
^utek potegnil za sabo. Šele 
izenačenju smo strnili vr-

ste v obrambi, v kateri je znova 
kraljevala trojka Oštir - Mla-
kar - Bedekovič. Makedonci 
naenkrat niso našli poti do go-
la,« je razlagal Vid Kavtičnik, 
ki po poškodbi igra vrhunsko, 
njegovo povprečje v treh tek-
mah je 7 golov in 5 podaj. V 
zadnjem delu 1. polčasa so Ve-
lenjčani z delnim rezultatom 
9:1 odločili zmagovalca. Si-
cer zelo solidno domače moš-
tvo so štrli s strahovitim rit-
mom. Končni rezultat 32:21 
Gorenju zagotavlja uvrstitev 
v osmino finala pokala pokal-
nih zmagovalcev. »Prav goto-

vo ne gremo v Slovenijo. Se 
ne splača. Že 50 let nas nihče 
ni tako razbil. Toda v naš klub 
bo denar vložil lastnik Kome-
tala iz Skopja in takrat se nas 
pazite,« so razočarani po tek-
mi razlagali Škembari, navi-
jači Pelistra, ki pa so Gore-
nju športno zaploskali. »Us-
pela nam je fantastična pred-
stava. Ne vem, če so Make-
donci toliko slabi, kot smo 
mi odigrali dobro. Škof je bil 
spet na svoji ravni, dopolnil 
ga je Lainšček z dvema ubra-
njenima sedemmetrovkama, 
v napadu so bili Jure Dobel-

šek, Kavtičnik in Bedekovič 
neustavljivi. Samozavest 
nam strmo narašča in mislim, 
da se ne bojimo nikogar več,« 
je vzdušje opisal Branko 
Tamše. Ali se Velenjčani bo-
jijo Celjanov? »Zaenkrat o 
njih še ne razmišljamo, kaj-
ti v nedeljo nas v prenovlje-
ni Rdeči dvorani čaka še po-
vratna tekma s Pelistrom. Če 
pa koga zanima, naj povem, 
da gremo v Golovec po zma-
go. Naj se oni bojijo nas. Še 
vedno so favoriti prvenstva, 
toda proti nam bodo morali 
pokazati podobno predstavo 

kot proti Flensburgu. Letos 
je sistem lige pač tak, da uvr-
stitve po rednem delu skoraj 
ničesar ne prinašajo. Torej 
gre za prestiž. Če premaga-
mo Pivovarno Laško, potem 
napovedujem, da bomo je-
senski prvaki,« je vselej op-
timističen reprezentančni vra-
tar Gorazd Škof, ki se v le-
tošnji sezoni ponaša s 43-od-
stotno uspešnostjo ohranje-
nih strelov. Velenjčani so 
zmagali že na 14. tekmi za-
pored. Pelister naj ne bi pre-
kinil niza. Ga bodo Celjani? 

MITJA GAVRILOSKI 



Zapravljena 
priložnost 
v Ljubljani 

Jokič blestel v Tivoliju - Sagadina zamenjal Bečirovič -
Regijski derbi Polzelanom 

v ospredju košarkarskega 
konca tedna ekip s Celjske-
ga je bil vsekakor dvoboj slo-
venskih pivovamiških ekip 
v Jadranski ligi, medtem ko 
je bil v 1. A-ligi nam najbolj 
zanimiv lokalni dvoboj na Pol-
zeli. 

V Tivoliju so mladi navijači 
iz Laškega obračunavali z re-
darji in policisti. 

Jokič preveč 
osamljen 

Laščani so v Tivoliju izpu-
stili veliko priložnost, da konč-
no prekinejo serijo porazov 
proti Unionu Olimpiji. Ljub-
ljančani so bili namreč ob sla-
bi igri tokrat še kako zreli za 
poraz, a laški pivovarji tega ni-
so znali izkoristiti. Trener Aleš 
Pipan je imel na razpolago vse 
premalo razpoloženih igralcev. 
Sicer pa je Igor Jokič prika-
zal še eno vrhunsko predsta-
vo (28 točk, 6 trojk, 8 skokov), 
a mu je pomagal le Vladimir 
Miškovič (20 točk), kar je bilo 
na koncu premalo. Laščani so 
imeli v finišu še nekaj prilož-
nosti, a niso znali pobrati žo-
ge pod svojim košem, po zgre-
šenih metih Olimpije (skok 
38:27 za Ljubljančane), to pa 
je bil tudi glavni razlog zmage 
»zmajev«. Laščani so sedaj na 
šestem mestu, imiajo štiri zma-
ge, v naslednjem krogu v so-
boto pa bodo gostili Banjaluč-
ko pivaro. 

Prekinjena 
serija porazov 

šentjurčani so prekinili se-
rijo porazov, in to proti do te-
ga kroga vodilnemu Heliosu 
iz Domžal. V dobro zasedenem 
Hruševcu so glasni gledalci 
(končno so bili prava pomoč 
ekipi) videli sijajno predsta-
vo 22-letnega Seida Hajriča, 
ki je ob 26 točkah imel tudi 
18 skokov. Ob bok mu lahko 
postavimo Domžalčana v dresu 
Kemoplasta Rada Trifunovi-
ča (24), pa tudi ostali so pred-
vsem z igro v obrambi povsem 
izpolnili pričakovanja doma-
čega stratega Borisa Zrinske-
ga, ki si je po tekmi še kako 

oddahnil. Odločitev je prišla 
v podaljšku, v katerem pa ni 
bilo nikakršne dileme, pa če-
prav so Šentjurčani igrali brez 
Ilije Petroviča (poškodba ra-
mena) in Petra Jovanoviča 
(operacija prsta), na klopi pa 
sta s po petimi osebnimi na-
pakami že bila presenečenje 
zadnjega tedna mladi branilec 
Sandi Čebular in izkušeni 
Boštjan Kočar. 

To, kar je uspelo Šentjurča-
nom, pa ni uspelo Šoštanjča-
nom. Kljub temu, da so v mi-
nulem tednu dobili okrepitev 
s povratnikom Mihom Čme-
rom, so doživeli še tretji do-
mači in šesti zaporedni poraz 
v sezoni. Položaj Elektre po-
staja tako vse bolj resen, saj so 
z eno samo zmago na samem 
dnu lestvice. Tokrat je točko iz 
Šaleške odnesla ekipa Kopra, 
ki je ves čas srečanja vodila, 
vsaikokrat, ko so se domači prib-
ližali, pa so gostje zadevali trojke 
in držali razliko približno de-
setih točk, ki je bila kljub do-
bri igri Blaža Ručigaja (24 točk 
ob 77 - odstotnem metu, 7 sko-
kov) za Šoštanjčane nedoseg-
ljiva. Ob tem jim nikakor ni 
ustrezal kriterij sodnikov, saj 
so izvajali le 13 prostih metov 
(gostje kar 30), vsi trije doma-
či centri skupaj pa le dva. 

Hopsi zlahka 
v lokalnem derbiju na Pol-

zeli so domači Hopsi zlahka 
prišli do prve domače zmage v 
sezoni proti razglašeni ekipi Ro-
gle. Odločil je predvsem skok, 
ki je bil debelo na strani Hop-
sov (35:25), ob kolektivni igri 
Polzelanov (pet »dvoznamen-
kastih«), za razliko od Zreča-
nov, kjer sta bila osamljena Sa-
mo Grum (27) in Boštjan Siv-
ka (20, 60%, 8 skokov). Pre-
cej bolj usklajeno domače moš-
tvo je vodil Simon Finžgar (19, 
8 skokov), od vseh pa je bil 
strelsko najbolj razpoložen 
Branimir Josipovič (20). S to 
zmago so Hopsi ujeli Roglo, 
oboji imajo po tri zmage, Ke-
moplast dve, Elektra kot zad-
nja pa le eno. 

V soboto bodo Polzelani še 
enkrat igrali doma, tokrat pro-

ti ekipi Kraškega zidarja, Ro-
gla bo pričakala ekipo Helio-
sa, Kemoplast odhaja v Kranj 
k Triglavu, Elektra pa k vodil-
ni Postojni. 

JANEZ TERBOVC 
Foto: GREGOR KATIČ 

Peterka kroga: Trifuno-
vič, Hajrič (oba Alpos Ke-
moplast), Finžgar, Josipo-
vič (oba Hopsi), Jokič (Pi-
vovarna Laško). 

Igralec kroga: Seid Haj-
rič (Alpos Kemoplast). 

Trener kroga: Boris Zrin-
ski (Alpos Kemoplast). 

Igor Jokič (v sredini s številko 5) se je dokazal že proti Zadru, v Tivoliju pa je bil odličen. 

REKLI s o 
Aleš Pipan, trener Pivo-

varne Laško: »Najprej bi is-
kreno čestital Olimpiji za 
zmago. Končni rezultat ne pri-
kaže vseh naših slabosti, kajti 
odigrali smo najslabšo tek-
mo v Jadranski ligi. Želeli 
smo presenetiti domače moš-
tvo, vendar smo imeli v svo-
jih vrstah le dva razpolože-

na igralca, kar pa je premalo 
za uspeh, tekmo pa je odlo-
čil boljši skok domačinov.« 

Boris Zrinski, trener Al-
posa Kemoplasta: »S psiho-
loškega vidika je bila to za 
nas po eni strani lahka tek-
ma, saj so gostje veljali za ve-
likega favorita, predvsem za-
radi prednosri pod košem, 
vendar so moji fantje z do-
bro in borbeno igro nadok-
nadili odsotnost poškodova-

nih in prednost gostov v viši 
ni. Zapravili smo zmago ž 
v rednem delu, a nas to n 
potrlo, saj smo z dobn 
obrambo in skoki uspeli prit 
do zmage, ki bo po mojen 
pomenila tudi preobrat v naS 
igri. Nadejam se namreč, d; 
bi prav mesec november lah 
ko bil v našem znamenju 
Upam le, da se bodo poško 
dovani čim prej vrnili v moš 
tvo.« 

NA KRATKO 
Mariki jubilejno odličje 

Skopje: Marika Kardinar je na svetovnem pokalu posa-
meznic, državnih prvakinj v kegljanju, osvojila naslov pod-
prvakinje. To je že jubilejno trideseto odličje z velikih tek-
movanj za 50-letno Kardinarjevo, ki je v finalu z 1:3 izgubi-
la proti Poljakinji Žlodazikovi. V polfinalu je bila najboljša 
Slovenka kegljaškega športa zadnjih let, s 3:1 boljša od Slo-
vakinje Kučarove. PŠ 

Frasovi zlato 
Ljubljana: Kegljači Medobčinskega društva slepih in sla-

bovidnih Celje so na mednarodnem turnirju osvojili ekip-
no drugo mesto. Marija Fras je v svoji kategoriji zmagala, 
Matej Žnuderl, Jakob Vodušek in Marija Štemberger pa so 
osvojiU bronaste medalje. PŠ 

Derbi IVliroteksu 
Celje: Kegljavke celjskega Miroteksa so v derbiju 7. kroga 

na domačem kegljišču v Golovcu premagale drugouvršče-
no ekipo Bresta s 5:3. Pri domačinkah je največ kegljev 
podrla Andreja Razlag (576). Celjanke na lestvici še naprej 
vodijo s 14 točkami. PŠ 

Sankaku najboljši 
Celje: Na mednarodnem tekmovanju v judu za pokal He-

ledi's je moči merilo skoraj 100 tekmovalk iz osmih držav. 
Ponovno so blestele domačinke, saj je bil Sankaku Marjana 
Fabjana izbran za najuspešnejši klub turnirja. Najbolj za-
služne za skupno zmago so Nives Pere, Petra Nareks, Regi-
na Jerneje in Lucija Polauder, ki so celjskemu klubu pribo-
rile posamična zlata odličja v članski kategoriji. Med kade-
tinjami pa sta zmagali tudi Tamara Pungeršek in Maja Ur-
šič. Na podlagi tega tekmovanja bo Fabjan izbral člansko 
reprezentanco za nastope na velikih tekmovanjih. PŠ 

Skate Celje 2 0 0 3 
Celje: V Ledeni dvorani mestnega parka je bil prejšnji 

konec tedna močan mednarodni turnir, ki se ga je udeležilo 
235 mladih umetnostnih drsalcev iz 15 držav. Za domačine 
je bil najbolj uspešen 1. tekmovalni dan, ko so se dobro 
odrezali predvsem celjski dečki z dvema odličjema. Matic 
Horvat je osvojil 2. mesto, David Kranjec pa je bil tretji. 
Blizu stopničk so bili tudi Matic Gabriel s četrtim ter Pina 
Umek in Kristjan Grobelšek s 5. mestom. V soboto je Daša 
Grm osvojila 6. mesto, Nastja Uspenska pa je bila osma. PŠ 

»Zlati arbunff 
Rovinj: Tradicionalnega, prestižnega mednarodnega tek-

movanja v športnem ribolovu na morju s palico iz zasidra-
nega čolna, se je v akvatoriju od Limskega kanala do Rovi-
nja udeležilo 37 ekip (s po dvema tekmovalcema) iz Hrvaš-
ke, Italije in Slovenije. Posebnost tekmovanja je, da velja 
samo ulov ribe vrste ribon (arbun), dolžine najmanj 15 cm. 
Ekipa Športnega ribiškega društva za morski ribolov Aero 
Celje v postavi Nevenka Begič in Bojan Šalamon je zased-
la 8. mesto. ŽB 

PANORAMA 
ROKOMET 

POKAL POKALNIH 
ZMAGOVALCEV 
3. krog, prva tekma: Pe-

lister-Gorenje 21:32 (11:19); 
Bedekovič 9, J. Dobelšek 7, 
Kavtičnik 5, Sirk 4, Tamše, 
L. Dobelšek, Kovič 2, Mla-
kar 1. 

1. SL - moški 
6. krog: Celje Pivovarna 

Laško - Velika Nedelja 38:27 
(20:12); Milosavljevič 7, Kok-
šarov, Vugrinec 6, Bilbija, Ru-
tenka 5, Stopar, Oštir, Kozli-
na, Natek 2, Razgor 1. Tri-
mo - Gorenje 29:30 (12:159; 
Kavtičnik 9, Bedekovič 7, J. 
Doblešek 5, Tamše 3, Mla-
kar, Sirk, L. Dobelšek 2. Vrst-
ni red: Gorenje 12, Celje Pi-
vovarna Laško 11, Prule 9, 
Prevent 8, Termo, Trimo, Ko-
per, Rudar 6, Ormož 4, Kr-
ka, Velika Nedelja 2, Ribni-
ca 0. 

NOGOMET 

2. SL 
15. krog: Dravinja - Alu-

minij 3:0 (1:0); Suljič (44), 
Vodopivec (75), Hodžar (78, 
11-m). Zagorje - Rudar 2:1 
(2:1); Sivko (2; 41, 11-m); 
Ekmečič (34). Vrstni red: Ru-
dar 35, Bela krajina 28, Dra-
vinja, Zagorje 27, Livar 24, 
Krško 22, Aluminij 19, Izo-
la, Triglav 16, Brda 12, Svo-
boda, Tabor 9. 

KOŠARKA 

GOODVEAR LIGA 
8. krog: Union Olimpija -

Pivovarna Laško 77:74 
(58:50, 35:32, 19:12); Jokič 
28, Miškovič 20, Dojčin 11, 
Joksimovič 6, Rizvič, Jelesi-
jevič 2. Vrstni red: Gibona, 
Budučnost, Crvena zvezda 
14, Reflex, Union Olimpija 
13, Zadar, Pivovarna Laško, 
Split, Zagreb 12, Lovčen 11, 

Široki, Krka 10, Banjalučki 
pivara, Geoplin Slovan 9. 

1.SL 
7. krog: Hopsi - Rogla 94:8 

(72:55, 47:36, 16:16); Josipd 
Vič 20, Finžgar 19, Steffel 13 
Arčan 11, Cizej 10, Godler? 
Gržina 6, Skok 5, Vaši 3; Grun 
27, Sivka 20, Strnad 14, Zi 
nrajh 11, Brolih, Živanovič4 
Hohler 2. Alpos Kemoplast 
Helios 92:87 (80:80, 63:66 
41:39, 23:21); Hajrič 26, Tri 
funovič 24, Ribežl 15, Čebu 
lar 8, Kočar 7, A. Maček 5, P. 
Maček 4, Palčnik 3. Elektra-
Koper 82:87 (57:63, 31:37 
13:18); Ručigaj 24, Nedelj 
kovič 12, Čmer 11, Nuhano 
vič 10, Goršek 9, Sagadin 1 
Rupreht 4, Vidovič 3, Aue 
2. Vrstni red: Perutnina Ptu 
13, Zagorje, Hehos 12, Ko 
per 11, Triglav, Hopsi, Rogla 
Kraški zidar 10, Alpos Kemo 
plast 9, Elektra 8. 

FIBA POKAL 
3. krog: Loko Trutnov 

Merkur Celje 55:54 (40:43 
31:33, 12:20); Jocič 17, Je 
reb 15, Temnik 9, Maksimo 
vič, Čonkova 4, Ramšak 3 
Jurše 2. 

TROCAL LIGA 
6. krog: Merkur Celje - if 

dinstvo 69:47 (56:40, 42:2^ 
17:11); Jocič 18, Temnik 
Maksimovič, Markovič, Jurš« 
8, Jereb 6, Čonkova 4, Kvas I 
Vrstni red: Univerziteti, Mef 
kur 11, Gospič, Croatia 10, Ši 
benik 9, Ježica, Maribor 7, Ž̂  
Ijezničar 6, Livno 5, Wels 4. 

ODBOJKA 

1.DL 
6. krog: Fužinar - Šoštd^! 

Topolšica 0:3 (-19, -26, -17); 
Vrstni red: Šoštanj TopoB'; 
ca 17, Kamnik 16, Salonit 
Svit 10, Bled, Krka 9, OlirU' 
pija 7, Stavbar 6, Fužinar 
Pomurje 1. 

Sagadin dobil odpoved 
v Šoštanju se je že kar nekaj časa govorilo, da se bodo 

razšli s trenerjem Milošem Sagadinom, kar se je po pora-
zu proti Kopru tudi zgodilo. Šest zaporednih porazov (zmaga 
le v prvem krogu proti Kraškemu zidarju) je bilo dovolj za 
upravo kluba, da je odpovedala sodelovanje s trenerjem, 
ki je lani Elektro popeljal v sam vrh slovenske košarke, 
letos pa imel na voljo bistveno slabšo in predvsem zaradi 
politike kluba cenejšo ekipo. Sagadina je na vroči klopi 
Elektre zamenjal Memi Bečirovič, selektor mlade repre-
zentance in v prejšnji sezoni trener Rogle. Sagadin bo po-
čakal na priložnost v kakšnem drugem slovenskem klubu 
ali pa se bo ponovno podal v tujino, kjer je že delal. 



Izbirali bomo 
ifoščilnice 2004 
fjovi tednik in Radio Ce-
1 bosta tudi letos pripra-
|a tradicionalno akcijo 
|)iranja najlepših božič-
(-novoletnih voščilnic, ki 
I bomo nagradili na po-
bni prireditvi v januarju. 
idi tokrat bo pokrovitelj 
icije občina Vojnik, ki je 
aven že od vsega začet-

MagradiH bomo najboljše 
)sameznike ter kolekcije 
il, vrtcev in zavodov ter ko-
|[cije, ki jih bodo izdelale 
iižine. Posebna nagrada ča-

ka tudi avtorja najboljšega be-
sedila in najbolj izvirne voš-
čilnice. 

Za najboljše voščilnice se 
zadnja leta zanimajo tudi ti-
sti, ki so voščilnice sicer ku-
povali. Tako jih pri nagrajen-
cih redno naroča o"bčina Voj-
nik, letos jih je pri zadnji pr-
vonagrajenki naročila tudi na-
ša hiša NT&RC. Možnost ima-
jo tudi drugi, da si široko pa-
leto zanimivih voščilnic og-
ledajo in odločijo za sodelo-
vanje z avtorji. Vse najbolj-
še voščilnice bodo tudi tokrat 

razstavljene v knjižnici Voj-
nik. 

Dolgi jesensko zimski po-
poldnevi in večeri so izred-
no primerni za izdelovanje 
božično-novoletnih voščil-
nic, zato vabimo družine, ki 
bodo voščilnice izdelovale, 

da nas pokličejo in jih bomo 
obiskali že med ustvarjanjem 
in napisali kaj zanimivega. 
Voščilnice so lahko izdelane 
v najrazličnejših tehnikah in 
materialih, vsebine pa naj bo-
do preproste, z lepimi mislimi 
in željami. TV 

Voščilnice bomo sprejemali na naslov »NT&RC, Pre-
šernova 19, 3000 Celje, pripis: voščilnice 2004« do 31. 
decembra 2003. Vse prispele voščilnice bo prvi teden po 
novem letu pregledala strokovna komisija in izbrala naj-
boljše, ki bodo nagrajene. Rezultate bomo objavili na 
posebni prireditvi na območju občine Vojnik. 

PREJELI SMO 

Je Slovenija zrela za 
žepne pokrajine? 

Kakšne bodo slovenske pokrajine, ko bodo tekmovale z evropskimi? 
Bodoče pokrajine se spet 
[dno bolj pojavljajo kot 
levno političen element 
iskusij, ugibanj in zlasti 
|di političnih kalkulacij, 
javnosti se kot možen ali 
alen optimum notranje or-
fiiiziranosti Slovenije po-
pjajo različni modeli: 6, 
112, 30 ... pokrajin. Po-
njene opcije so velikokrat 
vite še v demagoško upo-
bo in razlago Evropske 
nije in »njenih« zahtev. 
Vlada RS je pred enim letom 
mkovala strokovno ekspert-
t komisijo, ki naj bi na osno-
več strokovnih elementov ih 
bpodarsko družbenih krite-
pv izdelala predloge za teri-
palno oblikovanje bodočih 
Bj. Skupina je pripravljala 
fczo različnih modelov re-
Cnalizacije Slovenije in kot 
^primernejšo ocenila členi-
P na 8 pokrajin. Pri svojem 
pu je uporabila več kot 30 raz-
nih kazalcev; pri presoji mo-
Hov pa so bili ključni geograf-
ki, prebivalstveni, gospodar-
^in zgodovinski kazalci. Izra-
bi in simulacije so bile nare-
de na vzorcih 3, 6, 8, 12 in 

pokrajin. Ob upoštevanju 
^likostnega, konkurenčnega 
(Topskega kriterija je dobila 
t) modelu 6 pokrajin nekaj 
tokovne podpore le še členi-
ta na 8 pokrajin. Drugi pred-
^ so bili ocenjeni kot nepri-
merni. 
Kljub poznavanju evrop-

trendov in praks najus-
•^žnejših držav ter celolet-
•̂ rnu strokovnemu delu 
•̂adne komisije in njihove-

^več kot jasno oblikovane-
' strokovnega predloga za 
pokrajin (»evropsko« do-
^stno največ 6), se v Slove-
')i prebija v ospredje števil-
> 14. Ta model ne podpira-
Zgodovinski, populacijski, 
Sistični ali gospodarsko-
^vojni argumenti. Opozo-

so jasna: ljudem v malih 
•epnih« regijah se ne bo go-

dilo nič bolje kot tistim v re-
gijah z minimalno kritično 
maso prostora, človeških in 
finančnih resursov. 

Zato se je treba javno vpra-
šati, kdo so tisti, ki v imenu 
»višjih« interesov drobijo že ta-
ko male slovenske regije? Ali 
ni že čas, da svoje pobude in 
svojo »evropsko vizijo« žepnih 
polo-ajin podprejo z argumen-
ti, številkami in razvojnimi in-
dikatorji, ki bodo lahko ljudi 
prepričali, da je njihova ambi-
cija dobra tudi za ostale držav-
ljane. 

Zakaj 
prepolovitev 

Savinjske 
regije? 

v procesu atomizacije slo-
venskih pokrajin se je znaš-
la tudi Savinjska regija, če-
prav nihče točno ne ve, kako 
je do tega prišlo in ali sploh 
obstaja kakšen tehten argu-
ment, ki bi potrjeval nevz-
držnost življenja ljudi v 
»skupni« Savinjski regiji. 

Po vseh zgodovinskih zapi-
sih so ljudje od Rinke do Sotle 
živeli povezano že vse od nase 
litve Slovanov v ta prostor (7. 
stoletje). Da je pokrajina gos-
podarsko prepletena in pove-
zana, vedo vsi zaposleni, ki se 
vozijo v službo v podjetja p e 
tih (!) subregij Savinjske regi-
je. Da bi mesto Celje izkoriš-
čalo mesto Velenje, kot podži-
gajo strasti umetno ustvarjene 
lažne predstave v javnosti, je 
lahko le populistična flosku-
la, saj ima Celje veliko večje 
gospodarske probleme in bis-
tveno večjo nezaposlenost kot 
Velenje. 

Da je v Celju neka Regional-
na razvojna agencija, ki zane-
marja razvoj Savinjsko-Šaleš-
ke (Sa-Ša) subregije in se to upo-
rablja kot argument »odcepi-
tve«, je še bolj morbidna teza. 
V dokaz zgolj primer, kako po-

tuje denar v Savinjski regiji. Leta 
2003 dobi Savinjska regija 440 
milijonov tolarjev direktnih re-
gionalnih spodbud, od tega se 
200 milijonov namenja za iz-
gradnjo regijskega razvojno 
tehnološkega središča. Lokacij-
sko sodi v Celje, pokriva celot-
no regijo, naložbo, ki je vred-
na 800 milijonov tolarjev, pa 
je dobilo v izvajanje velenjsko 
gradbeno podjetje. Kam se to-
rej prelije večina denarja in kaj 
bi lahko rekle ostale občine ozi-
roma subregije Savinjske regi-
je, ki niso deležne delitve tega 
finančnega kolača? Ali je lah-
ko to argument za delitev Sa-
vinjske regije na 5 subregij? Za-
kaj pa ne, če je vzorec in mo-
del oblikovanja pokrajin prin-
cip, ki ga na temelju parcialne 
politične moči, skušajo uvelja-
viti posamezniki v Sa-Ša subre-
giji? 

Se »splačaff 
razvitost? 

Najbolj nekorektno je, da 
pobudniki delitve Savinjske 
regije ne povedo, kaj bo to 
pomenilo za del »nove« in za 
staro regijo. Država deli regi-
je po razvitosti v A, B in C, D 
regije. A in B regije so že zdaj, 
v bodoče pa bodo še bolj de-
ležne razvojnih sredstev. Z raz-
bitjem Savinjske na novo Sa-
Ša regijo ta zaradi svoje višje 
razvitosti ne bo več deležna 
neposrednih razvojnih spod-
bud, ker bo padla v skupino 
regij C in D. Kaj to pomeni za 
male občine Solčava, Ljubno, 
Luče, Gornji Grad ... saj pov-
prečno raven razvitosti dvigu-
jeta Velenje in Šoštanj, se bo-
do morali vprašati tisti, ki v 
imenu svojih občanov slepo 
in neodgovorno drvijo v raz-
bijanje Savinjske regije. 

Referendum? 
Zakaj pa ne! 

v javnosti naj se odpre šir-
ša, na stroki in argumentih 

podprta debata. Vse pobude, 
ki so bile dane doslej, so le-
gitimne, vprašljiv pa je nji-
hov namen in cilj. 

Zlasti namen, koristi in mer-
ljivi učinki teh pobud za držav-
ljane Slovenije in še posebej za 
občane 31 občin Savinjske re-
gije, ki do tega trenutka niso 
bili predstavljeni. Zato je naj-
manj, kar bi si ob tako pomem-
bnem dejanju kot je oblikova-
nje pokrajin (vsaj tako pomem-
bno kot zaprtje oz. odprtje tr-
govin ob nedeljah) morali že-
leti, da o tem ne odloči nekaj 
posameznikov ampak državlja-
ni Slovenije in njenih regij na 
referendumu. Z gotovostjo pa 
drži, da v tem trenutku ni ar-
gumentov, ki bi potrjevali po-
trebo po delitvi Savinjske regi-
je na dve pokrajini. 

BORIS KLANČNIK, 
univ.dipl.oec. 

direktor RRA-CELJE, d.o.o. 

POZOR, HUD PES 

Hohštaplerstvo 

MOHOR HUDEJ 

Mesto Agadir, ki sem ga 
omenjal v prejšnjem prispev-
ku, je v Maroku in ne Alži-
ru, kot sem zapisal, se opra-
vičujem! Sicer pa gremo na-
prej s cjelščino. Hohštaplers-
tvo je mednarodni izraz, a v 
Celju razumljen po svoje, za-
to bomo o njem govorili s 
cjelskim pridihom. Obsta-
ja nešteto oblik hohštaple-
rije, zato jo je nemogoče 
spraviti v okvir enega same-
ga sestavka. Fenomenološ-
ko vzeto je hohštaplerija po-
jav, ki ima opraviti z oseb-
kovo izkrivljeno samopodo-
bo, patološko je ohromljen 
čut za diagnozo smiselnega, 
končna vizija, cilj posamez-
nika, pa sta običajno obre-
menjena s frustracijami vseh 
vi-st. Po cjelsko povedano gre 
za preseravanje mentalno 
obolelih ljudi. Dostikrat je 
slišati izjavo v smislu poglej-
te ga tega in tega, glavni di-
rektor tega in tega podjetja 
je, kako dober športnik, 
glasbenik ... pa tako pre-
prost. Potem ljudje še obi-
čajno rečejo, da so najpamet-
nejši in najboljši in sploh in 
oh. Precej posplošena sod-
ba, še posebej v tem času, 
ko imajo polne riti tudi tak-
tično prednost pri ustvarja-
nju svojega imidža in znajo 
premeteno zaigrati tudi na 
populistične karte. Dejstvo 
je, da smo pri nas Še zmeraj 
prežeti s humanistično mi-
selnostjo, da je slovenski si-
stem še zmeraj podnaslov-
Ijen s poštenostjo, ki je obi-
čajno razsodnik pri »aferah« 
vseh vrst, ta način razmiš-
ljanja pa sistematično pod-
pirajo, da ne rečem podpi-
hujejo mediji, ki s svojo čr-
no-belo logiko skrbijo za 
moralno polarizacijo med 
svojimi bralci, gledalci, mo-
derno rečeno - med konzu-
menti. Trik je v tem, da to-
vrsten sistem hkrati vzpo-
stavlja nekakšno medijsko 
hierarhijo (nekoč mi je nek 
uglednež dejal, po tistem, ko 
je izšla moja leposlovna knji-

ga, da moram čim prej na-
pisati drugo, drugače bodo 
name pozabili), ki na ljudi 
deluje opijatsko, jih snubi 
v »pet minut slave«, za kate-
re bi nekateri dali tudi živ-
ljenje. In ga dajo, včasih na 
absurden, bizaren način, da 
ne naštevam vseh neumno-
sti. Splošna atmosfera je to-
rej idealna za vzbrst vsesplo-
šne hohštaplerije. Na eni 
strani idealen, premožen 
svet, ki deluje legitimno (na 
osnovi zakonov, ki jih je na-
pisal sam) in socialna bizar-
nost na drugi strani, ki po 
volčje čaka »novico« o tem, 
da so njena predvidevanja 
točna, da so tam zgoraj, v 
sakralnih višavah olimpskih 
veljakov rodne grude, zgolj 
in samo ljudje, če ne celo 
»banda«. Žalostno je le dejs-
tvo, da omenjena »socialna 
bizarnost« kot antiteza ob-
lastnikov ne premore niče-
sar drugega kot zgolj slabo-
ten impulz kastrirane ener-
gije. Ta se praktično kaže kot 
»posnemanje« (mimezis) 
družbenih nebeščanov. Na-
mesto, da bi si drznili po-
kazati s prstom na krivce za 
lastno bedo, premišljujejo, 
kako njihove družine vsaj 
po zunanjem videzu ne bo-
do zaostajale za videzom 
njihovih krvnikov. Ta raz-
merja so humus hohštaple-
rije, ki se je bomo lotevali 
s strastjo, vznemirjenjem 
pred novimi odkritji (kot 
nekoč Pasteur, Pavlov, 
Freud, Kolumb, Gagarin 
...), odkritji temnih plati člo-
vekove duše. Sfinga je uzr-
ta, gležnji so otekli, usoda 
je sodnik. 

MODRI TELEFON 
Odpadki ob 

cesti 
Bralec opaža v zadnjih 

mesecih na območju Jar-
movca v šentjurski občini 
odlaganje gradbenega ma-
teriala tik ob vaški cesti, v 
smeri Tanik - Jarmovec. Po-
leg tega je nekdo tam odlo-
žil tudi večjo količino gos-
podinjskih odpadkov. Za-
nima ga, če bodo pristojni 
ukrepali ter tudi to, če last-
nik zemljišča lahko dovoli 
takšno odlaganje. 

Jernej Tisel, cestno ko-
munalni inšpektor Občine 

Šentjur, odgovarja: »Pristoj-
na služba Občine Šentjur si 
je zadevo ogledala na tere-
nu in ugotovila, da je v bli-
žini lokalne ceste Jarmovec-
Žepina res nekdo odložil 
odpadke. Predvsem gre za 
odpadno zemljo in komu-
nalne odpadke, pomešane 
s peskom." Lastnik zemljiš-
ča nam je povedal, da odla-
gajo tam odpadno zemljo z 
njegovim dovoljenjem, z 
namenom, da bi izboljšali 
teren. Komunalne odpadke 
pa je tam odložil neznanec. 
Za odstranitev komunalnih 
odpadkov je že dogovorje-

no, da jih bo lastnik zem-
ljišča odstranil. 

Lastnik zemljišča lahko do-
voli odlaganje odpadne zem-
lje v skladu z Zakonom o grad-
nji objektov in na podlagi Pro-
storsko ureditvenih pogojev 
Občine Šentjur. Za ukrepa-
nje je pristojen Inšpektorat 
RS za okolje in prostor, Kre-
kov trg 9, Celje, kamor naj 
bralec tudi naslovi prijavo s 
čim več podatki (kdo vozi, 
od kod vozi ...).« 

BRANE JERANKO 

Če imate težave in ne ve-
ste, kam bi se obrnili, lah-
ko pokličete številko naše-
ga Modrega telefona 031/ 
569-581, vsak dan med 10. 
in 17. uro. Svoja vprašanja 
za Modri telefon lahko med 
ponedeljkom in petkom za-
stavite tudi po telefonu 42-
25-190. 

PLANINSKI KOTIČEK 
Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi: 23. novembra 

na 11. pohod na Čemšeniško planino. Odhod ob 7. uri z 
osebnimi avtomobili z avtobusnega postajališča ob Glaziji. 
Prijave do 20. novembra na tel. 03 54529 27 ali 040 324 
669. 



Z nožem v prsi 
v enem tednu na Celjskem dva krvava umora - Pričevanje dekleta, ki je živelo skupaj s pokojnim Zvonetom in Baj 

baro, ki naj bi ga zabodla 
Prvi teden v novembru sta 

celjsko črno kroniko zaz-
namovala kar dva umora. 
Na Veliki Ravni nad Socko 
je prejšnji ponedeljek 65-let-
ni Maks ustrelil 64-letno 
Štefko M., zatem pa je sto-
ril samomor. Le pet dni ka-
sneje, v soboto, se je krva-
vo zaključil spor v Celju. 
20-letna Barbara K. naj bi 
z nožem zabodla 43-letne-
ga Zvoneta Pratnekarja. Za-
radi poškodb je izkrvavel 
pred vrati svojega stanova-
nja na Mariborski cesti 68. 

Za Novi tednik smo se po-
govarjali z 22-letno Celjan-
ko, ki je pri Zvonetu kot pod-
najemnica, tako kot Barba-
ra, živela dobro leto dni. Zdaj 
je pri znancu, saj je stanova-
nje na Mariborski zapečate-
no in vanj do nadaljnjega ne 
more nihče. Barbaro je poz-
nala, saj se je v Zvonetovo 
stanovanje priselila aprila le-
tos. V času umora je ni bilo 
doma. »Ko so me prijatelji v 
soboto pripeljali domov pred 
blok, se mi je zdelo čudno, 
da je v vseh sobah stanova-
nja luč. Šele ko sem želela 
vstopiti, so mi kriminalisti 
povedali, da v stanovanje ne 
morem. Pred vrati sem vide-
la nekoga, ki je nekaj čistil 
po tleh,« razlaga 22-letnica, 
ki želi ostati anonimna. Ka-
sneje je izvedela, da je čistil 
kri. 

Kako različne so lahko iz-
jave. Soseda, s katero smo se 
pogovarjali nekaj ur po umo-
ru, nam je povedala, da je vi-
dela, kako je 22-letnica, ko 
je Barbara klicala reševalce, 
zbežala v temo. Vendar to naj 
ne bi bilo res, saj lahko po-
datek, da 22-letne Barbari-
ne prijateljice v času umora 
ni bilo doma, potrdi več oseb. 

Spor zaradi 
droge? 

Zvone, pravijo znanci, ni 
bil slab človek: »Alkohol mu 
je včasih zmešal glavo, am-
pak nasilen ni bil nikoli!« 

Vodja oddelka za splošni kriminal 
na PU Celje Karol Turk: »Čakamo 
še na rezultate analize krvi.« Tudi 
policija sumi, da je bila pod vpli-

vom mamil. 

Naša sogovornica trdi malo 
drugače. Ko je bil pijan, je 
znal biti tudi nasilen. Kaj se 
je res dogajalo usodno sobo-
to, najbolje ve Barbara, ki so 
jo že v poznih sobotnih urah 
zasliševali policisti, v pone-
deljek pa so jo privedli k prei-
skovalnemu sodniku. 

Naša sogovornica pravi, da 
je prav mogoče, da sta se ti-
sti dan prepirala zaradi ma-
mil. Zvone se ni drogiral, le 
pil je, a menda ni pustil, da v 
njegovem stanovanju jemlje-
jo mamila. Barbara naj bi do-
poldne odšla h kolegu na ko-
silo. Ker naj bi vedela, da je 
Zvone doma pil in je verjet-
no pijan, ga je kasneje prosi-
la, naj jo spremlja domov, češ 
da jo je strah. 

»Tisti dan naj bi vzela dro-
go, lahko, da je bila pod vpli-
vom mamil, ko se je to zgo-
dilo,« nam je povedala 22-
letnica, vendar rezultati ana-
lize krvi in urina še niso zna-
ni. Nekateri sosedje naj bi že 
zgodaj popoldne iz Zvoneto-
vega stanovanja slišali glasen 
prepir, kar pa naj ne bi bilo 
prvič. Barbara naj bi nekaj 
minut čez šestnajsto pogra-

bila kuhinjski nož, ki so ga 
imeli vedno na kuhinjskem 
pultu, in Zvoneta pri vhod-
nih vratih zabodla v prsi, na-
to pa odšla do bližnje tele-
fonske govorilnice in pokli-
cala reševalce. 

»Vem, da naj bi šla potem 
v gostilno kupit cigarete. Tam 
jo sosed vprašal, kam tako 
hiti. Menda je odgovorila, da 
je nekaj naredila, pa mora 
iti,« smo izvedli od 22-letnega 
dekleta. Reševalce naj bi, za-
tem ko je videla Zvoneta v 
mlaki krvi, poklicala tudi ena 
od sosed, vendar so takrat že 
bili obveščeni o dogodku. 
Neuradno naj bi Barbaro po-

licisti našli po dobrih dveh 
urah nekje v parku, drugi vi-
ri pa pravijo, da je na polici-
jo odšla sama. V soboto zve-
čer je na kraj tragedije prišel 
tudi Zvonetov brat, sin in že-
na pa že nekaj časa živita v 
Nemčiji. 

Z nožem nad 
deideti 

Zvone je bil upokojen, na 
svoj račun je dobival pokoj-
nino, veliko denarja pa je šlo 
za pijačo. »Včasih je dejal, da 
že štiri dni ni jedel,« nam je 
povedal njegov znanec, ki je 
popoldne po telefonu še go-
voril z Zvonetom. V pogovoru 
naj bi mu Zvone omenil, da 
se »nekaj krega« doma. 

Dekle v pogovoru nadalju-
je: »Pred kakšnim mesecem 
sva bili z Barbaro zvečer do-
ma, ko je Zvone pograbil nož 
in šel nad naju. Zaprli sva se 
v sobo in vrata podprli s pral-

nim strojem, ki ga imava v 
sobi. Poklicali sva prijatelja, 
saj sva videli, da je pijan. Ko-
maj sva pobegnili iz sobe. Ker 
je Zvone še vedno silil v na-
ju, mu je Barbara nekako us-
pela z vrati udariti v roko, 
da se je umaknil. Ko sva se 
vrnili. Zvone ni nikoli več go-
voril o tem.« 

Dekle prizna, da sta z Bar-
baro včasih naredili tudi kaj 
takšnega, kar ne bi smeli. 
»Imel je bančno kartico, na 
hrbtni strani pa napisano nje-
no številko. Ker ni redno pla-
čeval stroškov, so mu denar 
pač vzeli kar z računa, tako 
da stanja ni vedno preverjal.« 
Zato ni bilo težko vzeti z ra-
čuna še kakšen tisočak... Na-
zadnje naj bi Zvone ostal brez 
cele pokojnine, saj naj bi 
dvignila denar Barbara. »Ker 
se je Zvonetu zdelo čudno, 
da na računu ni denarja, mu 
je Barbara povedala, kaj je 
storila. Spomnim se, da je ta-

krat v jezi tiho odšel iz st 
novanja.« 

Številni Barbarini priĵ  
telji so pretreseni: »Bila^ 
zgovorna, resda je včas3 
imela težave. Tudi iz obje 
ma drog se je že želela res 
ti.« Da je bila sposobna sti* 
riti kaj takšnega, pa vsi teJ 
ko verjamejo. Nekateri c( 
lo govorijo, da naj bi Zv( 
neta zabodla v samoobran 
bi. »Kadar je bil Zvone p 
jan, je večkrat prišel v nai 
no sobo, znal je biti tudi n( 
sramen. Toda ne verjamei! 
da sta z Barbaro kaj imela 
pravi 22-letnica. Kot smo i 
vedeli, je Zvone prav naS 
sogovornico krivil, ker rt 
bi se Barbara drogirala, m 
kajkrat pa ju je že tudi sp 
dil iz stanovanja. 

Barbari zaradi kaznive^ 
dejanja umora grozi najvi 
ja zaporna kazen. 

R 
Foto: SHERf 

22-ietna Barbarina in Zvonetova sostanovalka je prišla domov, ko so 
pred vhodom v stanovanjski blok na Mariborski že bili kriminalisti. 

Barbara naj bi po umoru poklicala reševalce iz bližnje telefonske 
govorilnice. 

Zvone je izkrvavel pred vrati svojega stanovanja. Kri je menda kar brizgala po stopnišču. 

Našli so Milana Gombača 
v večernih urah, 5. novembra, so v reki Savi v Hrastniku 

našli truplo 73-letnega Celjana Milana Gombača. Rezultati 
obdukcije so pokazali, da na truplu ni bilo znakov nasilja. 
Kot je znano, so Gombača pogrešali od 31. oktobra, ko so ga 
zadnjič videli pred gostiščem Ravbar v Domžalah. Tam se je 
s sinom in vnukom ustavil na poti z Gorenjske, kjer je obi-
skal grob svoje žene. V iskalni akciji policistov, svojcev in 
gasilcev so do petka našli nekaj njegovih stvari, vendar se je 
za Milanom izgubila vsaka sled. Prejšnjo sredo, ko se je 
gladina Save v Hrastniku znižala, pa so na bregu našli njego-
vo truplo. Milana Gombača, dolgoletnega ravnatelja osnov-
ne šole Polule in profesorja nemškega in slovenskega jezi-
ka, so pokopali na celjskem mestnem pokopališču v torek, 
11. novembra. SŠ 
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Kriminalisti pri Božičniku 
in v Nepremičninah 

jjaradi suma kaznivega dejanja zlorabe položaja so kriminalisti včeraj opravili hišno preiskavo 
v podjetju Nepremičnine ter v Gradbenštvu Božičnik 

^radi utemeljenega su-
storitve kaznivili dejanj 

jorabe položaja in pravic 
J opravljanju gospodar-
je dejavnosti, so krimina-
jjti Policijske uprave Ce-
jjf v sredo v dveh celjskih 
liodjetjih opravili hišni 
^eiskavi. 
po neuradnih podatkih gre 

J podjetje Nepremičnine, 
j je v lasti Mestne občine 
j l je, ter za Gradbeništvo 
jožičnik, katerega lastnik je 
Janko B o ž i č n i k . 
Kot smo neuradno izve-

dli, naj bi kriminalisti v sre-

do hkrati opravili preiska-
ve tudi v nekaterih drugih 
podjetjih, domnevno tistih, 
ki so kot podizvajalci sode-
lovali z Gradbeništvom Bo-
žičnik. Kriminalisti so vče-
raj istočasno opravili več raz-
govorov tudi s pričami in 
osumljenci, podrobnejših 
informacij pa, ker preiska-
va do zaključka redakcije še 
ni bila končana, s policijske 
uprave včeraj še niso posre-
dovali. Kot smo neuradno iz-
vedeli, v času preiskave v 
podjetju Nepremičnine ni 
smel nihče v oziroma iz ob-

jekta, kriminalisti pa naj bi 
pregledovali vso dokumen-
tacijo v zvezi s primeri, ki 
naj bi bremenili osumljene. 
Sicer pa naj bi si v preteklih 
mesecih kriminalisti že ne-
kajkrat ogledovali doku-
mentacijo v zvezi s poslova-
njem Nepremičnin, podjet-
ja, katerega direktor je Slav-
ko A. Sotlar. Zanimivo je, 
da se je nadzorni odbor Mest-
ne občine Celje pred dnevi 
zavzel za revizijo poslova-
nja vseh podjetij v občinski 
lasti, tudi podjetja Nepre-
mičnine, ki naj bi se po 
predlogu župana Mestne ob-
čine Celje Bojana Šrota na 
zadnji seji Mestnega sveta, 
skupaj z Lokalnim podjet-
niškim centrom Celje preob-
likovale ali celo ukinile. 

Kot je povedal Roman 
Repnik, predstavnik za sti-
ke z javnostjo na MOC, naj 
bi včeraj na občini o prei-
skavi v občinskem podjetju 
ne vedeli ničesar - prvo urad-
no informacijo o tem, da po-
slovanje občinskega podjetja 
preiskujejo kriminalisti, naj 
bi dobili šele okoli poldne-
va, s strani policije. 

ALMA M. SEDLAR 
Foto: GK 

Kakšni bodo rezultati kriminalistične preiskave v Nepremičninah 
(na sliki) in v Gradbeništvu Božičnik? 

Ovadili policiste 
Urad direktorja Policijske uprave Celje je konec okto-

bra na Okrožno državno tožilstvo v Celju poslal ovadbo 
zoper pet znanih osumljencev kaznivega dejanja razžali-
tve. Gre za zaposlene v policiji, ki naj bi bih avtorji izjav 
la internih spletnih straneh policije, ki naj bi žalili celj-
skega policista Milana Jelena, o čemer smo pisali poleti. 
Ovadeni policisti so iz različnih enot, eden pa je bil dela-
)EC iz območja Policijske uprave Celje, vendar naj ne bi 
liil eden od Jelenovih tesnejših sodelavcev. Preiskava se še 
nadaljuje, ker bodo ovadbo še dopolnili, saj so v vme-
giem času odkrili identiteto še enega zaposlenega v poli-
dji, ki naj bi pisal takšne izjave. SŠ 

bivalid Branko prosi za pomoč 
v 43. številki Novega tednika smo objavili članek o inva-
du Branku Košenini, ki si želi nov tricikel, s katerim bi se 
ižie pripeljal od Štor, kjer živi v centru Sonček, na delo v 
êlje in na obisk k sinu v Laško. 36-letni Branko je medtem 

bbil novo številko računa pri Banki Celje, ki jo objavlja-
!o: 06371-6271142506. 

MESTNA OBČINA CELJE 
VABI 

sredstavnike javnih kulturnih zavodov, kulturno-umet-
liških društev in zasebnih kulturnih ustanov, samo-
stojne umetnike ter vse zainteresirane posameznike 

na 

CIKLUS JAVNIH RAZPRAV O 
KULTURNEM PROGRAMU MESTNE OBČINE 

CELJE ZA OBDOBJE 2 0 0 4 - 2 0 0 7 
Mestni svet Mestne občine Celje je 30.9.2003 sprejel izho-
ifeča za pripravo Kulturnega programa Mestne občine Celje 
^obdobje 2004-2007. Sprejeta izhodišča povzemajo temelj-
^ s p l o š n e cilje in načela kulturne politike Mestne občine Ce-
ifi, ki bodo v programskem dokumentu konkretizirani v obliki 
''atančno opredeljenih ciljev, ukrepov in prednostnih projektov 

posameznih kulturnih dejavnostih. Mestna občine Celje -
^delek za družbene dejavnosti organizira ciklus javnih raz-
âv z namenom vključevanja predstavnikov strokovne kultur-

îe javnosti v proces vsebinskega oblikovanja konkretnih ciljev 
^prioritet. Kulturni program Mestne občine Celje za obdobje 
«004-2007, ki ga bo sprejel mestni svet, bo temeljni strateški 
^kument Mestne občine Celje na področju kulture v nasled-
"iem štiriletnem obdobju. 

''iklus javnih razprav zajema naslednje tematske sklope: 
umetniške dejavnosti (gledališče, glasba, ples ipd.), 
ki bo v torek, 25.11.2003, ob 9. uri; 
nevladne kulturne organizacije in skupine, ki bo v 
torek, 25.11.2003 ob 15. uri; 
ljubiteljske kulturne dejavnosti , ki bo v sredo, 
26.11.20 03 ob 9. uri; 
Varstvo kulturne dediščine, ki bo v sredo, 26.11.2003 
Ob 15. uri. 

'''enarna razprava o temeljnih programskih ciljih, ukrepih in 
''̂ ednostnih projektih Mestne občine Celje na področju kultu-
® bo v četrtek, 27.11.2003 ob 9. uri. 

javne razprave bodo potekale v dvorani Zveze kul-
f̂nih društev Celje, Gregorčičeva 6. 

Nassib kršil kodeks 
zdravniške etike 

Razsodišče Zdravniške 
zbornice Slovenije je v po-
nedeljek potrdilo, da je 
zdravnik Zdravstvene po-
staje Kozje Ali Nassib, ki je 
od pacienta Mihaela Kotni-
ka pred petimi leti za izdajo 
izvedenskega mnenja inva-
lidske komisije zahteval 
3.000 nemških mark pod-
kupnine, kršil kodeks 
zdravniške etike. 

Enak znesek bo moral po-
dariti v dobrodelne namene. 

javno pa se bo moral opravi-
čiti tudi vsem članom inva-
lidske komisije. Odločitev 
razsodišča Zdravniške zbor-
nice Slovenije sicer še ni prav-
nomočna, saj se je nanjo še 
mogoče pritožiti. Kot smo 
neuradno izvedeli. Ali Nas-
sib že služi 4-mesečno zapor-
no kazen, na katero ga je za-
radi omenjenega kaznivega 
dejanja, poskusa goljufije, ju-
lija letos obsodilo Vrhovno so-
dišče Republike Slovenije. 

»Sodišče in zbornica sta od-
ločila tako kot sta, sam na to 
seveda nimam nikakršnega 
vpliva,« je povedal Mihael 
Kotnik, pacient, od katerega 
je Nassib želel denar. Čeprav 
po njegovem izrečena kazen 
ni previsoka, je Mihael Kot-
nik zadovoljen, ker mu je us-
pelo dokazati, da je zdravnik 
zahteval podkupnino za sto-
ritev, ki bi mu jo moral omo-
gočiti po službeni dolžnosti. 

AMS 

Gasili so po 
najboljših močeh 

v Pristavi pri Mestinju so 
se v torek poleg župana Pod-
četrtka Marjana Drofenika 
zbrali predstavniki tamkajš-
njih gasilcev, mejne polici-
je ter celjskega regijskega 
centra. Pojasnili so nekate-
re okoliščine gašenja poža-
ra, ki je pred dobrimi štiri-
najstimi dnevi uničil doma-
čijo Šketovih v Sveti Emi in 
zahteval življenje 17-meseč-
ne Lee. Gasilci so namreč mo-
rali takrat na drugo cister-
no z vodo čakati 16 minut. 

Kot pravi poveljnik Gasil-
ske zveze Šmarje pri Jelšah 

Alojz Tirgušek, so bili ga-
silci na kraju požara že dva-
najst minut po prvem klicu. 
Deklico so poskušali rešiti, 
vendar je takrat bila že mr-
tva. Na torkov sestanek so po-
vabili tudi predstavnico celj-
ske bolnišnice, da bi pojasnili 
vzrok smrti, vendar rezulta-
tov obdukcije do torka še ni 
bilo. Do časovnega zamika 
je prihajalo zaradi težav pri 
alarmiranju ostalih okoliških 
gasilskih društev, saj so jih 
obveščali preko pozivnikov, 
vendar so bile ravno takrat 
težave s signalom. Vedno pa 

jih obveščajo tudi preko mo-
bilnih telefonov. Gasilce ga-
silskih društev Podčetrtek in 
Kristan Vrh pa so pri čimbolj 
natančnem in hitrem dosto-
pu do kraja požara, ki je že 
tako ali tako na izredno tež-
ko dostopnem terenu, ovirali 
številni ljudje, ki so se zbi-
rali v bližini in parkirani av-
tomobili, ki so se jim mora-
li izogniti. 

Družina Šketovih ima pri 
Banki Celje odprt transakcij-
ski račun, kamor lahko na-
kažete svojo pomoč. 

SŠ 

Podjetje NT&RC d.o.o. 
Direktor: Srečko Šrot 

Podjetje opravlja časopisno-
založniško, radijsko 

in agencijsko-tržno dejavnost 

Naslov. 
Prešernova 19, 3000 Celje, 

telefon (03) 42 25 190, 
fax: (03) 54 41 032, 

Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
Ta številka je bila natisnjena v 

17.062 izvodih. 
Cena izvoda je 350 tolarjev 

Naročnine: Majda Klanšek 
Mesečna naročnina je 1.200 
tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 28.800 tolarjev. 

Številka transakcijskega računa: 
06000-0026781320. 

Nenaročenih rokopisov 
in fotografij ne vračamo. 

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko 
središče, Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8,5% davek 

na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
Tatjana Cvirn 

Urednik fotografije: 
Gregor Katič 

Tehnični urednik: 
Franjo Bogadi 

Računalniški prelom: 
Igor Šarlah 

Oblikovanje: Minja Bajagič 
E-mail uredništva: 

tednik@nt-rc.si; E-mail tehnične-
ga uredništva 

tehnika .tednik@nt-rc. si 

Odgovorna urednica: 
Nataša Leskovšek 

Telefon studia 
(za oddaje v živo): 

(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si 

Marjela Agrež, Milena 
Brečko-Poklič, Simona 

Brglez, Janja Intihar, Brane 
Jeranko, Špela Oset, Mateja 

Podjed, Urška Selišnik, 
Branko Stamejčič, Ivana 

Stamejčič, Simona Šolinič, 
Dean Šuster, Tone Vrabl 

Opravlja trženje oglasnega 
prostora v Novem tedniku in 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: Vesna Lejič 
Organizacijski vodja: 
Franček Pungerčič 

Propaganda: Vojko Grabar, 
Zlatko Bobinac, 

Petra Vovk, 
Viktor Klenovšek 

Telefon: (03) 42 25 190 
fax: (03) 54 41 032, 

(03) 54 43 511 
Sprejem oglasov po elektronski 

pošti: agencija@nt-rc.si 

KRIZNI CENTER ZA MLADE 
Telefon 493-05-30 

DRUŠTVO REGIONALNA 
VARNA HIŠA 

Telefon 492-63-56 
MATERINSKI DOM 

Telefon 492-40-42 
DRUŠTVO OZARA CEUE 

pomoč ljudem s težavami v 
duševnem zdravju; Krekov trg 3, 

Celje, tel.: 03 492 57 50. 
CENTER ZA POMOČ NA 

DOMU 
Telefon 03 427-95-26 ali 03 

427-95-28 
ŠENT CELEIA 

Slovensko združenje 
za duševno zdravje - pomoč pri 
socialni in psihološki rehabilita-
ciji oseb z duševnimi motnjami 

Krekov trg 3, Celje 
Telefon 03 548-49-74 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si


28 

Kajmak in maimelada 
(spet) v Celju 

Film Branka Duriča-Dure prihaja na redni spored kinematografov 
Na velika platna priha-

ja prvi domači film po 6. 
Festivalu slovenskega fil-
ma - in to ravno Kajmak 
in marmelada, v bistvu edi-
ni film, ki je brez poseb-
nih težav polnil festival-
ske dvorane. Film je na-
vsezadnje - čeprav le za 
milimeter ali dva - postal 
nagrajenec občinstva. Ta-
ko je v bistvu dobil nagra-
do, ki si jo večina filmar-
jev najbolj želi. Vsaj za-
to, ker je dober pokazatelj 
kasnejše gledanosti v ki-
nih. 

To ni zgodba o Slovenki 
in Bosancu, ampak nekaj, 
kar se lahko zgodi povsod 
po svetu, so zapisali ob fil-
mu. Špela in Božo se ljubi-
ta, toda njuni naturi sta si v 
rahlem kontrastu. Ko ga ona 
vendarle zapusti, si je on pri-
moran najti delo - na žalost 
nelegalno. Tako gre zgodba 
filma, v katerem glavni vlo-
gi igrata Tanja Ribič (Ne-
popisani list) in Branko 
Durič-Duro, ki se je v slo-
venska srca vsidral preko na-
daljevank (Top lista nadrea-
lista. Teater paradižnik) in 
filmov (Kuduz, Nikogaršnja 
zemlja). Pridruži se jima 

Dragan Bjelogrlič, ki je 
znan gost premnogih jugo 
filmov, od Lepe vasi lepo go-
rijo do Nebeške vabe in na-
zadnje Nataše. 

Janez Jauh, ki je produ-
cent filma, je bil od same-
ga začetka angažiran kot di-
rektor TV-filma in kasneje 
še kot producent, tako da 
je aktivno sodeloval pri sne-
manju in bil na sceni, koli-
kor mu je le dopuščal čas 
med pripravami in dogovar-
janjem za snemanje. Kako 
to, da se je lotil Kajmaka? 
»Branku Duriču z vsemi nje-
govimi kvalitetami sploh ni 
bilo pot rebno veliko, da 
me je prepričal v ta projekt,« 
je povedal Jauh. Ob ogle-
du se skuša čim bolj distan-
cirati od nastajanja in biti 
samo navaden gledalec. 
Film je že gostoval na fe-
stivalu v Sarajevu, dokonč-
ne aktivnosti s prodajo pa 
bodo stekle po premieri 
filma med slovenskim ob-
činstvom. »Pričakujem, da 
bo film enako dobro spre-
jet, kot je bil v Celju in Sa-
rajevu, pa da bodo gledal-
ci po ogledu navdušeno go-
vorili o njem!« 

PETER ZUPANC 

Slavnostna celjska premiera filma je bila sinoči, 
ko se je predstavil tudi del ekipe: Tanja Ribič, Dra-
gan Bjelogrlič, Renee Bitorajac in Janez Jauh. 

Športni izziv in borba za 
prestol, številka dva 

Peterka: leto odločitve (Slo) 
Režija: Vlado Škafar 
Nastopajo: Primož Peterka, Renata Bohinc, Matjaž Zupan 

Bil je »kralj sveta«, kot bi temu dejal James Cameron. 
Potem je postal žrtveni kozel za rumeni tisk in poraženec. 
Vlado Škafar ga je s filmsko ekipo spremljal in ga pokazal 
... kot človeka in šampiona. Dokumentarec, ki se zdi kot 
fikcija, izrez iz preteklosti, ki je še vedno izredno aktualen. 
Film o Primožu Peterki. 

Vsebina: Film spremlja eno leto življenja Primoža Peter-
ke, enega največjih slovenskih šampionov in idolov, dva-
kratnega zmagovalca svetovnega pokala v smučarskih sko-
kih in poletih. V letu, ki je pred športnika postavilo toliko 
odločilnih trenutkov - poskus ponovne uveljavitve v špor-
tu, rojstvo otroka, oblikovanje novega doma ... - sledimo 
njegovim dejavnostim, razmišljanjem in čustvovanjem ta-
ko v športnem kot tudi v zasebnem življenju, pa tudi raz-
mišljanjem in čustvovanjem njegovih najbližjih. 

Ciklus Ruski večeri: Ivan Grozni 2 (Ivan Groznij, Sov-
jetska zveza) 

Režija: Sergej Mihajlovič Eisenstein 
Vloge: Nikolai Cherkasov, Serafima Birman, Pavel Ka-

dochnikov 

Kdo se boji Ivana Groznega? Sergej M. Eisenstein, moj-
ster in iznajditelj več vrst montažnih postopkov, z drugim 
delom svoje črnobele mojstrovine, ki je bila doma predva-
jana šele leta 1958. Težnja po združevanju države zlahka 
postane tiranstvo ... Stalin je tale film zaradi kontroverzne-
ga prikaza Ivanove tajne policije prepovedal. 

Vsebina: Žena Ivana Groznega je mrtva, njegov glavni 
bojevnik, Kurbsky, pa je prebežal k Poljakom. Ivan si še 
vedno želi združiti Rusijo, zato pripelje k sebi Kolycheva 
- ki se je preimenoval v meniha Philipa - in ga poviša v 
moskovskega škofa. Philipova namera pa je ukloniti Ivana 
cerkvi ... 

Festival ^ 
ostaja v Celji 

6. festival slovenskega filma, ki je bil med 24. in 1 
septembrom v Celju, sta pred dnevi ocenila Svet festi^d 
in Nadzorni svet Filmskega sklada Republike Slovenj 
javnega sklada. Nadzorni svet je potrdil predlog, da festi^ 
vsaj še eno leto ostane v Celju in da ga bo pripravil zuM 
organizator, ki bo izbran na javnem pozivu Filmskega sk^ 

Festival so ocenili za uspešnega, saj je organizacija na n i 
lokaciji uveljavila visoke standarde prezentacije strokov^ 
programov, logistike novinarskega in akreditacijskega s 
dišča, priprave in urejenosti festivalskega kataloga, ob ta 
pa je festival dosegel tudi večjo prepoznavnost v javnosti t? 
v Sloveniji kot zunaj meja. K večji prepoznavnosti je pri 
moglo tudi dobro sodelovanje s Televizijo Slovenija, k 
prenašala zaključno prireditev. V Svetu festivala so min|j 
ca za kulturo Andreja Rihter, župan Mestne občine Celje j 
jan Šrot, predsednik Nadzornega sveta Filmskega sklada' 
Stojan Pelko, predstavnica strokovne javnosti Milena Zup 
čič ter direktor Novega tednika in Radia Celje Srečko Šr| 

Naslednja seja Nadzornega sveta bo decembra, do tal 
pa bo uprava Filmskega sklada predlagala tri kandidate 
direktorja ali direktorico festivala in spremembe v prav^ 
ku festivala. Konec decembra naj bi izšel tudi že javni po; 
za zunanjega organizatorja 7. festivala slovenskega film^ 

SIMONA BRGEI 

Liffe pod 
njenim oknom 
v tesni navezi z letošnjimi evropskim 

nagradami 
Voditelj otvoritvene slovesnosti, ki se je kot ponavadi a 

vijala v Linhartovi dvorani Cankarjevega doma, je bil Lai 
Bizovičar. Z direktorico festivala Jelko Stergel sta v povsa 
»vsakodnevnem« razgovoru o osnovnih značilnostih fi 
stivala uspela izpeljati eno najbolj sproščenih in zabavni 
otvoritev do sedaj. Festival je začel film Pod njenim okna 
Metoda Pevca, ki si je prislužil huronski aplavz publib 
Kar je dober znak za kasnejši nalet v redno distribucijo, 

Tretji dan festivala so v javnost pricurljale tudi informacij 
o nominirancih letošnjih evropskih nagrad - izkazalo se j( 
da Liffe letos gosti praktično vse pomembnejše filme evroj 
skih nagrad, razen In this ivorld Michaela AVinterbottonu 

»Glavni« na spisku nagrajencev je Lars von Trierjev Dogii 
le, velikokrat se omenjajo nemški Zbogom Lenin, Umazm 
podrobnosti Stephena Frearsa pa Bazen Francoisea Ozon) 
Če bo vse po sreči, se bodo zadnji trije filmi zavrteli tudi 
celjskem liffeovskem ciklusu, ki se bo odvijal na začetku dt 
cembra. Naši gledalci verjetno ne bodo videli Oddaljenih lii 
Hansa - Christiana Schmidta, nominiranca za fotografijo, 1 
ob isti tematiki, pa kompleksnejših karakterjih in širšem p« 
krivanju dogodkov naše Rezervne dele spravi med rezervn 
dele; prav tako verjetno ne bo na razpolago Njegov brat Pati 
cea Chereaua, ena od mnogih letošnjih študij o soočanju 
smrtjo. (Podobno tematiko ima vsaj še nominirani Moje živif 
nje brez mene Isabele Coixet.) Med evropskimi nominirani 
sta tudi oba razvpita »jugo filma«. Profesionalec Dušana Ki 
vačeviča in Gori Pjera Žalice - prvi je nominiran za scenari 
drugi pa za najboljši prvenec. Prvega bomo dokaj kmalu vide 
tudi v rednem sporedu kinematografov. 

Festival je že nekaj dni po začetku v nadvse polnem zag' 
nu - nikoli še niso v tako kratkem času razprodali tolik 
projekcij. Po izkušnjah govoreč: nobena obiskana projei 
cija, ne glede na uro predstave, ni bila prazna, vse so bil 
vsaj na pol polne. Že sedaj je precej gotovo, da letošn 
festival ne bo »slaven« le po količini kvalitetnih naslovov ̂  
odkupljenih filmov, temveč tudi po rekordnem obisku •• 

PETER ZUPAN 



ABC aerobike za dober začetek! 
Velika izbira vadbenih pro-

gramov nas včasih navdaja 
l̂ ar s strahom. Kje začeti, kaj 
obleči, kdaj se vključiti v sku-
pine, bo preveč poskokov in 
plesa, sem prestar-a, ali ni to 
jamo za ženske? To so dvo-
iiii in vprašanja, ki jih naj-
pogosteje slišimo delavci v 
fitnes centrih. 

Vadbeni programi so običaj-
no označeni z zvezdicami ali 
podobnimi oznakami, ki oz-
[lačujejo stopnjo intenzivno-
sti ali zahtevnosti. Tako je tu-
di začetniku dosti laže izbrati 
njegovim željam in telesni pri-
pravljenosti primeren pro-
gram. Vsekakor pa se pred pr-
vim obiskom posvetujte z oseb-

jem v centru, da boste skupaj 
izbrali vam najprimernejši 
program oz. programe. V vsa-
kem boljšem ali večjem cen-
tru pa imajo tudi uro ABC ae-
robike, ki vam jo toplo pripo-
ročam. To je spoznavna ura, 
na kateri spoznate in preizku-
site vse programe, ki jih lah-
ko obiskujete v določenem cen-
tru, naučijo vas začetnih ko-
rakov, posvetujete se lahko z 
inštruktorjem aerobike in se 
nato lažje odločite za program, 
ki vam ustreza. 

Programi skupinske vadbe 
v večjih fitnes centrih poteka-
jo skozi vse leto in skupine ni-
so formirane, tako da se lah-
ko vključite kadarkoli. In to 

toliko laže, če vam v izbranem 
centru ponujajo ABC aerobi-
ke. 

Obutev je na aerobiki zara-
di velikega števila poskokov 
na določenih programih zelo 
pomembna. Ampak za zače-
tek si ne kupujte novi šport-
nih copat, važno je samo, da 
so copati čisti in jih uporab-
ljate samo v dvoranah. Oble-
ka naj bo takšna, da se dobro 
počutite v njej. Izogibajte se 
preveč sintetičnim in preširo-
kim oblačilom. Obvezna je 
uporaba brisače, da si jo ved-
no pogrnete na blazino, na ka-
teri delate. Ne pozabite na vo-
do! 

Programi so razdeljeni na 
plesne, kondicijske in koreo-
grafsko enostavne, licenčne, 
kjer se dela tri mesece enak 
program, krepilne vaje in ure, 
kjer je vsakega nekaj. Starost 
in spol nista pomembna prav 
zaradi različnosti programov. 
Beseda aerobika pa nas vča-
sih zavede, kajti to naj bi bi-
la ciklična vadba, ki pa ni v 
vseh programih skupinske 
vadbe, ki jo ponujamo fitnes 
centri (npr. body pump in pi-
lates nista aerobni vadbi). V 
fitnes centrih dobite tudi zlo-

ženke z opisom skupinske 
vadbe in v njih so opisane vse 
značilnosti programov, ki 
vam jih ponujamo fitnes cen-
tri. 

Naslednjič: predstavitev ne-
kaj programov skupinske vad-
be: klasična aerobika, step ae-
robika, aerobika na velikih žo-
gah (fit bali). NM 

Pravilni odgovor na vprašanja prejšnjega tedna se glasi 
body pump. Med reševalci smo izžrebali dve nagrajen-
ki: Maja Lubej s Čopove 23 v Celju bo prejela kupon za 
tedensko brezplačno vadbo aerobike. Meta Širca, Kom-
pole 160, Štore pa kupon za 14-dnevno brezplačno vad-
bo Senior klub ali Fit-nosečnica. 

Nagradno vprašanje: 
V prejšnji številki Novega tednika smo vam predstavi-

i vadbo, ki je novost v Celju. Kako se imenuje? 

Kupon nalepite na dopisnico in jo pošljite na Novi ted-
nik, Prešernova 19, 3000 Celje. Med pravilnimi rešitvami 
bomo izžrebali dva nagrajenca: dobitnika kupona za teden-
sko brezplačno vadbo aerobike in kupona za 14-dnevno brez-
plačno vadbo Senior klub ali Fit-nosečnica v Top fitu, cen-
tru za zdravje in rekreacijo na Ipavčevi 22 v Celju. 

Vaša nova podoba je akcija, 
ki v sodelovanju z izkušenimi 
stilisti vsak zadnji petek v me-
secu poteka v Planetu Tuš v 
Celju. Pot do nove podobe ne 
more biti lažja - izpolnite spod-
nji vprašalnik in sestavite kra-
tek življenjepis, v katerem se 
predstavite in pojasnite, zakaj 
ste se prijavili. Ne pozabite na-
vesti konfekcijskih številk ob-
leke in obutve. Vsemu prilo-
žite tudi svojo novejšo foto-
grafijo. Vse pošljite na naslov 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje. 

Med vsemi prijavljenimi bo-
mo vsak mesec izžrebali eno 
osebo, ki bo skupaj z izžre-
bancem v Planetu osrečena z 
modno preobrazbo. Izžrebane 
bomo o sodelovanju obvestili 
po pošti. 

POGLEJMO V PRIHODNOST 
Šifra: 

»VRTNICA 
17<€ 

Šolanje bo potekalo brez 
večjih zapletov in težav. Kot 
kaže, boš zadevo uspešno iz-
peljala od začetka do konca. 
Če boš želela delati kot viza-
žistka, pa bo verjetno potreb-
no še dodatno izobraževanje. 
Če si boš zastavila jasen cilj 
in če boš pri tem vztrajala, 
se ti bo želja vsekakor ure-
sničila. Res imaš vse možno-
sti za uspeh v poklicu. 

Sprememba na čustvenem 
področju se lahko zgodi v 
mesecu novembru. Bo obe-
tavno in zanimivo. Uživaj! 

Šifra: »SIJ« 
Vaše pismo je malce zme-

deno. Fant, po katerem spra-

šujete, je pripravljen živeti 
z vami, vendar pa bosta mo-
rala sprejeti manjši kompro-
mis. Pogovorite se z njim, 
da boste našli rešitev, ki bo 
sprejemljiva za vaju oba. Fant 
je iskren in mu lahko zau-
pate. V primeru, da se boste 
odločili za skupno življenje, 
imate možnost za trajno ve-
zo. Ne sprejemajte nikakr-
šnih prenagljenih odločitev. 
Pazite na papirje, da ne bo-
ste česa izgubili ali založili. 

Šifra: 
» J E S E I M f f 

v prihodnosti boste še ime-
li možnost redne zaposlitve. 
Pogoj za to zaposlitev bo do-
datno izobraževanje ali prek-
valifikacija. Možnost preo-
brata pa je nekje v obdobju 
šestih mesecev. 

Vaše zdravje bo v prihod-
nje stabilno. Težave se bodo 
oniilile. V primeru, da se bo 
hčerka odločila za nadalje-
vanje študija, ga bo tudi us-
pešno končala. Ob študiju pa 
si bo poiskala kakšno hono-
rarno zaposlitev. 

Šifra: 
» Č E B E L C A 

18« 
Letošnje šolsko leto bo 

uspešno, a kljub temu ni-
kar ne zanemarjajte šolskih 
obveznosti in ne odlašajte 
z nujnimi zadevami. Če bo-
ste sproti opravljali obvez-
nosti v šoli, tudi s 5. letni-
kom in maturo ne bo težav. 

Resnejše zveze na čustve-
nem področju še nekaj ča-
sa ne bo, sicer pa tudi vi 
sami še niste pripravljeni 
nanjo. Še nekaj flirtov in 

spogledovanj bo, kaj re-
snejšega pa v obdobju dveh 
let. 

Zdravstvenih težav prav-
zaprav ni. Včasih ste malce 
hiperaktivni in neučakani. 
Malo previdnosti nikakor 
ne bo odveč. Konec koncev 
se vedno vse zgodi ob svo-
jem in pravem času. 

Šifra: 
»SBSPK« 

Zaposlitev boste dobili. 
Pomaga vam lahko oseba 
moškega spola, ki je zna-
nec ali sorodnik na odgo-
vornem položaju. Mogoče 
je, da zaposlitve še ne bo 
ravno do konca letošnjega 
leta, vendar bo kmalu. Z iz-
piti bo šlo malo na tesno. 
Če boste želeh opraviti vse, 
se boste morali precej po-
truditi. Možnost pa vseka-
kor je, če začnete s študi-
jem takoj. 

Večjih težav z zdravjem 
ni, imate pa manjše težave 
z želodcem in limfo. Zara-
di težav z limfo imate teža-
ve s telesno težo. Posvetuj-
te se. Lahko vam svetujem 
le to, da popijete vsaj dva 
litra tekočine dnevno. Po 
možnosti pijte navadno vo-
do, ki naj bo malo topla ali 
mlačna, da boste spodbudili 
pretok in odvajanje vode. 

Piše: METKA 
OBRUL - ZOYA 



Zimska etno-barvitost 
Zadnjič smo se lotili ži-

vopisanih nenavadnosti le-
tošnjih vzorcev za hladne 
mesece in se povabili v zim-
ski rožni vrt. A s tem še zda-
leč nismo povedali vsega o 
vzorčenju, ki bo spremlja-
lo modno sezono jesen-zi-
ma 2003/04. 

Zadržanost v stilu pied-de-
poule, ribje kosti, pižama črt 
in starih dobrih tvidov bomo 
pustili ob strani. Tudi vzorč-
ni modni utrinek, ki se ga da-
nes lotevamo, je barvit, še 
vedno cvetoč, a je cvetje sti-
lizirano, ujeto med črte, 
patchvvork sestavljanke in bor-
duraste vezenine. 

Je ta moda lepa ali ne? Zno-
va neprijetno vprašanje, saj 
se sprašujemo, ali ne bomo 
morda s tako opazno vizual-

no podobo pihnile mimo? Je 
mešanje vzorcev, stilov in 
barv res le za modne steze in 
telesa vitkih rosnomladih lju-
biteljic trendov? Vem, da ste 
že do vrha glave siti naukov, 
da ste stari toliko, kot se po-
čutite. Da le raziskujte, eks-
perimentirajte in poiščite v 
določeni modni domislici 
svoje skrite želje. Da si le upaj-
te ... 

A vendarle; staro-nova 
modna muha, ki jo je šopek 
zvenečih kreatorskih veličin 

na čelu z Trussardijem, Les 
Capainom, Missonijem in Ba-
roccom poimenoval etno-
kromatizem, je dvorezen 
modni meč. Dovolj je le po-
gled, da se ve, kako neopaz-
ne s to modo ne moremo os-
tati. Še posebej, če etno vzor-
časti twin-set dopolnimo s ša-
lom iz krzna astrahan in nad-
gradimo še s klobučkom v sti-
lu dvajsetih let prejšnjega sto-
letja. Linija povzema takrat 
nepogrešljiva pokrivala-ka-
strolice in legendarni klobuk-
melono. Ali pa k zimskemu 
plašču, pošitem z aplikaci-
jami oziroma vezeninami. 

obujemo modre nogavice in 
rdeče škornje. Ali, če k us-
njenemu, s krznom podlože-
nem plašču oblečemo pisa-
no, v gube položeno mini kril-
ce. 

Lahko pa se - brez slabe ve-
sti, ker tovrstna pisanost ni 
pisana na vašo kožo in vam 
ne vzbudi premočne želje po 
njej - odločite za kaj čisto tret-
jega. In nenazadnje; lahko os-
tanete tudi pri starem nači-
nu oblačenja in ob tem priv-
zamete le drobne modne no-
vosti kot poudarke, kar še zda-
leč ni najbolj nespametna od-
ločitev ... 

Pripravila: VLASTA 
CAH ŽEROVNIK 



^ J BI DANES KUHALI 

Martinova pojedina 
Takrat ko vino dozori, 

pas prastari običaj opomi-
nja, da mora biti tudi miza 
bogato obložena. Vsekakor 
pioramo poleg ostalih do-
brot - potice, krofov, sarme, 
jjlincev, rdečega zelja, 
jvinjske ali telečje pečen-
lie, postaviti na mizo tudi 
perutnino - in to je pona-
vadi gos ali puran. 

Purica s 
icostanjem 

Purica je boljša kot puran. 
Očiščeno purico ali purana 
pečemo ravno tako kot vsa-
ko drugo perutnino, začet-
na temperatura pa ne sme bi-
ti premočna, sicer pečenka 
prehitro zarumeni. Med pe-
ko je treba pečenko večkrat 
polivati, če hočemo, da bo 
sočna. Tudi purici ali pura-
nu lahko med peko dodamo 
jabolko ali kutino, poleg tega 
pa v notranjost zarinemo še 
nekaj suhih sliv zaradi aro-
me. Posebno lepo se nam bo 
purica spekla v krušni peči. 
Čas pečenja je sicer težko do-
ločiti, ker je odvisen od ve-
likosti živali. Vsekakor pa 
moramo računati od 2 do 3 
ure. 

Očiščeno purico nasoli-
mo, pustimo, da kakšno uro 
stoji, namažemo z maščobo 
in jo med stalnim polivanjem 
in obračanjem pečemo. Med-
tem olupimo kostanju prvo 
rjavo kožico, ga pokapljamo 
z oljem in ga v drugem pe-
kaču potisnemo za nekaj mi-

nut v vročo pečico. Kožica 
se v pečici osuši in jo zlah-
ka odstranimo. Kostanj še 
zmanemo in ga v malo oso-
Ijenem kropu previdno do 
polovice skuhamo. Sok, ki 
je nastal pri peki purice, pre-
cedimo v kožico, vanjo pa 
stresemo na pol kuhan in 
odcejen kostanj. Vse skupaj 
naj počasi vre. Potem prili-
jemo žličko vina in če nam 
prija, tudi konjaka. Purico 
razrežemo na kose, obloži-

mo s kostanjem in oblijemo 
s sokom. Pečemo jo lahko 
tudi naravno in poleg ponu-
dimo kostanjev pire. Tega 
pripravimo takole: kostanju 
olupimo prvo kožico, ga po-
kapljamo z oljem, potis-
nemo za nekaj minut v ogreto 
pečico, oluščimo še drugo 
kožico in kostanj v malo oso-
Ijenem kropu do mehkega 
skuhamo. Kuhanega odcedi-
mo, pretlačimo na strojček, 
dodamo košček masla, žli-

co mleka ali smetane, prili-
jemo nekaj maščobe in so-
ka, v katerem se je pekla pu-
rica in gladko zmešamo. 

Raca z mlado 
koruzo 

Očiščeno raco nasolimo, 
pokapljamo z maščobo in jo 
v ogreti pečici pečemo. Med 
peko ji dodamo na krhlje 
razrezano neolupljeno jabol-
ko. Mlado koruzo v zelo malo 
osoljeni vodi do mehkega ku-
hamo. Ko je raca pečena, jo 
razrežemo in kose položimo 
nazaj v omako. Dodamo ku-
hano koruzo, nekaj žlic sme-
tane in pustimo, da se vse še 
nekoliko zapeče oziroma da 
vsaj dobro prevre. Tako pri-
pravljeno raco ponudimo kot 
samostojno jed in ker je po-
leg še koruza, priloga ni po-
trebna. 

Nadevana gos 
s kostanjem in 

orehi 
Gos očistimo, operemo, 

osušimo ter jo nekaj ur pred 
pečenjem znotraj in zunaj 
osolimo in popramo. V tre-
bušno votlino damo košček 
masla in nato v plasteh izme-
njaje nadevamo kostanj in raz-
polovljena orehova jedrca. 
Odprtino zašijemo. Položi-
mo jo v pekač s prsmi navz-
dol, ob strani pa prilijemo 
zajemalko vrele juhe ali vo-
de, damo v pečico in spočet-
ka pečemo pri temperaturi 
180 stopinj C, da gos posto-
poma porumeni. Na pol pe-
ke jo obrnemo, namažemo s 
tekočim maslom in tempe-
raturo zvišamo na 200 sto-
pinj C. Ves čas pa jo pridno 
zalivamo. Pečeno gos pusti-
mo po peki še pol ure v peči-
ci. Pokrijemo z alu folijo in 
potem meso lažje razrežemo. 
Gosje meso je rožnato, zelo 
okusno, a precej mastno. Pe-
čemo vedno le mlade gosi. 
Starejše kuhamo ah dušimo. 
Gosja maščoba ima nenasi-
čene kisUne in je zato zdra-
va maščoba. 

Mlinci 
Iz 30 dag moke, dveh jajc 

in žlice olja zamesimo testo, 
malo mehkejše kot za rezan-
ce. Dobro pregnetemo, na-
režemo na kose, jih zgnete-
mo in hlebčke razvaljamo za 
nožev rob na debelo v okro-
gle mhnce. Spečemo oziro-
ma osušimo jih v pečici pri 
170 stopinj C. Včasih so jih 
posušili v krušni peči, ko so 
imeli pečen kruh. Na obeh 
straneh morajo lepo zarume-
neti in se malo zgubati. Pred 
uporabo mlince razlomimo 
na kose, prelijemo s slanim 
kropom, v katerem smo pre-
kuhali ščep kumine in lovo-
rov list, pokrijemo in pusti-
mo približno 10 minut, da 
se zmehčajo. Mlinci bodo še 
okusnejši, če jih bomo pre-
lili s kislo smetano, stoplje-
no zaseko ali pa omako od 
pečene gosi. 

Dušeno rdeče 
zelje 

Očiščeno in naribano ze-
lje - tako kot bi ga uporabi-
li za solato, hitro operemo 
in odcedimo. Ker ima rdeče 
zelje zelo veliko barvila, med 
kuhanjem potemni, če ga ne 
operemo. Uporabimo gosjo 
mast in na njej karamelizi-
ramo sladkor, dodamo če-
bulo in ko le-ta ostekleni, 
primešamo sesekljan česen 
in zelje. Osolimo, dodamo 
naribano jabolko, kumino 
in kis. Od časa do časa prili-
jemo juho in premešamo. 
Dušimo do mehkega in med-
tem zalivamo z juho. Zelje 
bo prav gotovo okusnejše, če 
mu bomo dodali pečenkin 
sok. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Ideia za hitri 
meni: 
četrtek. 13 .11 .2003 

svinjski zrezeic v omaki 
• krompirjevi svaljki 

zelena solata 

Petek. 14 .11 .2003 

• golaž 
• testenine 
• solata 

Ponedeljek. 17.11.2003 

• ocvrt sir 
• francoska solata 

Torek. 18 .11 .2003 

goveji file stroganov 
(s kumarami in gobicami) 
riž 

zelena solata s koruzo 

Sreda. 19 .11 .2003 

rižev narastek 

• kompotgood 

Četrtek. 2 0 . 1 1 . 2 0 0 3 

lignji po tržaško 
• pommesfrites 
• sestavljena solata 

Petek. 2 1 . 1 1 . 2 0 0 3 

• pečena svinjska rebra 
pražen krompir 

• zeljna solata 

Ponedeljek. 
2 4 . 1 1 . 2 0 0 3 

testenine Carbonara 
• zelena solata 
• tortica 

Torek. 2 5 . 1 1 . 2 0 0 3 

puranji zrezek z brokoll 
oblogo, riž 
radič v solati 

Sreda. 2 6 . 1 1 . 2 0 0 3 

• cordon blue 
• pommesfrites 
• zeljna solata 

Četrtek. 2 7 . 1 1 . 2 0 0 3 

carski praženec 
• kompotGood 

Petek. 2 8 . 1 1 . 2 0 0 3 

pečene ribe 
slan krompir 
blitva 

Legenda: 
• ... pripronrlfene oz. 

pelpripri^jene jedi 

Nasvet kuhaiia: 
I Kake priprovime geveji 
i ffile Stroganov? 
I File zrežemo na rezine, rahlo solimo, 
i popramo, pomokamo in opetemo na 

mašiobi s prepraženo čebulo. V sredini mora 
I biti meso še rožnato. Zalljemo z jušnim 

fondom, dodomo na rezonce narezane 
. kumarice in gobe. Jed dušimo. V omako 

vmešamo še gorBco, po okusu worcestrsko 
omako. 

Več o pripravi: www.era.si 

: Pil! 
v Erinih 
nredajalnah: 

Celje: Solidarnost, Otok, Rio, Voglajna 
Mozirje: Samopostrežna Savinja 
Slovenske Konjice: Supermarket 
v Nakupovalnem centru Era, Market 
Konjice 
Žalec: Supermarket v nakupovalnem 
centru Era 

http://www.era.si


TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE 

Trema^ ko ni treme 
športni novinar z umirjenim, žametnim 

glasom. Je eden redkih slovenskih šport-
nih novinarjev, ki obvlada dva medija, to-
rej je enako dober pred radijskim mikrofo-
nom kot za računalniško tipkovnico. Dean 
Šuster je tisti novinar, ki vsak teden zapolni 
športne strani v Novem tedniku in ki vsak 
dan na valovih Radia Celje poroča o šport-
nih dogodkih, jih komentira, se javlja v ži-
vo s terena. 

V novinarske vode je zaplaval davnega le-
ta 1985, ko je začel resneje spremljati celj-
sko moško košarko in ko se je v Novem ted-
niku podpisal pod svoje prve prispevke, ob-
časno se je njegovo ime pojavilo tudi na šport-
nih straneh časnika Delo. Šele čez nekaj let 
se je spoprijateljil tudi z radijskim medi-
jem, ki mu je sčasoma segel globoko pod 
kožo. 

Bila je huda trema, značilna za vsak začetek. 
»Pravzaprav se treme še do danes nisem povsem 
otresel. Zgrabi me zlasti takrat, ko začnem pred 
kakšnim radijskim prenosom tekme razmiš-
ljati o tremi. Ce imam občutek, da nimam tre-
me, me že sama misel na to stanje začne skrbeti 
in posledično spet nastopi trema, ki je pravza-
prav odraz odgovornosti,« pojasni. 

Veliko poslušalcev zanima, kdo so ustvar-
jalci radijskega programa, kdo se skriva za 
mikrofonom in mešalno mizo, kaj ti ljudje 
počnejo v zasebnem življenju in kako iz-
gledajo. Delček te radovednosti vam bomo 
potešili v naši novi rubriki z naslovom Ra-
dio Celje - osebno, v kateri bomo v nasled-
njih mesecih predstavili vse radijske mode-
ratorje, tonske tehnike, novinarje in ostale 
sodelavce Radia Celje. Tokrat vam predstav-
ljamo našega športnega novinarja Deana 
Šusterja. 

V začetku devetdesetih let, ko je bila celjska 
košarka že v zatonu, je bil že pravi radijski ma-
ček in takrat je, se spominja, takratnemu radij-
skemu uredniku Robertu Gorjancu predlagal 
novost, neposredni prenos s tekme, ki se je po-
tem res zgodil. Dean Šuster je, ob asistenci ra-
dijskega tehnika Saša Mateliča, v živo poročal s 
tekme takratne druge zvezne jugoslovanske ro-
kometne lige, ko sta se pomerili moštvi Gore-
nja in Celja. Ponosen je bil na ta podvig svoje 
vrste, saj se je zgodilo prvič, da je neka sloven-
ska lokalna radijska postaja prenašala tekmo, 
katere celoten potek je komentiral športni no-
vinar. 

Na šport se Dean Šuster zelo dobro spozna, 
saj se je tudi sam nekoč aktivno ukvarjal z at-
letiko, rokometom, košarko, nogometom, z 
anatomijo posameznih športnih panog pa se 
je seznanjal tudi kot študent Fakultete za šport. 
Še malo, pa se bo vpisal med diplomante te 
fakultete. 

Dean ne pozna prostih vikendov, tekme in 
ostali športni dogodki se med tednom redkeje 
dogajajo. Zato je petek za Deana tisti dan, ko 
se pravo delo šele začne, to delo pa je večino-
ma terensko; to je avtobus, je letalo, so ure in 
ure sedenja na komentatorskih mestih šport-
nih štadionov in potem so tu še poročevalski 
ponedeljki in torki, ko so na sporedu radijske 
športne in informativne oddaje in ko se je tre-
ba posvetiti tudi časopisnim športnim stranem. 
»Z našimi športniki sem prepotoval domala 
vso Evropo in z njimi prebil kar lep čas svoje-
ga novinarskega življenja,« pristavi. 

In kako na takšen delovni ritem gleda Dea-
nova partnerka Nataša? »Od vsega začetka mi 
stoji ob strani, razume moje delo, je pa nor-
malno, da kdaj tudi pokaže, da ji ni vseeno, 
ker sva tako malo skupaj,« odgovori. 

Deanovi vzorniki, športniki, ki jih najbolj 
ceni? »Kot košarkar je bil moj idol zdajšnji 
selektor naše košarkarske reprezentance Aleš 
Pipan, med nogometaši najbolj cenim Simo-
na Sešlarja kot športnika in kot celovito oseb-
nost, od rokometašev pa bi izpostavil Romana 
Pungartnika in njegovo vztrajnost, ki se mu je 
lepo obrestovala.« 

Neuresničena želja športnega novinarja? »Da 
bi nekega dne spremljal tekmo kot televizijski 
reporter« In katerega slovenskega športnega 
novinarja najbolj ceni? »To sta Delov novinar 
Franci Božič in Niko Mihelič, strokovnjak za 
avtomobilizem. Ja, pa na najboljšega od naj-
boljših bi bil skoraj pozabil, na pokojnega Fran-
cija Pavšerja,« je Dean zaokrožil kratek kle-
pet. 

MARJELA AGREŽ 

2 0 VROČIH 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 

CEUSKIH5plus 
1. UJELA SEIVIŠOPEK-

VESEIIŠTAJERKE (4) 
2. RADPOVEDALBITI-

ŠTAJERSKIH7 (3) 
3. SRČEK Ml DAJ-POLKA PUNCE (6) 
4. LTTERVINCA-JOCOSPRUATEUI (2) 
5. TOČAJKA-SUAJ (1) 

Predlog za lestvico: 
KO MARTIN SE PRISMEJE-ANS. 
MARJANAKOČEVARJA 
SLOVENSKIH 5 plus 

1. ZLATI ČASI-ŠIBOVNIKI (6) 
2. NAJLEPŠIDAN-ANS.STORŽIČ (4) 
3. PORDKAJE POMLAD-

ANS. MARJANA HERCEGA (5) 
4. POŠTAR-BRODNIKI (2) 
5. VINOINROŽE-ANS.FRANČIČ (1| 

Predlog za lestvico: 

Z ZBRANO DRUŽBO-ROŽMARIN 
Nagrajenca: 
Cvetko Šibret, Jakob 19, Šentjur 
Marija Šoiinc, Dole 42, Šentjur 
Nagrajenca dvigneta kaseto na 
oglasnem oddelku Radia Celje. 
Za predloge z obeh lestvic lahko 
glasujete na dopisnici s priloženim 
kupončkom. Pošljite jo na naslov: 
Novi tednik, Prešernova 19 ,3000 Celje. 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK, 13. NOVEMBRA, OB 12.15: ODMEV 

ZAKAJ KRVAVI UMORI? 
V minulem tednu sta se na Celjskem zgodila dva krvava umora. V Veliki Ravni nad Socko je 64-

letnik ustrelil svojo izvenzakonsko partnerko, nato pa sodil še sebi. V ponedeljek pa je 20-letnica 
z nožem zabodla 43-letnega Celjana. Še vedno odmeva brutalen umor brezdomca v Šoštanju in 
umor z eksplozijo na Dobrni. Kaj se dogaja na našem območju, da število umorov raste iz meseca 
v mesec? Kaj pripravi ljudi, da se odločijo za tako usodno in tragično potezo ter kaj je največkrat 
motiv za umor? Na ta vprašanja bomo poskušali najti odgovore v oddaji Odmev. 

PETEK, 14. NOVEMBRA, OB 12.15: BESEDNE NOROSTI 

BESEDNE NORČIJE SE NADALJUJEJO 
Z besedami norimo naprej! Vi si jih pridno zapisujte, saj bomo decembra znova podelili 

nagrado avtorju najbolj izvirnega sestavka, v katerem bo uporabil vse dane besede. V zadnjih 
štirinajstih dneh smo se nasmejali ugibanjem, kaj pomenita besedi šment (hudič) in Čabranec 
(prebivalec Čabra). Glavna nagrada pa je šla k Brigiti Jevšinek iz Dramelj. Objavljamo besedi-
lo, ki nam ga je poslala: KOZOPRSK se že poslavlja, za FUKSA stelja se pripravlja, vsak POMRAČNIK 
si želi, KOZITI SE vse žive dni. TOLSTOGUZA pa zableje, še TRESORITEC se zasmeje. OBNOŽINA 
pa si želi BESEDNIH NOROSTI za zimske dni, ki jih RADIO CEUE za nas vrti. Bravo, Brigita! 

SREDA, 19. NOVEMBRA, OB 16.20; FILMSKO PLATNO 

CELJSKA LESTVICA NAJBOLJ GLEDANIH FILMOV 
V redni tedenski oddaji Filmsko platno Peter Zupane in Simona Brglez vsak teden pred-

stavljata aktualne filme, ki jih lahko vidite v muUikinu Planeta Tuš in v prvem art kinu v 
Sloveniji, v Art kinu Metropol. Prav tako lahko prisluhnete skladbam iz filma, zanimivo-
stim, tračem in sodelujete v nagradnih igrah. Že nekaj tednov pa je novost v oddaji Filmsko 
platno lestvica gledanosti aktualnih filmov v Celju in ocene teh filmov. 



Nova elantra 
v Sloveniji 

Ijužnokorejski Hyundai 
,na nedavnem tokijskem 
^omobilskem salonu 
edstavil prenovljeno elan-
f, avtomobil srednjega 
^reda. Lani so jih proda-
približno 280 tisoč, po pre-
jvi modela pa upajo, da 
I bo prodaja še nekaj iz-
jljšala. In kaj je na elan-
i novega? 
SpremeniH so pokrov mo-
irja, nova je maska, žaro-
t̂i, novi so tudi pokrovi 

^tišč. Na novo so narediU 
groma obhkovali še zadnje 
itl, pokrov prtljažnika ozi-
ima zadnja vrata in odbi-
i Lotili so se tudi notra-
josti oziroma armaturne 
lošče. Novi so merilniki, ki 
ii je izdelal Siemens, prav 
iko je na novo narejena tu-
i sredinska konzola, kamor 
I namestili digitalno uro. 
[edal pred sovoznikom je 
iaj osvetljen in ga je mogo-
' zakleniti. Različica GSL 
dobila še reostatsko stika-
iza osvetlitev instrument-
t plošče, opozorilno lučko 
a vratih in ogrevani zuna-
p ogledali, elektrika pa skrbi 
idi za pomik prednjih in zad-
jih šip v oknih. Za dodaten 
mar ponujajo še osrednjo 
ljučavnico z alarmnim si-
emom, samodejno klimat-
B napravo ter sistem za nad-
DF kakovosti zraka. Motor-
so trije. Bencinski 1,6-litr-
li ponuja 104 KM pri 5.800 
[tljajih v minuti, sledi 2,0-
irski agregat s 143 KM pri 
,000 vrtljajih v minuti, v po-

nudbi pa je tudi dizelski mo-
tor z gibno prostornino 2,0-
litra ter s 112 KM in 235 Nm 
navora pri 2.000 vrtljajih v 
minuti. Izboljšano je tudi 
vzmetenje. 

Prodaja prenovljene elan-
tre se je že začela(!) in raču-
najo, da bodo do konca leta 
prodali kakšnih 80 vozil, pri-
hodnje leto pa več kot 400. 
In cene? Od 2,69 (1,6 GL) do 
3,68 milijona tolarjev za iz-

vedenko z dizel motorjem in 
opremo TOP-K. 

Na tokijskem avtomobil-
skem salonu je Hyundai 
predstavil tudi študijsko vo-
zilo z oznako neos 11. Avto 
naj bi se primerjal s hondo 
CR-V in podobnimi, osnovo 
zanj pa je ponudil getz. Po-
ganjal naj bi ga 1,5-litrski ben-
cinski motor, kaj več o tem 
avtomobilu pa še ni znane-
ga-

Hyundai je na tokijskem avtomobilskem salonu predstavil svoji novo-
sti: elantro in neos II. 

Stanovniic 
v Celje 

v ponedeljek, 17. novembra, bo 
v salonu vozil Toyota na Ipavče-
vi 21 podjetja Avto Celje na obi-
sku Miran Stanovnik, ki bo pred-
stavil svoja doživetja in dogodivš-
čine z rallyja Dakar 2003. 

Že tretje leto zapored ga je na 
8.552 kilometrov dolgi preizkuš-
nji spremljala ekipa v vozilu To-
yota Land Criuser, ki se je izka-
zal z brezhibnim delovanjem že 
pregovorno zanesljivih Toyotinih 
terencev. Vozilo, s katerim so us-
pešno spremljali Stanovnika na 
najtežjem rallyju na svetu s šte-
vilnimi hitrostnimi preizkušnja-
mi od Marseilla v Franciji, pre-
ko Španije, Tunizije, Libije in 
Egipta s ciljem v Sharm el Sheik-
hu, bo tako ob vozilu RAV4 na 
ogled do 19. novembra v salonu 
na Ipavčevi 21. 

Cayenne 
tudi kot 

targa 
Nemški Porsche zelo do-

bro prodaja svojega cayen-
na, ki je tudi bistveno pris-
peval k dobremu hišnemu 
poslovnemu rezultatu. 
• Leta 2005 naj bi ponudili 
cayenna v targa varianti, kar 
pomeni, da bo imel avto ste-
kleno streho po skoraj vsej 
dolžini. Streha bo električ-
no pomična. Še prej, verjet-
no na začetku prihodnjega 
leta, pa bo cayenne (na sli-
ki) na voljo tudi z novim 3,2-
litrskim 6-valjnikom, ki bo 
zmogel približno 250 KM. 
Motor si bodo sposodili pri 
koncernu Volksvvagen, tam 
ima 220 KM, očitno pa bo 
Porsche posebej za ta avto 
tudi povečal moč. 
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Inspiracija za 
vzorna 

zaiconca 
žena kultnega ravnatelja Jožeta Zu-

pančiča resda še vedno izgleda kot 
pred tridesetimi leti, kar pa ne po-
meni, da njen soprog inspiracij ne išče 
s pogledi na zlata dekleta, ki povrhu 
tega brez sramu kažejo tudi prsi. Ker 
je kljub temu dobre volje in prav nič 
ljubosumna, obljubljamo, da ji za na-
slednji rojstni dan uredimo nastop 
striptizerja Rickyja, ki je bil v Cele-
iaparku ravno tako razstavni ekspo-
nat. Če lahko gleda mož, naj gleda 
tudi žena, a ne? 

Fotograf Igor ^ 
Na torkovi svečani otvoritvi novega trgovskega ceni 

Celeiapark se je v vlogi fotografa preizkusil tudi naš pO 
sni pedagog Igor Jelen. Najprej je zagreto slikal na j 
gole mladeniče, nato pa se je posvetil še bolj golim m 
denkam. Koga je imel raje, ne vemo. 

Sanjsici par 
če bi bila mlajša, če ne bi imela stalnih partnerjev in 

če bi se spoznala na kakem drugem planetu, bi bila Ni-
ko Kač, prvi tolar celjske banke, in Hilda Tovšak, od-
ločna in neizprosna direktorica podjetja Vegrad, pod-
jetja, ki je pomagalo graditi nov trgovski center, idealen 
in sanjski par. Ona bi gradila, on bi dajal denar, njuni 
otroci pa bi vlekli dividende. 

IZTOK GARTNER 
Foto: GREGOR KATIČ 

Piirsifi dvoboj 
Dame in gospodje, na vaši 

levi stoji Bojan Vivod, no-
vopečeni lastnik gostilne Tar-
tini ter bivši ljubitelj filmov 
in tuširanja. Na desni si lah-
ko ogledate poeta Borija Zu-
pančiča, ostrega kritika na-
še družbe in oboževalca na-
hodnih nosov. Ker sta oba 
možaka že v letih, je bil bok-
sarski obračun seveda nemo-
goč, zato sta se v šali odloči-

la za čisto pravi predmarti-
novski sobotni pivski dvo-
boj. Pomagali so jima pri-
jetna atmosfera, pečena ja-
bolka, kubanska glasba in 
goreče namizne svečke, 
spodbujalo pa nekaj celjske 
smetane. Začetek je bil mi-
ren in dostojanstven, mal-
ce kasneje pa je Bori kot za 
šalo zmagal z zahtevo po 
steklenici mladega rdečega 
vinca. Ne bojte se, saj je Bo-
jan za naslednji teden že ob-
ljubil povratno tekmo. Ko-
maj čakamo, saj se v mest-
nem jedru zadnje čase do-
gaja premalo reči. 

Pobarvan 
oicras? 

Vedno bolj prodorna in zapelji 
va Tina Gril je najprej dobila sv^ 
vrtec, nato delovno mesto latin( 
bambine Darje Pavline, potem p 
še veliko naklonjenost celjskega ^ 
pana. Če pogledamo njene radovd 
ne oči in dodamo, da so nekaj m^ 
trov stran na torkovi otvoritvi stal 
goli in mišičasti fantje, lahko ugi-
bamo, da si je enega izmed njih moj 
da zaželela odpeljati domov. Če i 
tudi pri njej nastopal le kot pobar-
van okras, pa prepuščamo vaši i 
seveda njeni domišljiji. 

V družbi svojega idola 
»čeprav me je celjska rejv zabava stala 10 tisoč tolarje^ 

mi ni prav nič žal, saj sem končno uspel spoznati svojeg 
idola DJ Umeka,« je navdušeno razlagal Laščan Aleš Z» 
rič, vodja prve laške rap skupine Da Workers in šampioi 
»tapkanja«, posebnega in vedno bolj popularnega športa 
kjer morajo tekmovalci žonglirati z majhno žogico. 
pogledamo malce v prihodnost, vidimo še en novi šport il 
sicer »umekanje«, posebno ter strašno zahtevno discipli 
no, kjer zmaga tisti, ki za en nastop zasluži več denarja ko 
DJ Umek. 

Opravičilo 
ženski del ekipe celjske televizije v prejšnji številki na ž 

lost ni razumel našega nagajivega smisla za humor, zato se 
za jezo in sive lase iskreno opravičujemo in upamo, da zain0 
ne bo trajala preveč časa. Kljub temu pa smo veseli, da sit 
mestnega svetnika in kamermana Harija Flisa uspeli navdui 
ti z našim predlogom. 


